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1  Νοσηλεία σε νοσοκομεία που δεν είναι αναφοράς
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 6-7 Ημερομηνία

έκδοσης:
05-11-2020

Επιφάνεια: 1074.92 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ
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9 Οι γιατροί της Παθολογικής 
Κλινικής τηςΝ.Μ. 

Μεσολογγίου δηλώνουν 
έκπληκτοι για την απόφαση 
της διοίκησης της 6ης ΥΠΕ 

και του διοικητή της μονάδας 
να μεταφερθούν για νοσηλεία 

επιβεβαιωμένοι ασθενείς 
καθώς, όπως τονίζουν, δεν 

είναι νοσοκομείο αναφοράς

ΟΦΟΡΟ

Νοσηλεία σε νοσοκομεία 
που δεν είναι αναφοράς
Στα νοσοκομεία του νομού Αιτωλοακαρνανίας μεταφέρονται ασθενείς με Covid-19
από άλλους νομούς παρά τις καταγγελίες του υγειονομικού προσωπικού
και των νοσοκομειακών γιατρών για ελλείψεις σε βασικές ειδικότητες και σε υποδομές

Κραυγή 
αγωνίας για τις 

τεράστιες 
ελλείψεις από 
τους γιατρούς 

και το 
υγειονομικό 

προσωπικό της 
Ν.Μ.

Μεσολογγίου

Του
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗ
ΑΝΤΩΝΟΓΙΑΝΝΑΚΗ

Τ
η μεταφορά ασθενών με 
Covid-19 από νοσοκομεία 
άλλων νομών, που δέχο
νται έντονες πιέσεις λόγω 
υψηλού επιδημιολογικού φορτίου 

(Γιάννενα, Θεσσαλονίκη) στα νοσο
κομεία του νομού Αιτωλοακαρνα
νίας αποφάσισε η 6η ΥΠΕ, παρά τις 
καταγγελίες του υγειονομικού προ
σωπικού και των νοσοκομειακών 
γιατρών για ελλείψεις σε βασικές ει
δικότητες και σε υποδομές, με απο
τέλεσμα, όπως χαρακτηριστικά το
νίζουν οι γιατροί της Ν.Μ. Μεσο
λογγίου, η νοσηλεία των συγκεκρι
μένων περιστατικών να αντίκειται 
στην ορθή ιατρική πρακτική.

Το υγειονομικό προσωπικό του 
νομού Αιτωλοακαρνανίας, με αφορ
μή τη μεταφορά ασθενών με Covid-

19 από το πληρέστατο Π.Ν. Ιωαννί- 
νων, εκφράζει κραυγή αγωνίας για 
τις τεράστιες ελλείψεις σε ιατρονο
σηλευτικό προσωπικό και σε υπο
δομές και τις εντεινόμενες πιέσεις 
που δέχονται οι δομές Υγείας της ευ
ρύτερης περιοχής και κυρίως για 
την έλλειψη κυβερνητικού σχεδίου 
ενίσχυσης των δομών προκειμένου 
τα νοσοκομεία και Κέντρα Υγείας 
του νομού να ανταποκριθούν στις 
αυξημένες ανάγκες του δεύτερου 
κύματος της πανδημίας.

Όπως χαρακτηριστικά αναφέ
ρουν οι εργαζόμενοι του νοσοκομεί
ου και του Κέντρου Υγείας Άρτας, 
το νοσοκομείο βρίσκεται σε καθημε
ρινή εφημερία και 24ωρη λειτουργία 
όλο το έτος και διαθέτει τέσσερις για
τρούς του ΕΣΥ στην Πνευμονολογι- 
κή Κλινική, τέσσερις γιατρούς του 
ΕΣΥ στην Παθολογική καθώς και ει
δικευόμενους και αγροτικούς για
τρούς, ενώ πριν από λίγες ημέρες άρ

χισε να λειτουργεί ο μοριακός ανα
λυτής από το υπάρχον προσωπικό.

Παρά τις αυξημένες ανάγκες 
λόγω της πανδημίας, τονίζουν, δεν 
έγινε καμία αύξηση του προϋπολο
γισμού για τη λειτουργία του νοσο
κομείου και δεν προσλήφθηκε ια
τρονοσηλευτικό προσωπικό για τις 
ανάγκες νοσηλείας Covid-19.

Ενίσχυση
Οι εργαζόμενοι του νοσοκομείου 

Άρτας καλούν τη διοίκηση της 6ης 
ΥΠΕ και την πολιτική ηγεσία του 
υπουργείου Υγείας, να σεβαστούν 
τον καθημερινό τους αγώνα με την 
ασθένεια και να συνδράμουν τα αι- 
τήματά τους, που δεν είναι άλλα από 
την ενίσχυση του νοσοκομείου με 
πόρους και προσωπικό, με στόχο 
την έγκαιρη, ασφαλή και αποτελε
σματική νοσηλεία των ασθενών.

Επίσης τονίζουν ότι το νοσοκο
μείο Άρτας δέχεται αφόρητες πιέ

σεις να νοσηλεύσει και άλλους 
ασθενείς από τα Γιάννενα, χωρίς να 
υπάρχει καμία υποδομή για αυτά.

Η Ένωση Ιατρών Νοσοκομείων 
Νομού Αιτωλοακαρνανίας και οι για
τροί της Παθολογικής Κλινικής της 
Ν.Μ. Μεσολογγίου, σε επιστολή 
τους προς τον διοικητή της 6ης ΥΠΕ 
και τον διοικητή του Ν.Μ. Μεσολογ
γίου, τονίζουν ότι ως γιατροί, όπως 
πάντα, θα κάνουν την υπέρβαση και 
θα κρατήσουν όρθιο το σύστημα 
Υγείας. Το ίδιο ζητούν και από την 
Πολιτεία, δηλαδή ενίσχυση του νο
σοκομείου σε ιατρικό προσωπικό, 
αλλά κυρίως σε τεχνολογικό εξοπλι
σμό, τονίζοντας την αξία της επαρ
κούς περίθαλψης στη δραστική μείω
ση της θνητότητας από την Covid-19.

Ελλείψεις
Οι γιατροί της Παθολογικής Κλι

νικής της Ν.Μ. Μεσολογγίου δη
λώνουν έκπληκτοι για την απόφασή
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1  Νοσηλεία σε νοσοκομεία που δεν είναι αναφοράς
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 6-7 Ημερομηνία

έκδοσης:
05-11-2020

της διοίκησης ιης 6ης ΥΠΕ και του 
διοικητή της μονάδας να μεταφερ
θούν για νοσηλεία επιβεβαιωμένοι 
ασθενείς καθώς, όπως τονίζουν, δεν 
είναι νοσοκομείο αναφοράς, δεν 
διαθέτει καθημερινή κάλυψη αναι- 
σθησιολόγων, δεν διαθέτει δυνατό
τητα αξονικής τομογραφίας (υπάρ
χει αξονικός αλλά δεν υπάρχει ακτι
νολόγος), δεν διαθέτει ΜΕΘ, δεν 
διαθέτει πνευμονολόγο, δεν διαθέ
τει λοιμωξιολόγο και, ως εκ τούτου, 
αντίκειται στην κοινή λογική και 
στην ορθή ιατρική πρακτική η νοση
λεία των συγκεκριμένων περιστατι
κών, διότι ενέχει κινδύνους για τους 
ασθενείς.

Μάλιστα ζήτησαν από τον διοικη
τή της 6ης ΥΠΕ έγγραφη και όχι 
προφορική εντολή για τη νοσηλεία 
κρουσμάτων και γραπτή εντολή 
(εντέλλεσθε) από τη διοίκηση της 
Ν.Μ. Μεσολογγίου για τη νοσηλεία 
επιβεβαιωμένων περιστατικών.
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1  Καραντίνα Νο2
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 4 Ημερομηνία

έκδοσης:
05-11-2020

Επιφάνεια: 232.77 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΜΕΤΑ ΑΠΟ ΑΥΤΟ 
ΔΕΝ ΥΠΑΡΧΕΙ ΚΑΤΙ 

ΑΛΛΟ ΝΑ ΓΙΝΕΙ

Καραντίνα Νο2
ΤΗΝ ΠΡΩΤΗ φορά ία πράγματα 
ήταν πιο απλά: μπήκαμε στην 
«καραντίνα» χωρίς να έχουμε 
αντιληφθεί το μέγεθος της απειλής 
- μόνον από τις τηλεοπτικές εικόνες 
της Βόρειας Ιταλίας παίρναμε μια 
ιδέα σχετικά με τον κίνδυνο που 
θα μπορούσε να κρύβει ο εξωτικός 
κορονοϊός.

ΣΗΜΕΡΑ, οι περισσότεροι 
αντιλαμβανόμαστε ότι το γενικό 
lockdown είναι το τελευταίο 
μέτρο μπροστά στην πανδημία, 
που καλπάζει και στη χώρα μας. 
Μετά από αυτό δεν υπάρχει κάτι 
άλλο να γίνει - αν η επιδημία 
επιμείνει, τότε απλώς θα πρέπει να 
το υπομείνουμε.

ΣΤΟΧΟΣ της κυβέρνησης -μετά τις 
εισηγήσεις των ειδικών- παραμένει 
η «διάσωση των Χριστουγέννων». 
Ομως, είναι σαφές ότι η απόφαση 
αυτή θα έπρεπε να είχε ληφθεί 
εδώ και κάμποσο καιρό - ήδη

οι Εντατικές είναι γεμάτες σε 
ποσοστό 70% και αυτό συνέβη 
μέσα σε λίγες ημέρες. Επομένως, 
πριν αρχίσει να μειώνεται ο αριθμός 
των διασωληνωμένων, είναι πολύ 
πιθανό να αυξηθεί - και κανείς δεν 
γνωρίζει αν μέσα στο επόμενο 
διάστημα θα έλθει η στιγμή που 
απεύχονται όλοι: η στιγμή των 
100% κατειλημμένων Εντατικών...

Η ΕΛΛΑΔΑ έχασε χρόνο 
προσπαθώντας να αποφύγει 
κάτι που δεν θα μπορούσε να 
αποφευχθεί -αρκεί να δει κανείς τι 
συμβαίνει στις υπόλοιπες χώρες της 
Ευρώπης-και τώρα μπορεί να γίνει 
μόνον μεγαλύτερο σε διάρκεια, μιας 
και ο ρυθμός της διασποράς του ιού 
έχει αυξηθεί κατακόρυφα.

ΕΙΝΑΙ δεδομένο ότι ο ιός δεν 
πρόκειται να... φοβηθεί με την 
ανακοίνωση της καραντίνας Νο2: 
θα περάσουν αρκετές ημέρες πριν 
αρχίσουν να μειώνονται οι αριθμοί

των νοσηλευόμενων και των 
διασωληνωμένων, όπως όλοι έχουμε 
πλέον μάθει από την παγκόσμια 
εμπειρία με τον κορονοϊό.

ΕΝΝΟΕΙΤΑΙ ότι το οικονομικό 
κόστος της νέας καραντίνας θα 
είναι πολύ μεγάλο, καθώς μία σειρά 
κλάδων έχει ήδη υποστεί απίθανες 
απώλειες λόγω του πρώτου 
lockdown και την τεράστια πτώση 
του τζίρου του τουρισμού.

ΥΠΑΡΧΕΙ όμως και κάτι που 
δεν υπήρχε ως προοπτική στην 
καραντίνα της περασμένης άνοιξης: 
έχουν περάσει αρκετοί μήνες 
πανδημίας και τα νέα από τις 
δοκιμές των εμβολίων παραμένουν 
ενθαρρυντικά, ενώ ο χρόνος που 
απομένει για την έγκρισή τους 
φαίνεται όλο και λιγότερος. Με την 
έννοια αυτή, είναι αρκετά πιθανό να 
είμαστε πια στην αρχή του τέλους, 
ενώ την άνοιξη ήμασταν στην αρχή 
της αρχής...
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1  Γενικό lock down για να αποφύγουμε το knock down
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 6-7 Ημερομηνία

έκδοσης:
05-11-2020

Επιφάνεια: 1562.48 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΤΟ ΘΕΜΑ
ΔΕΥΤΕΡΟ «ΛΟΥΚΕΤΟ» ΣΕ ΟΛΗ ΤΗ ΧΩΡΑ ΓΙΑ ΝΑ ΑΝΑΚΟΠΕΙ 

Η ΚΑΛΠΑΖΟΥΣΑ ΠΟΡΕΙΑ ΤΟΥ ΚΟΡΟΝΟΪΟΥ

Γενικό lock down 
για να αποφύγουμε 

το knock down
Γ

ια να μη φτάσουν οι γιατροί 
μέσα στα ελληνικά νοσοκο
μεία στο σημείο να επιλέγουν 
ποιοι ασθενείς θα σωθούν και ποιοι 

θα «φύγουν», η Ελλάδα εισέρχεται σε 
δεύτερο καθολικό lockdown προκει- 
μένου να μπει «φρένο» στη μετάδοση 
της Covid-19.

Ούτε μία εβδομάδα μετά τα πιο 
αυστηρά μέτρα που ανακοίνωσε το 
περασμένο Σάββατο ο πρωθυπουρ
γός, Κυριάκος Μητσοτάκης, σήμε
ρα στις 12 το μεσημέρι αναμένεται, 
όπως όλα δείχνουν, να ανακοινώσει 
το τελευταίο «χαρτί», ένα γενικευ- 
μένο lockdown, τύπου Μαρτίου, 
με πολύ μικρές διαφοροποιήσεις, 
και συγκεκριμένα όσον αφορά στα 
δημοτικά σχολεία, για τα οποία η 
εισήγηση των ειδικών είναι να πα
ραμείνουν ανοιχτά.

Χωρίς έλεγχο
Σύμφωνα με τις πληροφορίες μέ
χρι χθες το βράδυ, τα μέλη της 
Επιτροπής Εμπειρογνωμόνων του 
υπουργείου Υγείας εισηγήθηκαν 
ένα γενικό lockdown, για το λόγο 
ότι είναι κοντά μια ανεξέλεγκτη και 
μη διαχειρίσιμη πίεση στο Σύστημα 
Υγείας. Ο πρωθυπουργός θα προβεί 
σε σχετικές ανακοινώσεις σήμερα το 
μεσημέρι μαζί με τον καθηγητή και 
εκπρόσωπο του υπουργείου Υγείας 
για τον κορονοϊό, Σωτήρη Τσιόδρα, 
και θα δεχθούν ερωτήσεις από δη
μοσιογράφους.

Οι νέες ανακοινώσεις προς τους 
πολίτες, δυστυχώς, θα περιλαμβά
νουν ένα γενικό lockdown, το οποίο 
έρχεται έξι μήνες μετά την έναρξη 
άρσης των μέτρων του πρώτου, 
την περασμένη άνοιξη. Ο υπουργός 
Υγείας, Βασίλης Κικίλιας, προανήγ
γειλε (ΑΝΤΙ) ότι η νέα καραντίνα θα 
έχει διάρκεια ενός μήνα, και σήμε
ρα αναμένεται να γίνει γνωστό από 
πότε θα επιβληθεί. Οι πληροφορίες 
πάντως κάνουν λόγο για το ταχύτε-

DMAPIA-NIKH ΓΕΩΡΓΑΝΤΑ
mgeorganta@e-typos.com

ρο δυνατόν, ενδεχομένως από το 
πρωί του Σαββάτου. Σύμφωνα με τις 
εισηγήσεις των ειδικών, τα δημοτικά 
σχολεία αναμένεται να παραμείνουν 
ανοιχτά, κι αυτό γιατί οι μελέτες 
δείχνουν πως τα μικρά παιδιά δεν 
έχουν μεγάλο ρόλο στη μετάδοση. 
Αντίθετα, η εισήγηση για γυμνάσια 
και λύκεια αφορά σε τηλεκπαίδευση, 
καθώς οι έφηβοι και τα μεγαλύτερα 
παιδιά προσομοιάζουν σε ενηλίκους 
στη δυνατότητα να μολυνθούν και 
να μεταδώσουν.

Απαγορεύσεις
Το «μοντέλο» του lockdown θα εί
ναι, όπως προκύπτει από τις ίδιες 
πληροφορίες, αυτό που εφαρμό
ζεται σε Θεσσαλονίκη και Σέρρες: 
κλειστά όλα τα καταστήματα, και το 
λιανεμπόριο (εξαιρούνται καταστή
ματα τροφίμων, πρατήρια καυσίμων, 
φαρμακεία), μετακίνηση με SMS και 
απαγόρευση κυκλοφορίας το βρά
δυ από τις 9 έως τις 5 το πρωί. Η 
μετακίνηση θα επιτρέπεται μόνο 
για ουσιώδεις λόγους, δηλαδή ερ
γασίας και υγείας. Το συγκεκριμένο 
«σχήμα» είναι πιο αυστηρό σε σχέ
ση με την περασμένη άνοιξη, όταν 
η μετακίνηση με SMS αφορούσε σε 
όλο το 24ωρο.

Ειδικοί και κυβέρνηση «πάλεψαν» 
με αρκετά ενδιάμεσα στάδια και πε
ριορισμούς που κρατούσαν «ζωντα
νή» και την οικονομία, αλλά πλέον η 
πορεία της επιδημίας στην Ελλάδα 
δεν δίνει το περιθώριο να καθυστε
ρεί μια καραντίνα που αποδεδειγ
μένα λειτουργεί στην «πτώση» της 
επιδημίας.

Το σκεπτικό της δύσκολης από
φασης, όπως προκύπτει από τις 
πληροφορίες, είναι παρόμοιο με 
εκείνο της άνοιξης - όταν φυσικά 
η χώρα οδηγήθηκε σε lockdown με

πολύ λίγα κρούσματα, καθώς δεν 
υπήρχε καθόλου γνώση του ιού και 
ήταν επιτακτική η ανάγκη να δοθεί 
ο χρόνος στους επιστήμονες και στο 
ιατρικό προσωπικό να τον γνωρί
σουν: Να ληφθεί όποιο δυνατό 
μέτρο όσο ακόμη θεωρείται ότι η 
κατάσταση μπορεί να γίνει διαχει
ρίσιμη, χωρίς να υπάρξει η αναμονή 
να αυξηθεί κι άλλο η επιδημία.

Το ΕΣΥ
Οι εικόνες άλλωστε από το Μπέρ- 
γκαμο της Ιταλίας την περασμένη 
άνοιξη δεν είναι πολύ... θολές. Οι 
κατακόρυφα αυξητικές τάσεις στη 
Θεσσαλονίκη και γενικότερα στη 
Βόρεια Ελλάδα έχουν χτυπήσει 
πολλαπλά «καμπανάκια» κινδύνου, 
που σύντομα μπορεί να οδηγήσουν 
το Σύστημα Υγείας ολόκληρης της 
Ελλάδας σε κατάρρευση. Ο αριθμός 
των ασθενών που νοσηλεύονται δι- 
ασωληνωμένοι έφτασαν χθες τους 
179, όταν πριν από ένα μήνα ανέρ
χονταν σε... 82.

Η αυξητική τάση των νέων εισα
γωγών στα νοσοκομεία, των εισα
γωγών στις ΜΕΘ και όσων χρειά
ζονται μηχανική υποστήριξη της 
αναπνοής τους είναι συνεχόμενη 
και αποτελεί απόρροια της ραγδαί
ας αύξησης των νέων κρουσμάτων. 
Οπως επισήμαινε ο καθηγητής 
Σωτήρης Τσιόδρας την περασμέ
νη άνοιξη, από τους ασθενείς που 
νοσηλεύονται στα νοσοκομεία, ένα 
5% θα χρειαστεί Εντατική.

Ο υπουργός Υγείας, Βασίλης Κικί
λιας, τόνισε χθες σε συνέντευξή του 
στο κεντρικό δελτίο του ΑΝΤΙ ότι τα 
επιδημιολογικά δεδομένα επιδεινώ
νονται και η πορεία μέχρι σήμερα 
έχει δείξει την ευκολία να αλλάξουν 
από τη μία ημέρα στην άλλη.

Ο ΕΟΔΥ ανακοίνωσε χθες ακόμη 
ένα αρνητικό «ρεκόρ» κρουσμάτων, 
αλλά και θανάτων. Ο αριθμός των 
νέων μολύνσεων έφτασε τα 2.646

το σύνολο 
των κρουσμάτων

κρούσματα καταγραφηκαν 
χθες σε όλη τη χώρα:
• 588 στην Αττική,

• 823 στη Θεσσαλονίκη,
• 1 1 Ί στη Λάρισα,
• 85 στη Δράμα,
• 83 στη Ροδόπη

1 -IT*·'·— ·ν—1

——

ν

β

ΑΝΕΞΕΛΕΓΚΤΗ

Τα μέλη tns Emtponns 
Εμπειρογνωμόνων tou 

υπουργείου Υγείαε 
εισηγήθηκαν γενικό 

lockdown, για to λόγο ότι 
είναι κοντά μια ανεξέλεγκτη 

και μη διαχειρίσιμη πίεση 
στο Σύστημα Υγείαε

και οι νέοι θάνατοι ανήλθαν σε 18, 
με τον τραγικό απολογισμό να με
τρά μέχρι και χθες 673 θύματα.

Στα νοσοκομεία
Το κλίμα στα νοσοκομεία της Θεσ
σαλονίκης είναι «πολεμικό», με την 
πίεση να είναι διαρκώς αυξανόμενη 
και τις υγειονομικές αρχές να βρί
σκονται σε μια αγωνιώδη προσπά
θεια εξασφάλισης όσο το δυνατόν 
περισσότερων κλινών. Η διοίκηση 
του ΕΚΑΒ-ΕΚΕΠΥ βρίσκεται στη 
Θεσσαλονίκη από χθες, κατόπιν 
εντολής του υπουργού Υγείας, Βα
σίλη Κικίλια, προκειμένου να γίνει 
όσο καλύτερος συντονισμός των 
νοσοκομείων για τις αυξανόμενες
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1  Γενικό lock down για να αποφύγουμε το knock down
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 6-7 Ημερομηνία

έκδοσης:
05-11-2020

θάνατοι συνολικά από 
την αρχή της πανδημίας

θάνατοι προστέθηκαν 
χθες στη μακάβρια λίστα

ασθενείς νοσηλεύονται 
διασωληνωμένοι

ασθενείς έχουν εξέλθει 
από ΜΕΘ

ανάγκες που έχουν προκύψει. Σύμ
φωνα με ιις πληροφορίες, η πλη
ρότητα στις Μονάδες Εντατικής 
Θεραπείας για τον κορονοϊό στα 
νοσοκομεία της Θεσσαλονίκης 
ήταν μέχρι και χθες στο 70%, αλλά 
θεωρείται σίγουρο ότι σύντομα θα 
γεμίσουν.

Υπό αυτά τα δεδομένα, ζητή
θηκαν από όλα τα νοσηλευτικά 
ιδρύματα της «συμπρωτεύουσας» 
τα επιχειρησιακά σχέδια τρίτης φά
σης, δηλαδή του σημείου από το 
οποίο η αύξηση της επιδημίας είναι 
εκθετική, όπως συμβαίνει στη Θεσ
σαλονίκη. Ηδη από την προηγού
μενη εβδομάδα ασθενείς που δεν 
έχουν κορονοϊό μεταφέρονται σε

ιδιωτικά νοσοκομεία προκειμένου 
τα δημόσια να έχουν τη μέγιστη δυ
ναμικότητα για να νοσηλεύουν πε
ριστατικά με Covid-19. Οι δυνάμεις, 
βέβαια, δεν είναι ανεξάντλητες, 
όπως ανέφερε χαρακτηριστικά και 
ο υφυπουργός Υγείας, Βασίλης Κο- 
ντοζαμάνης, κατά την ενημέρωση 
της Τρίτης στο υπουργείο Υγείας. 
Ηδη έχει σχεδιαστεί σύστημα αε- 
ροδιακομιδών από τη Θεσσαλονί
κη κυρίως προς τα νοσοκομεία της 
Αττικής, το οποίο θα ενεργοποιηθεί 
όταν απαιτηθεί.

Εντατικές
Σύμφωνα με πληροφορίες από το 
υπουργείο Υγείας, οι ΜΕΘ-Covid

πανελλαδικά ανέρχονταν μέχρι 
χθες σε 348. Από αυτές, 220 είναι 
κατειλημμένες και 128 κενές (πο
σοστό 37%).

Οι ΜΕΘ-Covid που εξυπηρετούν 
τις ανάγκες της Θεσσαλονίκης είναι 
σήμερα 102. Εξ αυτών, 71 είναι κα
τειλημμένες και 31 κενές (ποσοστό 
30%).

Στα νοσοκομεία της Αττικής, οι 
ΜΕΘ-Covid ανέρχονται σε 144, από 
τις οποίες 104 είναι κατειλημμένες 
και 40 κενές (ποσοστό 28%).

Οι συνολικές κλίνες που διατίθε
νται σε όλη τη χώρα για τη νοση
λεία επιβεβαιωμένων κρουσμάτων 
κορονοϊού είναι 3.972. Οι ασθενείς 
με Covid-19 που νοσηλεύονταν

μέχρι χθες είναι 1.503 (συνολικά 
ΜΕΘ, ΜΑΦ, ΜΕΛ, θάλαμοι αρνητι
κής πίεσης και απλές κλίνες).

Αναλυτικά, ανά Υγειονομική Πε
ριφέρεια:
• 1η ΥΠΕ (Αττικής): 425
·2η ΥΠΕ (Πειραιώς και Αιγαί
ου): 152
• 3η ΥΠΕ (Μακεδονίας): 270
• 4η ΥΠΕ (Μακεδονίας και Θρά
κης): 345
• 5η ΥΠΕ (Θεσσαλίας & Στερεάς 
Ελλάδας): 122
• 6η ΥΠΕ (Πελοποννήσου, Ιονί- 
ων Νήσων, Ηπείρου και Δυτικής 
Ελλάδας): 129
• 7η ΥΠΕ (Κρήτης): 13
• Στρατιωτικά νοσοκομεία: 47. ■
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1  Φοβόμαστε μην ζήσει η Θεσσαλονίκη καταστάσεις
Μπέργκαμο

Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 4-5 Ημερομηνία
έκδοσης:

05-11-2020

Επιφάνεια: 1036.0 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Με τη διοίκηση και τους 
εργαζόμενους του 

νοσοκομείου 
«Παπανικολάου»της 

Θεσσαλονίκης συναντήθηκε 
χθες ο Αλέξης Τσίπρας

Φοβόμαστε μην ζήσει 
η Θεσσαλονίκη 
καταστάσεις Μπέργκαμο
Ο Αλέξης Τσίπρας έκανε λόγο για «εγκληματικές ευθύνες» της κυβέρνησης 
στη διαχείριση της πανδημίας στη Βόρεια Ελλάδα

«Εμείς λέμε ότι 
πρέπει να 

προχωρήσει 
στην επίταξη 

των ιδιωτικών 
μονάδων. Σε μια 
κρίσιμη στιγμή, 

δεν πρέπει να 
υπερτερεί το 

κέρδος», τόνισε 
ο πρόεδρος του 

ΣΥΡΙΖΑ - 
Προοδευτική 

Συμμαχία

Της
ΜΑΡΟΥΛΑΣ ΠΛΗΚΑ

Τ
ον υπαρκτό φόβο να ζήσει η 
Θεσσαλονίκη καταστάσεις 
Μπέργκαμο, με τους για
τρούς να είναι αναγκασμέ
νοι να κάνουν διαλογή των ασθενών 
Covid-19 που θα μπουν στις ΜΕΘ, 

επισήμανε ο Αλέξπς Τσίπρας, αμέσως 
μετά την επίσκεψή του στο νοσοκο
μείο «Παπανικολάου», όπου συνα
ντήθηκε με τη διοίκηση και τους εργα
ζόμενους και ενημερώθηκε για τις 
δραματικές ώρες που ζουν εξαιτίας 
της ανεξέλεγκτης διασποράς του 
SARS-Cov-2. Πρότεινε, μεταξύ άλ
λων, την άμεση επίταξη ιδιωτικών κλι
νικών, συνταγογράφηση των τεστ, 
στελέχωση των νοσοκομείων, ενώ τό
νισε ότι η κυβέρνηση έχει «εγκληματι
κές ευθύνες» στη διαχείριση της υγει
ονομικής κρίσης στη Θεσσαλονίκη 
και τη Βόρεια Ελλάδα.

«Βρισκόμαστε μπροστά σε μια δρα
ματική κατάσταση. Ο φόβος και η 
αγωνία που έχουμε, καθώς έχει ‘κρα- 
σάρει’ το σύστημα στη Βόρεια Ελλάδα 
και είναι γεμάτες όλες οι εντατικές, εί
ναι να μην αντιμετωπίσουμε καταστά
σεις Μπέργκαμο. Δηλαδή να μην βρε
θούμε στη δύσκολη στιγμή εκείνη

όπου θα γίνεται επιλογή ασθενών που 
θα τους παρασχεθεί η βοήθεια στην 
εντατική μονάδα», ανέφερε χαρακτη
ριστικά ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - 
Προοδευτική Συμμαχία.

Δεν αναλαμβάνουν καμία 
πολιτική ευθύνη

«Κάποιοι έχουν εγκληματικές ευθύ
νες γι’ αυτήν την ολιγωρία και την 
αδράνεια.Όλοι οι επιδημιολογικοί δεί
κτες προδίκαζαν, διαμήνυαν σε όλους 
μας, έκρουαν τον κώδωνα του κινδύ
νου, ότι θα έχουμε γεωμετρική αύξηση 
των σοβαρών περιστατικών και θα επι
βαρυνθεί το δημόσιο σύστημα Υγείας. 
Παρ’ όλα αυτά, μόλις μία βδομάδα 
πριν, η Θεσσαλονίκη σχεδόν αμέριμνα 
γιόρταζετονπολιούχο,την28η Οκτω
βρίου, δεκάδες χιλιάδες επισκέπτες, 
στον μητροπολιτικό ναό γινόταν λιτα
νεία παρουσία εκατοντάδων πιστών, 
πολιτικής ηγεσίας και εκπροσώπων 
της κυβέρνησης, που, κατά τα άλλα, 
είχε αναστείλει την παρουσία εκπρο
σώπων στη δοξολογία», τόνισε. Ανα
φέρθηκε και στην απαράδεκτη κατά
σταση που επικρατεί στα λεωφορεία 
του ΟΑΣΘ, όπου καθημερινά συνω
στίζονται πολλές χιλιάδες πολίτες και 
επέκρινε την κυβερνητική τακτική να 
ρίχνει συνεχώς την ευθύνη στους πο

λίτες. «Καμιά ευθύνη στις αρχές, καμία 
πολιτική ευθύνη» πρόσθεσε και θύμι
σε ότι ο ΣΥΡΙΖΑ τόνισε πολλάκις ότι 
δεν τελείωσε ο κίνδυνος με την επιτυ
χία της πρώτης φάσης και την ανάγκη 
ενίσχυσης του ΕΣΥ. «Ήρθε ο κ. Μη- 
τσοτάκης στη ΔΕΘ και ανήγγειλε 
15.000 προσλήψεις στον στρατό και 
όχι στο δημόσιο σύστημα Υγείας», 
πρόσθεσε και θύμισε ότι ο κυβερνητι
κός εκπρόσωπος, όταν ο ΣΥΡΙΖΑ μι
λούσε για τις ΜΕΘ, έλεγε ότι είναι «πε
ταμένα λεφτά». «Τώρα είναι η ώρα να 
σώσουμε οτιδήποτε μπορεί να σωθεί, 
εμείς λέμε ότι πρέπει να προχωρήσει 
στην επίταξη των ιδιωτικών μονάδων. 
Σε μια κρίσιμη στιγμή, δεν πρέπει να 
υπερτερεί το κέρδος», επισήμανε και 
κάλεσε την κυβέρνηση να προχωρήσει 
σε τουλάχιστον 15.000 προσλήψεις 
μόνιμου προσωπικού στα νοσοκομεία, 
αναπροσαρμογή του μισθολογίου για
τρών και νοσηλευτών, ένταξη του νο
σηλευτικού προσωπικού στα βαρέα 
και ανθυγιεινά, επέκταση των συμβά
σεων του επικουρικού προσωπικού. 
Για το 424 ΓΣΝ δήλωσε ότι «οφείλει το 
υπουργείο Άμυνας να πάρει την από
φαση, σε συνεργασία με το υπουργείο 
Υγείας, να ανοίξουν οι κλίνες και οι κλί
νες εντατικής για να καλυφθούν τα πε
ριστατικά» ανέφερε ο κ. Τσίπρας. Συ
νοψίζοντας τόνισε ότι «η κατάσταση

Ιατρικός Σύλλογος

Ανοιξτε νέες 
ΜΕΘ, κάντε 
προσλήψεις
Κριτική στην κυβέρνηση
για τη «γύμνια» που 
παρουσιάζει το ΕΣΥ στη 
Θεσσαλονίκη άσκησε χθες 
και ο «γαλάζιος» πρόεδρος 
του ΙΣΘ Νίκος Νίτσας. «Η 
μετατροπή κλινών γενικών 
ΜΕΘ σε νοσοκομεία της 
Θεσσαλονίκης σε ΜΕΘ... 
Covid-19 είναι μια λύση 
ανάγκης και δεν θα πρέπει 
να αποτελέσει μόνιμη 
κατάσταση, καθώς άλλα 
νοσήματα -εκτός Covid-19- 
συνεχίζουν να υπάρχουν 
και να απειλούν ανθρώπινες 
ζωές. Γίνεται αντιληπτό ότι 
οι δομές Υγείας της 
Θεσσαλονίκης χρειάζονται 
άμεσα νέες ΜΕΘ κι 
ανάλογες προσλήψεις 
εξειδικευμένων γιατρών, 
παρακαταθήκη και για το 
μέλλον» δήλωσε.
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1  Φοβόμαστε μην ζήσει η Θεσσαλονίκη καταστάσεις Μπέργκαμο
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 4-5 Ημερομηνία

έκδοσης:
05-11-2020

είναι κρίσιμη και πρέπει να πορθούν 
κρίσιμες και γενναίες αποφάσεις», ενώ 
υπογράμμισε εμφατικά την ανάγκη 
συνταγογράφησης των διαγνωστικών 
τεστ, κάτι που, όπως είπε, «έπρεπε να 
είχε γίνει χθες».

SOS εκπέμπουν οι υγειονομικοί
Το «Παπανικολάου» ήδη δεν μπο

ρεί να νοσηλεύσει ασθενείς με Covid- 
19. Οι 25 κλίνες ΜΕΘ, όπως τόνισε η 
πρόεδρος ίων εργαζόμενων Ελένη 
Σιώιου, είναι γεμάτες, όπως και οι 82 
απλές κλίνες στους ειδικούς θαλά
μους. Την ίδια ώρα, μεγάλη είναι και η 
ενδονοσοκομειακή διασπορά του 
SARS-CoV-2, αφού χθες επιβεβαιώ
θηκαν 71 κρούσματα ανάμεσα σε για
τρούς και νοσηλευτές. Έτσι το νοσο
κομείο αποδεκατίζεται ακόμη περισ
σότερο από προσωπικό. Δυστυχώς, η 
ίδια δραματική κατάσταση επικρατεί 
σχεδόν στο σύνολο των μεγάλων νο
σοκομείων της Θεσσαλονίκης, αλλά 
και σε όλα τα νοσοκομεία αναφοράς 
στον βορειοελλαδικό χώρο. Όλοι οι 
υγειονομικοί φορείς εκπέμπουν SOS 
για το κρασάρισμα των νοσοκομείων, 
ενώ στα Γιάννενα συνεχίζουν να μέ
νουν αβοήθητοι οι 35 ηλικιωμένοι 
τρόφιμοι του γηροκομείου στο οποίο 
υπήρξε καθολική διασπορά του ιού.
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1  200 ΕΜΒΟΛΙΑ
Πηγή: ΝΑΥΤΕΜΠΟΡΙΚΗ Σελ.: 32 Ημερομηνία

έκδοσης:
05-11-2020

Επιφάνεια: 24.02 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 560

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

200
ΕΜΒΟΛΙΑ

τουλάχιστον βρίσκονται σε φάση 
ανάπτυξης δήλωσε ο Σίμον 

Στίβενς, επικεφαλής του 
βρετανικού συστήματος υγείας 

(NHS), εκφράζοντας την ελπίδα ότι 
ένα από αυτά θα είναι διαθέσιμο 
τους πρώτους μήνες του 2021.
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1  Εποχική γρίπη και κορωνόϊός
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 49 Ημερομηνία

έκδοσης:
05-11-2020

Επιφάνεια: 782.05 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 13695

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ε
νας δύσκολος χειμώνας ξε
διπλώνεται μπροστά μας, 
καθώς εφεξής και όσο η 
θερμοκρασία πέφτει ο πανδημι- 

κός ιός μπορεί να τταραμείνει ο 
«πρωταγωνιστής», παράλληλα 
όμως αναμένεται η κυκλοφορία 
και άλλων χών που προσβάλλουν 
το ανώτερο αναπνευστικό, με τον 
ιό της γρίπης να είναι παραδοσι
ακά ο πλέον δραστήριος. Η συ
νύπαρξη αυτή αποτελεί πρόκλη
ση για τη δημόσια υγεία, με τους 
επιστήμονες ανά τον κόσμο να 
επαναλαμβάνουν σε κάθε ευκαι
ρία, απευθυνόμενοι στις ευάλω
τες ομάδες, να υποβληθούν στον 
ετήσιο αντιγριπικό εμβολιασμό.

Παρ’ όλα αυτά, στην πρωτό
γνωρη αυτή υγειονομική συνθή
κη υπάρχουν έως και σήμερα αρ
κετές «γκρίζες ζώνες»: για παρά
δειγμα, όσοι νόσησαν πρόσφατα 
με λοίμωξη COVID-19 πρέπει να 
εμβολιαστούν με το αντιγριπικό 
εμβόλιο; Κι αν ναι, πόσες ημέρες 
πρέπει να μεσολαβήσουν από την 
ανάρρωση;

Στο πλαίσιο αυτό οι γιατροί της 
Θεραπευτικής Κλινικής της Ιατρι
κής Σχολής του Εθνικού και Καπο- 
διστριακού Πανεπιστημίου Αθη
νών Παναγιώτης Μαλανδράκης, 
Ιωάννης Ντάνασης, Μαρία Γαβρια- 
τοπούλου και Θάνος Δημόπουλος 
(πρύτανης ΕΚΠΑ) ανασκοπούν τα 
δεδομένα από τις πρόσφατες δη
μοσιεύσεις στην έγκριτη επιστη
μονική επιθεώρηση «JAMA», επι
χειρώντας να δώσουν απαντήσεις 
στα κρίσιμα ερωτήματα που απα
σχολούν τους πολίτες σε μια πε
ρίοδο αβεβαιότητας.

ΜΕΤΡΑ ΠΡΟΛΗΨΗΣ. Ειδικότερα και 
σύμφωνα με τους ειδικούς, τα μέ
τρα πρόληψης που λαμβάνονται 
εναντίον του SARS-CoV-2, όπως η 
καθολική χρήση μάσκας, ο περιο
ρισμός των κοινωνικών συνανα
στροφών και η εφαρμογή απαγο
ρευτικού (lockdown), αναμένεται 
να μειώσουν σημαντικά την επί
πτωση της γρίπης.

Ηδη στο νότιο ημισφαίριο, την 
Αυστραλία, τη Χιλή και τη Νότια 
Αφρική, σημειώθηκαν μειωμένα 
περιστατικά γρίπης. Ωστόσο, σε 
περιοχές όπως η Νοτιοανατολική 
Ασία, όπου τα μέτρα πρόληψης εί
ναι περιορισμένα, υπάρχουν εξάρ
σεις του ιού της γρίπης.

Εποχική γρίπη και κορωνόϊός
Πρόκληση για τη δημόσια υγεία αποτελεί η συνύπαρξη του ίου 
ms γρίπης με την επιδημία του SARS-CoV-2 τον επικείμενο χειμώνα 
■ Πώς μπορούμε να προετοιμαστούμε ■ Τι συμβουλεύουν οι γιατροί 
ms θεραπευτικής Κλινικής ms Ιατρικής Σχολής του ΕΚΠΑ

ΤΟ ΕΜΒΟΛΙΟ ΩΣ «ΑΣΠΙΛΑ». Αν και
η αποτελεσματικότατα του εμβο
λίου της γρίπης ενδέχεται να δι
αφέρει από χρονιά σε χρονιά και 
ανάλογα με τις ηλικιακές ομάδες, 
η αξία του εμβολιασμού του πλη
θυσμού είναι αδιαμφισβήτητη, κα
θώς έχει υπολογιστεί ότι ο εμβο
λιασμός εναντίον του ιού της γρί
πης έχει αποτρέψει κατά τη δεκα
ετία 2010-2020 1,4 έως 7,5 εκα
τομμύρια λοιμώξεις, 0,7 έως 3,5 
εκατομμύρια επισκέψεις σε για
τρό, 39.000 έως 105.000 νοσηλεί
ες και 3.500 έως 12.000 θανάτους 
στις ΗΠΑ ανά έτος.

Πολλές πληθυσμιακές ομάδες, 
όπως υπενθυμίζουν οι ειδικοί του 
ΕΚΠΑ, έχουν αυξημένο κίνδυνο

εμφάνισης επιπλοκών από τη γρί
πη. Στις ομάδες αυτές ανήκουν 
νέα παιδιά κάτω των 5 ετών (ιδί
ως κάτω των 2 ετών), έγκυοι και 
λεχωίδες, ηλικιωμένοι άνω των 
65 ετών, άτομα με χρόνια προβλή
ματα υγείας (όπως άσθμα, ΧΑΠ, 
πνευμονική ίνωση, νευρολογικά 
νοσήματα, αιματολογικές διατα
ραχές, χρόνια νεφρικά ή ηπατι- 
κά νοσήματα, μεταβολικά νοσή
ματα, παχυσαρκία κ.λπ.), όσοι δι
αμένουν σε οίκους ευγηρίας και 
φυλετικές μειονότητες.

Ο καλύτερος τρόπος πρόληψης 
εναντίον του ιού της γρίπης είναι 
ο ετήσιος εμβολιασμός, ιδίως για 
όσους έχουν αυξημένο κίνδυνο 
εμφάνισης επιπλοκών. Το εμβό

λιο είναι ασφαλές για ηλικίες άνω 
των 6 μηνών. Κυκλοφορούν πολ
λά διαφορετικά εμβόλια για διαφο
ρετικές πληθυσμιακές ομάδες και 
παρόλο που η σύσταση του εμβο
λιασμού είναι να γίνεται στα τέλη 
Οκτωβρίου, οι μη εμβολιασμένοι 
ενθαρρύνονται να κάνουν το εμ
βόλιο και τον Νοέμβριο ή τον Δε
κέμβριο, σε περίπτωση που υπάρ
χουν πολλά κρούσματα γρίπης.

ΣΥΜΠΤΩΜΑΤΑ. Σε περιπτώσεις εμ
φάνισης συμπτωμάτων αναπνευ
στικού, όπου και οι δύο λοιμώξεις 
είναι πιθανές, θα πρέπει να διενερ- 
γείται ειδική διαγνωστική δοκιμα
σία, ώστε να γίνονται οι κατάλλη
λες θεραπευτικές επιλογές. Ακό

μα και απουσία πυρετού, οι ομά
δες που έχουν αυξημένο κίνδυνο 
εμφάνισης επιπλοκών πρέπει να 
επικοινωνούν με τον οικογενεια
κό τους γιατρό με την εμφάνιση 
των συμπτωμάτων.

Οπως άλλωστε προειδοποιούν 
οι ειδικοί, «συχνά οι ηλικιωμένοι 
ασθενείς και ασθενείς με αδρα
νές ανοσοποιητικό σύστημα μπο
ρεί να μην εμφανίσουν πυρετό. 
Η γρίπη μπορεί να επιδεινώσει 
ήδη υπάρχουσες συννοσηρότη- 
τες, όπως η χρόνια αποφρακτι
κή πνευμονοπάθεια, το άσθμα, η 
καρδιακή ανεπάρκεια και ο σακ- ' 
χαρώδης διαβήτης».

Αξίζει να σημειωθεί ότι η ανη- 
ιική θεραπεία μπορεί να μειώσει 
την πιθανότητα των επιπλοκών, 
ειδικά αν ξεκινήσει εντός 48 ωρών 
από την εμφάνιση των συμπτωμά
των. Ειδικότερα, σε νοσηλευόμε
νους ασθενείς ή σε εξωνοσοκομει- 
ακούς ασθενείς με υψηλό κίνδυνο 
να εμφανίσουν σοβαρές επιπλο
κές είναι πολύ σημαντική η έγκαι
ρη έναρξη ανηιικής θεραπείας με 
οσελταμιβίρη ή ζαναμιβίρη.

ΑΣΘΕΝΕΙΣ ME COVID-I9. Σε ό,τι 
αφορά τους ασθενείς που νοση
λεύτηκαν με λοίμωξη COVID-19, 
δεν υπάρχουν επαρκή δεδομέ
να για την αποτελεσματικότα
τα ή την ανοσογονικότητα και 
την ασφάλεια των αντιγριτπκών 
εμβολίων, ώστε να καθοριστεί η 
ιδανική χρονική στιγμή του εμ
βολιασμού. *

Επιπλέον, δεν έχει καθοριστεί 
το βέλτιστο χρονικό διάστημα εμ
βολιασμού για όσους έλαβαν αντι- 
φλεγμονώδη όπως η δεξαμεθαζό- 
νη ή ανοσοτροποττοιητικά μακρύς 
δράσης. Με βάση την υπάρχου- 
σα γνώση και από άλλες λοιμώ
ξεις, σε ασθενείς με ήπια λοίμωξη 
COVID-19 συνιστάται ο εμβολια
σμός μετά το πέρας τουλάχιστον 
10 ημερών από την εμφάνιση των 
συμπτωμάτων και 24 ωρών απυ
ρεξίας, ενώ σε ασθενείς με σοβα
ρή λοίμωξη να αναβάλλεται έως 
την ανάρρωση, αλλά οπωσδήπο
τε να μην παραλείπεται.

.
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1,4-7,5
εκατομμύρια
λοιμώξειβ

0,7-3,5
εκατομμύρια 
επισκέφειβ σε γιατρό

39.000-105ΛΜ
νοσηλείεε

3.500 -12.000
θανάτουβ
otis ΗΠΑ ανά έτοβ

01 ΟΜΑΔΕΣ ΠΟΥ ΕΧΟΥΝ 
ΑΥΞΗΜΕΝΟ ΚΙΝΔΥΝΟ 

ΕΜΦΑΝΙΣΗΣ ΕΠΙΠΛΟΚΩΝ 
ΑΠΟ ΤΗ ΓΡΙΠΗ

Νέα παιδιά κάτω 
των 5 ετών (ιδίωβ 
κάτω των 2 ετών)

Εγκυοι 
και λεχωίδεβ

Ηλικιωμένοι άνω 
των 65 ετών

Ατομα με χρόνια 
προβλήματα υγείαβ

Οσοι διαμένουν 
σε oikous 
ευγηρίαε

Φυλετικές
μειονό-
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1  Τσίπρας: «Ολιγωρία για τα δημόσια νοσοκομεία της
Βόρεια Ελλάδας»

Πηγή: ΤΥΠΟΣ ΤΗΣ
ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ

Σελ.: 1,3 Ημερομηνία
έκδοσης:

05-11-2020

Επιφάνεια: 397.12 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΤΣ1ΠΡΑΣ
«Ολιγωρία 
ora δημόσια 
νοσοκομεία»

«Η κατάσταση που επικρατεί 
στα δημόσια νοσοκομεία της 
Βόρεια Ελλάδας συνολικά, εί
ναι δραματική», δήλωσε ο πρό
εδρος του ΣΥΡΙΖΑ-Προοδευτι- 
κή Συμμαχία, Αλέξης Τσότρας. 
ΣΕΛ3
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1  Τσίπρας: «Ολιγωρία για τα δημόσια νοσοκομεία της Βόρεια Ελλάδας»
Πηγή: ΤΥΠΟΣ ΤΗΣ

ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ
Σελ.: 1,3 Ημερομηνία

έκδοσης:
05-11-2020

Τσίπρας: «Ολιγωρία για τα δημόσια νοσοκομεία της Βόρεια Ελλάδας»
«Η κατάσταση που επικρατεί στα δη

μόσια νοσοκομεία της Βόρεια Ελλάδας 
συνολικά, είναι δραματική και κάποιοι 
έχουν εγκληματικές ευθύνες για αυτή 
την ολιγωρία, την αδράνεια, σε σχέση 
με τη Βόρεια Ελλάδα και ειδικά τη Θεσ
σαλονίκη», δήλωσε ο πρόεδρος του ΣΥ- 
ΡΙΖΑ-Προοδευτική Συμμαχία, Αλέξης 
Τσίπρας μετά τις συναντήσεις που είχε 
με τη διοίκηση και εργαζόμενους στο 
νοσοκομείο «Γεώργιος Παπανικολάου».

«Ο φόβος που έχουμε -καθώς έχει 
κρασάρει ήδη το σύστημα στη Βόρεια 
Ελλάδα, είναι γεμάτες όλες οι εντατι
κές-, ο φόβος και η αγωνία είναι να μην 
αντιμετωπίσουμε καταστάσεις Μπέργ- 
καμο, δηλαδή να μη βρεθούμε στη δύ
σκολη στιγμή όπου θα γίνεται επιλογή 
ασθενών που θα τους παρασχεθεί η 
βοήθεια στη ΜΕΘ», είπε ο κ. Τσίπρας. 
Επισήμανε ότι τώρα που βρισκόμαστε 
σε οριακό σημείο, «η προσπάθεια είναι 
να σώσουμε ό,τι μπορεί να σωθεί» και 
προς την κατεύθυνση αυτή πρότεινε να 
γίνει επίταξη ιδιωτικών νοσηλευτικών 
μονάδων, το άνοιγμα του 424 Στρατιω

τικού Νοσοκομείου Θεσσαλονίκης ώστε 
να δέχεται κι αυτό περιστατικά, καθώς 
και την ενίσχυση ταυ δημόσιου συστή
ματος Υγείας με υποδομές και έμψυχο 
δυναμικό. Ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ είπε 
ότι υπάρχουν ευθύνες και θα καταλογι
στούν και παρατήρησε πως «ο πρωθυ
πουργός Κυριάκος Μητσοτάκης ήρθε 
στη Θεσσαλονίκη και ανακοίνωσε 
15.000 προσλήψεις στο Στρατό αλλά 
όχι στη δημόσια Υγεία», ενώ πρόσθεσε 
πως «ο κυβερνητικός εκπρόσωπος 
Στέλιος Πέτσας χαρακτήριζε «πεταμέ
να λεφτά» τις προτάσεις του ΣΥΡΙΖΑ 
για τη δημιουργία νέων μονάδων 
ΜΕΘ». Είπε ακόμα ότι δεν υπάρχουν 
περιθώρια για μικροκομματικές συμ
περιφορές και όλοι μαζί πρέπει να δώ
σουμε τη μάχη ενάντια στον κορωνοϊό 
για την προστασία της ανθρώπινης 
ζωής. Γιατροί κι άλλοι εργαζόμενοι 
στο νοσοκομείο μίλησαν για έλλειψη 
σχεδιασμού, έλλειψη προσωπικού και 
είπαν ότι ήδη γίνεται επιλογή ασθενών 
όχι στις περιπτώσεις Covid-19 αλλά 
στις άλλες ειδικότητες καθώς η εντολή

είναι να κάνουν μόνο το 20% των χει
ρουργείων που γίνονταν την προηγού
μενη περίοδο.

Ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ- Προοδευ
τική Συμμαχία συναντήθηκε με τη δι- 
οικήτρια του νοσοκομείου Μαρία 
Γιογκατζή και ενημερώθηκε αναλυτικά 
για την κατάσταση που επικρατεί στο 
νοσηλευτικό ίδρυμα.

Η πρόεδρος του σωματείου των ερ
γαζομένων στο νοσοκομείο «Παπανι- 
κολάου» Ελένη Σιώτου τονίζει ότι 
έχουν γεμίσει και οι 25 κλίνες ΜΕΘ 
και οι 82 κλίνες Covid-19 που διαθέτει 
το νοσοκομείο. Είπε ότι επισήμως σή
μερα είναι 71 τα θετικά κρούσματα 
κορονοϊού μεταξύ των γιατρών του νο
σηλευτικού και λοιπού προσωπικού 
του νοσοκομείου. Ακόμη, ανέφερε ότι 
το προσωπικό του νοσοκομείου ενι- 
σχύθηκε με 100 μη μόνιμους, οι οποίοι 
μπορούν να προσφέρουν επικουρικό 
έργο.

«Να στηριχθούν οι επιχειρήσεις
και οι εργαζόμενοι στην εστίαση»

Εξάλλου την άμεση στήριξη των επι
χειρήσεων εστίασης που πλήττονται 
από το lockdown ζήτησε ο Αλέξης Τσί
πρας, στη διάρκεια συνάντησης που είχε 
με εκπροσώπους του κλάδου, στα γρα
φεία διοίκησης της ΔΕΘ-Helexpo.

«Δεν χρειάζεται να έχεις πάρει πτυχία 
στο...»Κολάμπια» για να δεις ότι υπάρ
χει θέμα βιωσιμότητας των επιχειρήσε- 
cov» επεσήμανε στην τοποθέτησή του ο 
κ.Τσίπρας, σημειώνοντας πως είναι η 
δεύτερη φορά που κλείνουν οι εν λόγω 
επιχειρήσεις μέσα σε λίγους μήνες.

Ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ-Προοδευτι- 
κή Συμμαχία κάλεσε την κυβέρνηση να 
αξιοποιήσει όλες τις δυνατότητες χρη
ματοδότησης που δίνει η Ευρωπαϊκή 
Ένωση και παρατήρησε πως οι υπόλοι
πες χώρες έχουν καταθέσει στις Βρυξέλ
λες αιτήσεις χρηματοδότησης για τις 
επιχειρήσεις τους, λέγοντας ότι το ίδιο 
πρέπει να πράξει και η ελληνική.

Τόνισε την ανάγκη να ενισχυθούν και 
οι επιχειρήσεις και οι εργαζόμενοι και 
αναφέρθηκε στις προτάσεις του κόμμα
τος της αξιωματικής αντιπολίτευσης για

επιδότηση των επιχειρήσεων με μοναδι
κό κριτήριο τον αριθμό των εργαζομέ
νων, 2.000 ευρώ ανά εργαζόμενο, και 
ταυτόχρονα την επιδότηση και του μι
σθού και του ασφαλιστικού κόστους 
των εργαζομένων.

Από την πλευρά τους οι εκπρόσωποι 
των φορέων από τον κλάδο της εστία
σης της Θεσσαλονίκης ανέφεραν ότι η 
κατάσταση που βιώνουν εξ αιτίας του 
lockdown, είναι τραγική και δεν έχουν 
την οικονομική βοήθεια όπως υπάρχει, 
όπως είπαν, σε όλα τα ευρωπαϊκά κρά
τη.
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1  ΠΡΟΕΧΕΙ Η ΥΓΕΙΑ - ΔΡΑΜΑΤΙΚΕΣ ΑΝΑΚΟΙΝΩΣΕΙΣ
ΜΗΤΣΟΤΑΚΗ: Σφραγίζεται όλη η χώρα

Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 1,18,39 Ημερομηνία
έκδοσης:

05-11-2020

Επιφάνεια: 2299.0 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 13695

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΠΡΟΕΧΕΙΗ ΥΓΕΙΑ
ΔΡΑΜΑΤΙΚΕΣ ΑΝΑΚΟΙΝΩΣΕΙΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗ

Σφραγίζεται
Αλη η χώρα
•Τραγική εικόνα με τα κρουσματα·2.646 χθες·Πενταπλασιάστηκαν οι νοσηλευόμενοι το τελευταίο 
48ωρο·Φόβοι ότι η διασπορά θα έβγαινε εκτός ελέγχου το Σαββατοκύριακο·Η αξιολόγηση 
της κατάστασης δείχνει ότι η οικονομία αντέχει·Τι θα ισχύσει για sms, σχολεία, εμπορικά
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1  ΠΡΟΕΧΕΙ Η ΥΓΕΙΑ - ΔΡΑΜΑΤΙΚΕΣ ΑΝΑΚΟΙΝΩΣΕΙΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗ:
Σφραγίζεται όλη η χώρα

Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 1,18,39 Ημερομηνία
έκδοσης:

05-11-2020

ΤΩΝ ΜΑΡΘΑΣ ΚΑΪΤΑΝΙΔΗ,
ΕΛΕΝΗΣ ΕΥΑΓΓΕΛΟΔΗΜΟΥ

Τ
ο κουμπί του πανελλαδικού lockdown 
πατά σήμερα από το Μαξίμου ο Κυ
ριάκος Μητσοτάκης και μαζί με τον 
καθηγητή Σωτήρη Τσιόδρα θα «δείξουν» 

επισήμως (και θα εξηγήσουν) την επιστροφή 
ολόκληρης της χώρας στις δύσκολες συν
θήκες Μαρτίου μέχρι το τέλος Νοεμβρίου.

Εκτός συγκλονιστικού απροόπτου δρο
μολογείται από το πρωί του Σαββάτου ή 
πιθανώς από αύριο κατέβασμα στα ρολά 
της Ελλάδας και, άρα, ολική επαναφορά 
των SMS κυκλοφορίας, έπειτα από αγωνι
ώδεις προειδοποιήσεις των επιστημόνων να 
αποφευχθούν τα (πολύ) χειρότερα και στο 
πλαίσιο της στρατηγικής «σκληρά μέτρα, 
απόλυτη εφαρμογή» εντός του Νοεμβρίου, 
όπως τη σκιαγράφησε και ο Μητσοτάκης 
στο τελευταίο διάγγελμά του. Αυτή τη φορά, 
με βασικό μότο ότι «προέχει η υγεία» των 
πολιτών, ο ίδιος αναμένεται με τις ανακοι
νώσεις του να ρίξει το βάρος στο μήνυμα 
της προστασίας της δημόσιας υγείας χωρίς 
διλήμματα, επιφυλάξεις και με κάθε κόστος. 
Ξεχωριστή σημειολογία διακρίνεται άλλωστε 
και στο γεγονός ότι η επίσημη ενημέρωση 
για το νέο πλάνο - που θα διαρκέσει το πι
θανότερο τουλάχιστον έως τις 30 Νοεμβρίου 
-προγραμματίστηκε παρουσία του Τσιόδρα 
στο Μαξίμου.

ΠΙΕΣΗ ΣΤΟ ΕΙΥ. Παράλληλα εξελισσόταν 
μια δαιδαλώδης συνεδρίαση της Επιτροπής 
Λοιμωξιολόγων (που ξεκίνησε στις 3 το με
σημέρι και έληξε μετά τις 7 το απόγευμα), 
με τα μέλη να έχουν μπροστά τους όλα τα 
δεδομένα που ξεδίπλωναν το μέγεθος της 
ασφυκτικής πίεσης που δέχεται το ΕΣΥ τις 
τελευταίες ημέρες, δημιουργώντας ανελα
στικές συνθήκες.

Το κέντρο του προβληματισμού σε κάθε 
περίπτωση παραμένει η Θεσσαλονίκη, όπου 
καταγράφεται εκθετιχή αύξηση κρουσμάτων 
που μοιραία οδηγεί και σε... εκθετιχή αύξη
ση υπηρεσιών υγείας. Είναι σημαντικό να 
σημειωθεί πως υπολογίζεται ότι το 5% των 
ασθενών με λοίμωξη Covid-19 θα εκδηλώσει 
βαριά συμπτώματα, γεγονός που σηματοδο
τεί ενδεχόμενο «crash down» στο ΕΣΥ. 

Ιδίως δε εάν συνυπολογίσει κανείς ότι

Μεταφορά ασθενών που 
δεν νοσουν με τον πανδημικό 

ιό στον ιδιωτικό τομέα 
■ Πανελλαδικά λειτουργούν 

3481 Οι 220 είναι 
κατειλημμένες 

και οι 128 κενές

Ο ΕΦΙΑΛΤΗΣ ΕΠΕΣΤΡΕΨΕ

Κυριάκος Μητσοτάκης και Σωτήρης Τσιόδρας πατούν 
το κουμπί του lockdown * Κυβέρνηση και επιστήμονες 
αντιμετωπίζουν την πανελλαδική καραντίνα ως το μοναδικό 
«θεραπευτικό» μέτρο εν μέσω του σφοδρού κύματος 
που σηκώνεται απειλητικά πάνω από τη χώρα

Κατεβάζει ρολά 
όλη η Ελλάδα

ημέρα με την ημέρα αυξάνονται οι νέες εισα
γωγές. Ενδεικτικά αναφέρεται ότι την περα
σμένη Τρίτη οι ασθενείς που απευθύνθηκαν 
στα νοσοκομεία της χώρας άγγιξαν τους 216, 
εκ των οποίων οι 49 στο πανεπιστημιακό 
νοσοκομείο ΑΧΕΠΑ. Τη Δευτέρα, όμως, ο 
αντίστοιχος αριθμός δεν ξεπερνούσε τους 
173 πανελλαδικά.

Συνεπώς και υπό τις συνθήκες αυτές κυ
βέρνηση και επιστήμονες αντιμετωπίζουν 
την πανελλαδική καραντίνα ως το μοναδικό 
«θεραπευτικό» μέτρο εν μέσω του σφοδρού 
κύματος που σηκώνεται απειλητικά πάνω 
από τη χώρα.

Πλέον όλα δείχνουν ότι θα επανέλθει το 
σύστημα των μετακινήσεων όπως γινόταν την 
άνοιξη με SMS έξι κωδικών για την ελεύθερη 
κυκλοφορία των πολιτών - μέτρο που ισχύει 
έως και σήμερα στην... γκρίζα Θεσσαλονίκη.

Μοναδική διαφορά μεταξύ Νοεμβρίου και 
Μαρτίου αναμένεται να είναι η λειτουργία 
εκπαιδευτικών βαθμιδών. Και αυτό γιατί 
μέχρι αργά χθες το βράδυ επικρατέστερο 
σενάριο ήταν να παραμείνουν ανοιχτά μόνο 
τα νηπιαγωγεία και τα δημοτικά, σε αντίθεση

με τα γυμνάσια και τα λύκεια για τα οποία 
δρομολογείται ολική τηλεκπαίδευση.

Υπενθυμίζεται, άλλωστε, ότι η αρχή έγι
νε πρόσφατα στις «γκρίζες ζώνες», με τα 
λύκεια να παραμένουν κλειστά, έπειτα από 
εισήγηση των ειδικών. Μάλιστα, αντίστοιχη 
απόφαση αναμενόταν ούτως ή άλλως και για 
τα γυμνάσια, με το σκεπτικό ότι οι έφηβοι 
επιδεικνύουν την ίδια έντονη κοινωνικότητα 
με τους νέους.

Επιπλέον και σε κάθε περίπτωση προδια
γράφεται, σύμφωνα με ασφαλείς πληροφο
ρίες, «σφράγισμα» παντού του λιανεμπορίου, 
κομμωτηρίων και υπηρεσιών αλλά και ανα
στολή των πτήσεων.

ΤΟ ΠΑΡΑΣΚΗΝΙΟ. Προηγήθηκε δραματικό 
παρασκήνιο με μπαράζ συζητήσεων του Μη- 
τσοτάκη με την επιτροπή των λοιμωξιολόγων, 
τους συναρμόδιους υπουργούς και στενούς 
συνεργάτες του, κατά τις οποίες τέθηκαν στο 
Πρωθυπουργικό Γραφείο εφιαλτικές εκτιμή
σεις, νέες εισηγήσεις για ενεργοποίηση το 
συντομότερο πιο αυστηρών απαγορεύσεων 
και συγκεκριμένοι δείκτες για την επιδη-

μιολογική κατάσταση στα μητροπολιτικά 
κέντρα - κυρίως σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη. 
Είναι αυτά που, μαζί με την ευθεία εισήγηση 
των επιστημόνων, όπως έλεγαν κυβερνητικά 
στελέχη, για άμεσο πανελλαδικό lockdown, 
έφεραν τελικά μπροστά από κάθε άλλο σενά
ριο αυστηροποίησης το «γκρχζάρισμα» όλου 
του ελληνικού χάρτη.

Από νωρίς χθες το απόγευμα, αρμόδιες πη
γές χωρίς προφανώς να προκαταλαμβάνουν 
τις οριστικές αποφάσεις του Πρωθυπουργού, 
έλεγαν σιβυλλικά ότι «όλα είναι πιθανά» είτε 
για οριζόντια μέτρα στη χώρα ανεξαρτή
τως... ζωνών («γκρι», «επιτήρησης» ή «αυ
ξημένου κίνδυνου») είτε μόνο στην Αττική. 
Και πράγματι διαφορετικά σενάρια τέθηκαν 
υπό επεξεργασία, μέχρι ο Πρωθυπουργός 
να καταλήξει στις πολιτικές αποφάσεις. Εί
ναι σαφές ωστόσο ότι πολλά δείχνει μεταξύ 
άλλων το μήνυμα που δημοσίως επιδιώκει 
να εκπέμπει ο Πρωθυπουργός για απόλυτη 
εμπιστοσύνη στους ειδικούς και στις εισηγή
σεις τους. Την πιθανότητα ο Μητσοτάκης να 
«ακούσει» τους λοιμωξιολόγους σε αυτή την 
- κρισιμότερη ίσως - καμπή στη μάχη για την

ΣΤΟ ΚΟΚΚΙΝΟ Η ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗ

Ασφυξία eras ΜΕΘ-COVID, φόβοι για ι<
ΤΗΣ ΜΑΡΘΑΣ ΚΑΪΤΑΝΙΔΗ

Μ
ια ανάσα πριν σημάνει συναγερμός 
που θα σηματοδοτεί συνθήκες εκτά
κτου ανάγκης - παραπέμποντας 
στις πρόσφατες μνήμες του Μπέργκαμο, 

όπου το υγειονομικό σύστημα συνθλίφτηκε 
την περασμένη άνοιξη - βρίσκονται τα νο
σοκομεία της Μακεδονίας, με το υπουργείο 
Υγείας και τους αρμόδιους φορείς να αντι
μετωπίζουν ένα απειλητικό κύμα που τείνει 
να γίνει ανεξέλεγκτο.

Και παρότι προς το παρόν το επίκεντρο της 
επιδημίας στη χώρα μας παραμένει η Μακε
δονία, κυβέρνηση και επιστήμονες αγωνιουν

ότι το κύμα ασθενών στη Θεσσαλονίκη και 
στις λοιπές περιοχές της Μακεδονίας μπορεί 
να προκαλέσει «τσουνάμι» αρρυθμιών στο 
σύνολο του ΕΣΥ.

Ηδη από το μεσημέρι χτύπησε ο κώδωνας 
του κινδύνου όταν διαπιστώθηκε ότι το 85% 
των κλινών ΜΕΘ-COVID στα νοσοκομεία της 
Θεσσαλονίκης είχε καταληφθεί από ασθενείς 
που εμφάνισαν σοβαρές επιπλοκές, με απο
τέλεσμα να επιχειρηθεί ένα σχέδιο fast track 
για επιπλέον ενδυνάμωση του νευραλγικού 
τομέα των μονάδων εντατικής θεραπείας σε 
τοπικό επίπεδο.

Ειδικότερα και ενώ έως την Κυριακή στη 
Θεσσαλονίκη οι κλίνες εντατικής θεραπείας

που είχαν δεσμευτεί για ασθενείς με λοίμωξη 
COVID-19 δεν ξεπερνουσαν τις 46, τη Δευτέρα 
αυξήθηκαν σε 85, ενώ μετά την ταχεία αύξηση 
κρουσμάτων με βαριά συμπτώματα ανακοι
νώθηκε ότι από εχθές οι ME0-COVIDnou 
εξυπηρετούν τις ανάγκες της δεύτερης με
γαλύτερης πόλης της χώραςείναι πλέον 102.

Παρ' όλα αυτά, οι δυνατότητες των ΜΕΘ 
δεν είναι ανεξάντλητες, με τις εφεδρείες 
να στερεύουν. Μοιραία, και σε πρώτη φά
ση, ανακουφιστική ένεση ήταν η μεταφορά 
ασθενών που δεν νοσούν με τον πανδημικό 
ιό αλλά από άλλα νοσήματα στον ιδιωτικό 
τομέα, όμως, και καθώς το «plan Β» εξαντλεί
ται, οι αεροδιακομιδές σε άλλα νοσοκομεία
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ανάσχεση της πανδημίας ενισχύει επιπλέον 
το γεγονός ότι στα τελευταία τέσσερα 24ωρα 
(μετά το διάγγελμα του Σαββάτου δηλαδή) 
κλιμακώνονταν στα ενδότερα του Μαξίμου 
ο προβληματισμός και η ανησυχία.

Ημέρα με την ημέρα, λένε οι πληροφορίες 
συγκεκριμένα, πλήθαιναν οι «κλειστές» συζη
τήσεις στο Πρωθυπουργικό Γραφείο για το αν 
πρέπει ή όχι να δοθεί το περιθώριο χρόνου 
10 ή 15 ημερών, ώστε να φανεί η απόδοση 
των μέτρων που είχαν αποφασιστεί σε Θεσ
σαλονίκη και Σέρρες με καραντίνα και στις 
«κόκκινες» περιοχές με αυστηρότερα μέτρα.

ΓΙΓΑΝΤΩΘΗΚΕ ΤΟ ΠΡΟΒΛΗΜΑ. Με άλλα 
λόγια, κυριαρχούσε η σκέψη για το αν πρέ
πει ή όχι να ληφθεί ρίσκο αναμονής, ενόσω 
το πρόβλημα πλησιάζει και δείχνει να γι
γαντώνεται. Είναι χαρακτηριστική η λέξη 
«αβεβαιότητα» που χρησιμοποιεί κορυφαίος 
κυβερνητικός παράγοντας, αναφερόμενος 
στην εξέλιξη της πορείας της πανδημίας 
όχι μόνο στην Αττική αλλά και πανελλαδικά. ’

Στους κόλπους των λοιμωξιολόγων άλλω
στε ηχούσε ολοένα και πιο δυνατά «σήμα

συναγερμού» για μεγαλύτερη - απελπιστι
κή - πίεση στο σύστημα υγείας, με την κυ
βέρνηση να έχει εικόνα ότι παρά τα μέτρα 
παρατηρείται εκθετική αύξηση κρουσμάτων 
σε ολόκληρη τη χώρα.

Και, όπως πιθανότατα θα επισημάνει και 
σήμερα ο Πρωθυπουργός, κεντρική κατεύ
θυνση είναι αυτή που ακολούθησε η χώρα 
στην πρώτη φάση της πανδημίας: λήψη κά
θε μέτρου για να ανακοπεί η πανδημία και 
απόλυτη προστασία - με ό,τι χρειαστεί - της 
δημόσιας υγείας.

Είναι σαφές ότι οι εξελίξεις θέτουν επί

Δραματικό παρασκήνιο με μπαράζ 
συζητήσεων ίου Πρωθυπουργού 
με την Επιτροπή ιων λοιμωξιολόγων, 
τους συναρμόδιους υπουργούς και 
στενούς συνεργάτες του, κατά ns 
οποίες τέθηκαν στο Πρωθυπουργικό 
Γραφείο εφιαλτικές εκτιμήσεις

ποδός και το οικονομικό επιτελείο της κυ
βέρνησης που βρισκόταν σε ανοιχτή γραμμή 
με τον Πρωθυπουργό ήδη από τις αρχές της 
εβδομάδας για να αποτιμά το κόστος των πε
ριορισμών καθώς και τα περιθώρια στήριξης 
επιχειρήσεων, εργαζομένων και νοικοκυριών. 
Αρμόδιες πηγές διαβεβαιώνουν για «εφεδρεί
ες», ενώ προδιαγράφεται αναθεώρηση πλέον 
κάθε χρηματοδοτικού εργαλείου.

Οι πληροφορίες αναφέρουν ότι προτού μπει 
στο τραπέζι το σενάριο της πανελλαδικής 
καραντίνας υπήρξαν συζητήσεις για σειρά 
άλλων μέτρων - ως τελευταίο ανάχωμα, προ
φανώς. Ανάμεσα στις προτάσεις που υπήρ
χαν ως χθες στο μυαλό του Πρωθυπουργού 
και των συνεργατών του ήταν η εφαρμογή 
«μοντέλου» Θεσσαλονίκης και Σερρών στην 
Αττική και στις υπόλοιπες «κόκκινες» περι
οχές - όχι όμως πανελλαδικά. Επιπλέον το 
σενάριο για «μπλόκο» στις διαπεριφερειακές 
μετακινήσεις βρισκόταν στο προσκήνιο τις 
τελευταίες ημέρες, παρά τις δυσκολίες, όπως 
διαπιστωνόταν, στην πρακτική εφαρμογή 
του και τελικά στον βαθμό της αποτελεσμα- 
τικότητάς του.

σουνάμι αρρυθμιών στο ΕΣΥ
(π.χ. στην Πάτρα και στην Αθήνα) θα είναι 
η επόμενη λύση.

Αλλωστε, οι αριθμοί που περιγράφουν την 
κατάσταση στο υγειονομικό σύστημα στο 
σύνολο της χώρας όχι μόνο δεν καθησυχά
ζουν αλλά προκαλούν επιπλέον ανησυχία. 
Πιο συγκεκριμένα, συνολικά λειτουργούν 
1.013 κλίνες ΜΕΘ. Από αυτές, οι 698 είναι 
κατειλημμένες και 315 κενές (ποσοστό 31%).

Αναλυτικότερα, οι ΜΕΘ-COVID πανελλα
δικά είναι σήμερα 348 (οι 220 είναι κατει
λημμένες και 128 κενές). Στη Θεσσαλονίκη 
βρίσκονται σήμερα 102 (εκ των οποίων μόλις 
το 30% παραμένει κενό), ενώ στην Αττική οι 
ΜΕΘ-COVID είναι σήμερα 144. Από αυτές

104 είναι κατειλημμένες και 40 κενές (πο
σοστό 28%).

ΠΕΡΙΟΡΙΣΜΟΣ ΧΕΙΡΟΥΡΓΕΙΩΝ. Την ίδια ώρα, 
από τα αναλυτικά στοιχεία προκύπτει ότι όσο 
εξελίσσεται η επιδημία, η κατάσταση γίνεται 
ανελαστική, δεδομένου ότι από τις 665 ΜΕΘ- 
non COVID οι 478 είναι κατειλημμένες και οι 
187 κενές (ποσοστό 28%). Τα δεδομένα αυτά 
δείχνουν ότι οι ανάγκες για γενικές κλίνες 
ΜΕΘ παραμένουν αυξημένες, γι’ αυτό και 
κρίνεται ως επιτακτική ανάγκη να περιορι
στούν έως και 80% τα προγραμματισμένα 
χειρουργεία ανά τη χώρα.

Για να διαπιστώσει κανείς τη δυναμική της

πανδημίας, είναι σημαντικό να σημειωθεί 
ότι σε όλη την επικράτεια οι ασθενείς με 
COVID-19 που νοσηλεύονται είναι 1.503 (συ
νολικά ΜΕΘ, ΜΑΦ, ΜΕΛ, θάλαμοι αρνητικής 
πίεσης καχ απλές κλίνες), με αποτέλεσμα στα
διακά να... ροκανίζονται οχ αντοχές του ΕΣΥ.

Παράλληλα έτοιμο προς ενεργοποίηση 
είναι και το τελευταίο σχέδιο που βρίσκεται 
στο συρτάρι και προβλέπει τη δέσμευση 546 
απλών κλινών COVID στην 1 η Υγειονομική 
Περιφέρεια, που βρίσκονται ήδη στη διάθεση 
της Επιτροπής Λοιμώξεων των νοσοκομείων, 
στις οποίες θα μπορούν να νοσηλεύονται 
ασθενείς με βαριά συμπτώματα με τη χρήση 
φορητών αναπνευστήρων.

ΑΡΝΗΤΙΚΑ ΡΕΚΟΡ

«Μαύρη Τετάρτη» 
σε νεκρούς 
και κρούσματα

Ο
λα τα ρεκόρ καταρρίπτονται λί
γα 24ωρα πριν από το γενικό 
lockdown, με τη χθεσινή ημέρα 
να περνάει στην ιστορία ως «μαύρη Τε

τάρτη», αφενός εξαχτίας των ανησυχητι
κών δεδομένων και αφετέρου εξαιτίας 
των κρίσιμων αποφάσεων.

Πιο συγκεκριμένα, τα κρούσματα του 
κορωνοϊου στην Ελλάδα σημειώνουν επι
θετική αύξηση, με 2.646 νέες μολύνσεις 
να διαγιγνώσκονται σε ένα μόλις 24ωρο. * 

Παράλληλα, για πρώτη φορά από την 
αρχή της πανδημίας 18 ασθενείς με σο
βαρές επιπλοκές έχασαν τη μάχη για 
τη ζωή τους σε διάστημα μίας ημέρας, 
αυξάνοντας τον αριθμό των θανόντων 
στους 673.

Ο πλέον σημαντικότερος δείκτης που 
περιγράφει την πίεση που ασκείται 
στο ΕΣΥ είναι η ραγδαία αύξηση των 
ανθρώπων με λοίμωξη COVID-19 που 
χρειάστηκε να τεθούν σε μηχανική υπο
στήριξη της αναπνοής. Ειδικότερα, χθες 
και σύμφωνα πάντα με τα στοιχεία του 
ΕΟΔΥ, 179 διασωληνωμένοι ασθενείς νο
σηλεύονταν στα νοσοκομεία της χώρας.

Σε ό,τι αφορά τη γεωγραφική εξάπλω- 
ση του πανδημικου ιού, η Θεσσαλονίκη 
απέδειξε (και) χθες ότι «βράζει» καθώς 
εντοπίστηκαν επιπλέον 823 κρούσματα. 
Ακολουθεί η Αττική με 588 νέες διαγνώ
σεις, γεγονός που αποδεικνύει ότι παρά 
τα μέτρα η πρωτεύουσα συνεχίζει να έχει 
μια μικρή, πλην όμως σταθερή αύξηση.

Παράλληλα και κοιτώντας κανείς τον* 
χάρτη των κρουσμάτων στο σύνολο της 
χώρας, διαπιστώνει ότι ο πανδημικός 
ιός κυκλοφορεί σε όλη την επικράτεια, 
γεγονός που εντείνει την ανησυχία λόγω 
της πτώσης της θερμοκρασίας.

ΜΑΡΘΑ ΚΑΪΤΑΝΙΔΗ
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Ραγδαία αύξηση κρουσμάτων σε Ευρώπη, ΗΠΑ

Την Τρίτη, οι ασθενείς με COVID-19 στα αμερικανικά νοσοκομεία ξεπέ- 
ρασαν τις 50.000.

Καθημερινά, όλο και πιο πολλά 
κράτη καταρρίπτουν τα θλιβερά 
ρεκόρ ημερησίων κρουσμάτων 
ή θανάτων και αναγκάζονται να 
επιβάλουν lockdown προκειμέ- 
νου να αντέξουν τα συστήματα 
υγείας. Ενδεικτικά, χθες, η Λι
θουανία ανακοίνωσε καθολικό 
εθνικό lockdown για τρεις εβδο
μάδες, ενώ στην Ιταλία επιβληθη-

ΟΑο και περισσότερες 
χώρες επιβάλλουν 
lockdown για να αντέ
ξουν τα συστήματα 
υγείας.

κε σειρά νέων περιοριστικών μέ
τρων, μεταξύ των οποίων μερικό 
lockdown στις «κόκκινες ζώνες», 
όπως η Λομβαρδία, γύρω από την 
οικονομική πρωτεύουσα της χώ
ρας, το Μιλάνο, το Πεδεμόντιο 
(Τορίνο), την Κοιλάδα της Αόστα 
και την Καλαβρία. Στις «κόκκι
νες ζώνες» θα επιβληθεί περιορι

σμός των μετακινήσεων, κλείσιμο 
μπαρ, εστιατορίων και λιανεμπο
ρίου, αλλά θα εξακολουθήσουν να 
λειτουργούν τα εργοστάσια. Στη 
Δανία, σε απομόνωση τέθηκε η 
πρωθυπουργός Μέτε Φρεντέρικ- 
σεν, όπως και άλλα κυβερνητικά 
στελέχη, μετά την προσβολή από 
κορωνοϊό του υπουργού Δικαιοσύ
νης Νικ Χάκερουπ.

Σε μία άλλη εξέλιξη, η Δανή 
πρωθυπουργός ανακοίνωσε ότι 
θα θανατωθούν όλα τα μινκ στα 
εκτροφεία της χώρας εξαιτίας του 
κινδύνου μετάλλαξης του κορω- 
νοϊού. Ηδη οι Αρχές εντόπισαν 
στα μινκ μία τέτοια μετάλλαξη και 
διατυπώνουν φόβους ότι πιθανώς 
να υπονομεύσει την αποτελεσμα
τικότατα του εμβολίου.

Την ίδια στιγμή, περισσότερες 
από 21 αμερικανικές πολιτείες κα
ταγράφουν σημαντική ημερήσια 
αύξηση των λοιμώξεων, αλλά και 
του αριθμού των ασθενών που 
έχουν ανάγκη νοσηλείας. Την Τρί
τη, οι ασθενείς με COVID-19 στα 
αμερικανικά νοσοκομεία ξεπέρα- 
σαν τις 50.000. Πρόκειται για τον 
υψηλότερο αριθμό τελευταίας τρι
μηνίας, που για μία ακόμα φορά 
απειλεί με κατάρρευση το υγειο
νομικό σύστημα της χώρας. Σύμ
φωνα με τους ειδικούς, η ραγδαία 
αύξηση των κρουσμάτων οφεί
λεται στις οικογενειακές συνα
θροίσεις αλλά και στην εποχή, κα
θώς οι πιο χαμηλές θερμοκρασίες 
οδηγούν τον κόσμο σε κλειστούς 
χώρους. Σημαντικός παράγοντας 
είναι και η κόπωση των πολιτών 
από τα διάφορα μέτρα.

Στο μεταξύ, μελέτη της Ιατρι
κής Σχολής του Ορους Σινά στη 
Ν. Υόρκη διαπίστωσε την ύπαρ
ξη αντισωμάτων στον κορωνοϊό 
σε δείγματα αίματος που είχαν 
ληφθεί τον Φεβρουάριο για άλ
λους λόγους.
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1  Η χώρα κατεβάζει ξανά ρολά
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 1,7 Ημερομηνία

έκδοσης:
05-11-2020

Επιφάνεια: 868.0 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ
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Επαναφορά των sms, απαγόρευση μετακίνησης από νομό σε νομό,
κλείσιμο του λιανεμπορίου - Φυσική παρουσία μόνο σε νηπιαγωγεία, δημοτικά

Στη Θεσσαλονίκη, η οποία ήδη βρίσκεται σε lockdown, εντοπίστηκαν χθες 823 νέα κρούσματα.

Προς γενικό lockdown «τύπου Μαρτίου» 
οδεύει η χώρα μετά την έκρηξη των 
κρουσμάτων, αλλά κυρίως την ισχυρή 
πίεση που δέχεται το σύστημα υγείας 
με επίκεντρο τις ΜΕΘ. Στις σχετικές 
ανακοινώσεις αναμένεται να προβεί 
σήμερα ο πρωθυπουργός Κυριάκος 
Μητσοτάκης. Σύμφωνα με πληροφο
ρίες, το lockdown θα έχει διάρκεια 
έως το τέλος του μηνάς και θα αφορά 
όλους τους νομούς και όχι μόνο την 
Αττική, ενώ στα περιοριστικά μέτρα 
αναμένεται ότι θα περιλαμβάνονται η 
επαναφορά των ςιης, η απαγόρευση 
μετακίνησης από νομό σε νομό και το 
κλείσιμο του λιανεμπορίου. Επίσης, 
με φυσική παρουσία μαθητών θα λει
τουργήσουν μόνο τα νηπιαγωγεία και 
τα δημοτικά. Η κυβέρνηση ακολουθεί 
τις συστάσεις των ειδικών, ενώ στό
χος είναι μέχρι το τέλος του μηνός 
να υπάρξει έλεγχος των κρουσμάτων 
πανελλαδικά, ώστε να ακολουθήσει 
«ένας πιο κανονικός Δεκέμβριος». Οι 
εκτιμήσεις των ειδικών, πάντως, είναι 
πως έως τον Μάρτιο θα εφαρμόζονται 
μέτρα «ακορντεόν», δηλαδή θα χαλα
ρώνουν ή θα αυστηροποιούνται ανάλο
γα με την καμπύλη μετάδοσης του ιού.

Λ Men nntmTii/n nri/An «mnriiliQni/r

Η χώρα κατεβάζει ξανά ρολά
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1  Η χώρα κατεβάζει ξανά ρολά
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 1,7 Ημερομηνία

έκδοσης:
05-11-2020

Επιστροφή στο γενικό lockdown
Σήμερα οι ανακοινώσεις από Μητσοτάκη- Θα διαρκέσει μέχρι το τέλος του μηνός

Κατά τη χθεσινή μαραθώνια σύσκεψη των λοιμωξιολόγων υπό χον πρωθυπουργό τέθηκαν επί τάπητος όλα τα νεότερα 
από το μέτωπο της πανδημίας, με πρώτο την ασφυκτική πίεση του συστήματος υγείας.

Του ΣΤΑΥΡΟΥ Γ. ΠΑΠΑΝΤΩΝΙΟΥ

Προς γενικό lockdown μέχρι το τέ
λος του μηνός -με έναρξη το Σάβ
βατο στις 6 το πρωί- οδεύει πλέον 
η χώρα και όχι μόνο η Αττική. Αυ
τή ήταν χθες η επίσημη εισήγηση 
των λοιμωξιολόγων στη σύσκεψη 
που έγινε υπό τον πρωθυπουργό 
Κυριάκο Μητσοτάκη, καθώς τις 
τελευταίες μέρες, παρά τα μέτρα 
παρατηρήθηκε εκθετική αύξηση 
κρουσμάτων σε ολόκληρη τη χώρα, 
με αποτέλεσμα τεράστια πίεση στο 
σύστημα υγείας. Για αυτό οι ειδι
κοί ανέφεραν «πως δεν μπορούμε 
να περιμένουμε και να εκτιμηθεί 
η πορεία του ιού σε δύο εβδομά
δες, καθώς μπορεί η κατάσταση 
να ξεφύγει εντελώς».

Σύμφωνα με πληροφορίες της 
«Κ», στη χθεσινή μαραθώνια σύ
σκεψη των λοιμωξιολόγων τέθη
καν επί τάπητος όλα τα νεότερα 
από το μέτωπο της πανδημίας, 
με πρώτο από όλα την ασφυκτι
κή πλέον πίεση του συστήματος 
υγείας. Παρά το γεγονός πως η Ατ
τική «ακόμα αντέχει», παρουσιά
ζοντας ωστόσο και αυτή ραγδαία 
επιδείνωση, οι ειδικοί προτείνουν 
γενικό λουκέτο για 15 ημέρες ώστε 
να προστατευθεί το σύστημα υγεί
ας. Είναι χαρακτηριστικό πως η 
Θεσσαλονίκη, σύμφωνα με κυ
βερνητικές πηγές με τις οποίες 
συνομίλησε η «Κ», δεν είναι απλά 
στα όριά της, αλλά αντιμετωπίζει 
κίνδυνο «ιταλοποίησης» του πε
ρασμένου Μαρτίου. Συνεπώς, ήδη 
το σύστημα υγείας της Αθήνας 
πιέζεται από την κατάσταση στη 
Θεσσαλονίκη, με αποτέλεσμα η 
παραμικρή αύξηση στην Αττική, 
που αναμενόταν ούτως ή άλλως 
τις επόμενες ημέρες, να λειτουρ
γούσε ως ντόμινο και το σύστημα

Αναμένεται επιστροφή 
των sms, κλείσιμο 
του λιανεμπορίου και 
φυσική παρουσία των 
παιδιών μόνο σε νηπια
γωγεία και δημοτικά.

υγείας να κατέρρεε, με απρόβλε
πτες συνέπειες για όλη τη χώρα.

To lockdown πιθανότατα συνε
πάγεται την επιστροφή των ςιης, 
το κλείσιμο του λιανεμπορίου, 
ενώ θα συνεχίσουν να λειτουρ
γούν κανονικά μόνο τα νηπια
γωγεία και τα δημοτικά, με τις 
τελικές του αποφάσεις να τις ανα
κοινώνει σήμερα στις 12 το μεση
μέρι ο ίδιος ο πρωθυπουργός, από 
κοινού με τον κ. Σωτ. Τσιόδρα.

Μία αρχική σκέψη ήταν να 
υπάρξει lockdown μόνο στην Ατ
τική που θα συνοδευόταν βεβαί
ως από απαγόρευση μετακίνησης 
από και προς τον νομό, ώστε να 
αποφευχθεί η μετακίνηση ενόψει 
του Σαββατοκύριακου και να γλι
τώσουμε φαινόμενα τύπου Σερ
ρών, όπου μεταφερόταν ολόκλη
ρη η Θεσσαλονίκη. Το σενάριο 
δεν προκρίθηκε, καθώς θεωρήθη
κε πως θα στείλει λάθος μήνυμα 
στις περιοχές που δεν θα μπουν 
σε lockdown, όπου επίσης τις τε
λευταίες ημέρες υπήρχε εκθετική 
αύξηση. Για παράδειγμα, η Πελο
πόννησος είναι όλη κίτρινη, άρα 
εάν δεν υπάρξει γενικό lockdown 
τα εστιατόρια θα λειτουργούσαν 
κανονικά, ενώ θα επιτρεπόταν 
και η μετακίνηση από νομό σε 
νομό, κάτι που εντός των επό
μενων ημερών είναι βέβαιο πως

θα δημιουργούσε και εκεί ζήτη
μα, μετακυλίοντας το πρόβλημα 
πάλι προς το κεντρικό σύστημα 
υγείας, στην Αθήνα.

Στόχος της κυβέρνησης είναι 
ένας «πιο κανονικός Δεκέμβριος». 
Ο Νοέμβριος στατιστικά είναι ο 
χειρότερος μήνας για την κίνηση 
στην αγορά όλο το έτος ακόμα και 
προ κορωνοϊού. Συνεπώς κρίθηκε 
πιο «ανώδυνο» για τους επαγγελ- 
ματίες να μπει τώρα ένα σκληρό 
λουκέτο, ώστε να υπάρξει «μίνι» 
επιστροφή στην κανονικότητα τον 
Δεκέμβριο. Οι εκτιμήσεις πάντως 
των ειδικών είναι πως μέχρι τον 
ερχόμενο Μάρτιο θα πάμε με μέ
τρα που θα έχουν τη μορφή ακορ
ντεόν. Μία θα χαλαρώνουν και μία 
θα σκληραίνουν, ώστε να βγούμε 
σε κάποιο ξέφωτο από την άνοι
ξη, που θα έχει εμβολιαστεί και 
ένα μεγάλο τμήμα του πληθυσμού.
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1  ΚΛΕΙΝΟΥΝ ΟΛΟΚΛΗΡΗ ΤΗ ΧΩΡΑ ΓΙΑΤΙ ΕΧΑΣΑΝ ΤΟΝ
ΕΛΕΓΧΟ

Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 1,8 Ημερομηνία
έκδοσης:

05-11-2020

Επιφάνεια: 1739.49 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2650

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΓΕΝΙΚΟ LOCKDOWN ΕΚ ΤΩΝ ΥΣΤΕΡΩΝ ΜΕΤΑ ΤΗΝ ΕΚΡΗΙΗ ΤΩΝ ΚΡΟΥΣΜΑΤΩΝ

ΚΛΕΙΝΟΥΝ ΟΑΟΚΑΗΡΗ ΤΗ ΚΟΡΑ
ΓΙΑΤΙ ΕΧΑΣΑΝ ΤΟΝ ΕΛΕΓΧΟ
ΕΠΡΕΠΕ ΝΑ ΦΘΑΣΕΙ ΣΤΑ ΟΡΙΑ ΤΟΥ ΤΟ ΣΥΣΤΗΜΑ ΥΓΕΙΑΣ ΓΙΑ ΝΑ ΠΑΡΟΥΝ 
ΤΟΛΜΗΡΕΣ ΑΠΟΦΑΣΕΙΣ ΓΙΑ ΤΗΝ ΑΝΤΙΜΕΤΩΠΙΣΗ ΤΗΣ ΠΑΝΔΗΜΙΑΣ

ΟΜΟΛΟΓΙΑ απόλυτης anoTUxias στη διαχείριση Tns εφιαλτικής πανδημία5, 
συνιστά η απόφαση για γενικευμένο lockdown σε ολόκληρη τη χώρα. Μέχρι 
τώρα η κυβέρνηση πειραματίζονταν με διάφορα ημίμετρα που οδήγησαν σε 
επικίνδυνες καταστάσεις.

Σοκ προκαλεί η νέα εκρηκτική αύξηση των κρουσμάτων στη χώρα pas καθώς ανακοινώθηκαν 
2.646 νέα. Οι ασθενείς σε ΜΕΘ ανέρχονται σε 179, ενώ οι θάνατοι που καταγράφηκαν 
το τελευταίο 24ωρο ανέρχονται σε 18, αριθμός ρεκόρ από την έναρξη της πανδημίας.

_____________________ _________________________________________________ ____> ΣΕΛ. 8-9
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1  ΚΛΕΙΝΟΥΝ ΟΛΟΚΛΗΡΗ ΤΗ ΧΩΡΑ ΓΙΑΤΙ ΕΧΑΣΑΝ ΤΟΝ ΕΛΕΓΧΟ
Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 1,8 Ημερομηνία

έκδοσης:
05-11-2020

Κλείνουν ολόκληρη τη χώρα γιατί έχασαν τον έλεγχο
ΕΠΡΕΠΕ ΝΑ ΦΘΑΣΕΙ ΣΤΑ ΟΡΙΑ ΤΟΥ ΤΟ ΣΥΣΤΗΜΑ 

ΥΓΕΙΑΣ ΓΙΑ ΝΑ ΠΑΡΟΥΝ ΤΟΛΜΗΡΕΣ ΑΠΟΦΑΣΕΙΣ ΓΙΑ 
ΤΗΝ ΑΝΤΙΜΕΤΩΠΙΣΗ ΤΗΣ ΠΑΝΔΗΜΙΑΣ

Τ.'ίΝΕΧΕΜΑ/ΪΟΣΕΛ.Ι

Ο
 έλεγχος χάθηκε, τα κρούσμα
τα παρουσίασαν εκρηκτική 
άνοδο οι αντοχές του Εθνι
κού Συστήματος δοκιμάζονται και η 

κοινωνία βρίσκεται πλέον αντιμέτω
πη με μια καραντίνα διαρκείας. Η εφι
αλτική πανδημία άρχισε να καλπά
ζει σε περιοχές που εμφάνιζαν σχε
δόν μηδενικά κρούσματα. Η βιασύνη 
της κυβέρνησης να ανοίξει τα πανε
πιστήμια προκάλεσαν έκρηξη παν
δημίας στη Θεσσαλονίκη. Μέσα σε 
ένα μήνα τα κρούσματα πολλαπλα- 
σιάστηκαν φτάνοντας σε σημείο να 
είναι διπλάσια από αυτά της Αθήνας.

Το ίδιο συνέβη σε όλες τις μεγά
λες πόλεις μετά το άνοιγμα των πανε
πιστημίων. Η κυβέρνηση λειτουργώ
ντας με γνώμονα τον πολιτικό κόσμο 
άφησε ανοιχτά τα δικαστήρια που 
καθημερινά συνωστίζονται δεκάδες 
χιλιάδες άνθρωποι. Όταν οι δικα
στές προειδοποίησαν για ης συνέπει
ες αυτού του συγχρωπσμού η κυβέρ
νηση αδιαφόρησε γιατί τα δικαστή
ρια παράγουν χρήμα για τα δημόσια 
ταμεία και δουλειά για δεκάδες χιλιά
δες δικηγόρους. Αυτή η επικίνδυνη 
ολιγωρία και η εμμονή σε ημίμετρα 
οδήγησαν σε εκρηκτική άνοδο των 
κρουσμάτων κορωνοϊού. Οι ειδικοί 
εκημούν όπ μόνο στην Απική κυκλο
φορούν εξήντα χιλιάδες ενεργά κρού
σματα με ό,η συνεπάγεται μια τέτοια 
εξέλιξη. Αφού η κατάσταση ξέφυγε 
από κάθε έλεγχο στο Μαξίμου ανα
γκάστηκαν εκ των υστέρων να επι
βάλλουν γενικό lockdown σε ολό
κληρη την επικράτεια σε μια απέλπι- 
δα προσπάθεια να περιορίσουν την 
εφιαλτική πανδημία.

Σπς 12 το μεσημέρι Μητσοτάκης 
και Τσιόδρας θα ενημερώσουν τον 
ελληνικό λαό για την κατάσταση που 
έχει διαμορφωθεί και για τα μέτρα 
τα οποία έχουν αποφασιστεί. Σύμ
φωνα με πληροφορίες θα ισχύσουν 
τα μέτρα που είχαν ανακοινωθεί στο 
προηγούμενο lockdown. Πρόκειται 
για κλείσιμο όλων των καταστημά
των με εξαίρεση τα σούπερ μάρκετ.

Απαγόρευση κυκλοφορίας ανά
μεσα σε νομούς. Περιορισμός των 
μετακινήσεων στις απολύτως ανα
γκαίες και τηλεργασία για την πλειο
νότητα των εργαζομένων. Η κυβέρ
νηση αναμένεται να ανακοινώσει μια 
σειρά μέτρων στήριξης εργαζομένων 
και επιχειρηματιών.

Στο διάγγελμά του ο πρωθυπουρ
γός θα ϋμτήσει από τους πολίτες να 
ανταποκριθούν στις δύσκολες κατα
στάσεις που διαμορφώνονται για να

είναι αποτελεσματική η διαχείριση της 
πανδημίας και να είναι πιο γρήγορη 
η άρση των περιοριστικών μέτρων.

Ομολογία anoxuxias
Κύκλοι του ΣΥΡΙΖΑ χαρακτήριζαν 
τα νέα μέτρα ως ομολογία ολοκλη
ρωτικής αποτυχίας από την κυβέρ
νηση Μητσοτάκη. Αλλάζουν άπο
ψη ανά δεύτερη μέρα. Ανά μία ημέ
ρα αναιρούνται τα ίδια τα λεγάμενα 
του Πρωθυπουργού από τα νέα μέτρα 
που αναγκάζεται να φέρνει άρον άρον. 
Ο Τσίπρας την Παρασκευή προειδο
ποιούσε πως το δήθεν «σχέδιο ενός 
μήνα» που ανακοίνωσε ο Μητσοτά
κης θα αναθεωρηθεί πολύ σύντο
μα. Πέρασαν μόλις τέσσερις μέρες. 
Αντί να λειτουργήσει προληπτικά 
η κυβέρνηση και αφού έχει οδηγή
σει την κατάσταση εκτός ελέγχου, με 
την αρχή να γίνεται από το αλλοπρό
σαλλο άνοιγμα του τουρισμού και εν 
συνεχεία τα ελλιπή μέτρα προστασί
ας σε ΜΜΜ, σχολεία και μαζικούς 
χώρους εργασίας, ξαναβάζουν λου- 
κέτο στη χώρα με περιοριστικά μέτρα 
και lockdown - χωρίς την αυτονόη
τη οικονομική στήριξη σε εργαζόμε
νους και επιχειρήσεις - γιατί στάθη
καν ανίκανοι να δράσουν προληπτικά 
και να προετοιμάσουν επί 8 μήνες το 
ΕΣΥ, το οποίο ήδη βρίσκεται σε ορια
κή κατάσταση και σε πολλές περιοχές 
στο κόκκινο από την αρχή του δεύτε
ρου κύματος (για τα θέματα ΕΣΥ δες 
χθεσινή δήλωση Τσίπρα στη Θεσ
σαλονίκη - καταγγελίες γιατρών και 
εργαζομένων πως έχει ήδη ξεκινήσει 
διαδικασία επιλογής ασθενών που 
θα μπαίνουν σε ΜΕΘ - καταστάσεις 
Μπέργκαμο).

Τόσους μήνες η κυβέρνηση υλο
ποιεί πολιτικές αποφάσεις, αγνοώντας 
τις εισηγήσεις της αρμόδιας Επιτρο
πής των υγειονομικών, με αποτέλε
σμα να φθάσουμε πάλι στο σημείο 
μηδέν. Για αυτό το λόγο και δεν δίνει 
στη δημοσιότητα τα πρακτικά συνε
δριάσεων της Επιτροπής, διότι θα 
επιβεβαιωθεί πως τόσο καιρό λαμ- 
βάνονται αποφάσεις με αμιγώς πολι
τικό κριτήριο.

Οι αντιφάσεις στις κυβερνητι
κές αποφάσεις, οι καθυστερήσεις 
στη λήψη ουσιαστικών μέτρων προ
στασίας, η επιμονή στη μη στήρι
ξη εργαζομένων και επιχειρήσεων 
και οι νέες αποφάσεις για περιορι
στικά μέτρα οδηγούν την κοινωνία 
σε διπλό αδιέξοδο, τόσο στο υγειο
νομικό όσο και στο οικονομικό επί
πεδο με αποκλειστική ευθύνη του κ. 
Μητσοτάκη. Οι εγκληματικές ευθύ
νες της κυβέρνησης τονίζουν οι ίδιοι 
κύκλοι, συμπυκνώνονται στο δίλημ

αποτελεί το αν έχου
με πολλές ΜΕΘ.

«Δεν ξέρω αν 
έχουμε την πολυτέλεια 
να περιμένουμε την αποτελε- 
σματικότητα των μέτρων. Η επιτρο
πή των αδικών προτείνα πιο αυστη
ρά πράγματα από αυτά που υιοθετού
νται» υποστήριξε ο κ. Βατόπουλος.

Κατά τον κ. Βατόπουλο η απα
γόρευση μετακίνησης από νομό σε 
νομό ήταν μέσα στις εισηγήσεις των 
αδικών, ωστόσο εν μέρα καλύπταοι 
από το μέτρο απαγόρευσης κυκλοφο
ρίας μαά τις 12 π.μ.

Όσον αφορά, τέλος, στην περί
πτωση ενός γενικευμένου lockdown, 
ο κ. Βατόπουλος είπε όπ θα έχα διάρ
κεια 15 μέρες.

Σε κάθε περίπτωση, φαίνααι

όπ οι λοιμωξιολόγοι 
θα περιμένουν μερι

κές ακόμη ημέρες, 
προκειμένου να δουν 

την πορεία των κρουσμά
των στην Αθήνα. Πολλά θα κρι- 

θούν από το αν θα αποδώσουν τα νέα 
μέτρα, καθώς, αν τα κρούσματα δεν 
σταθεροποιηθούν ή ακόμα και δεν 
πέσουν, αλλά ακολουθήσουν ανο
δική πορεία, πιέζοντας και τις ΜΕΘ, 
τότε το γενικό κλείσιμο της Αττικής 
δεν μπορεί να αποκλειστεί.

Από πς τοποθετήσεις των ειδικών 
φαίνεται είναι ότι τα μέτρα που τέθη
καν σε ισχύ στο λεκανοπέδιο αποτε
λούν το τελευταίο «ανάχωμα» αποφυ
γής του γενικού λουκέτου.

Στην Αττική οι ειδικοί επιση
μαίνουν πως καταγράφεται γρήγο
ρη αυξητική και όχι εκθετική τάση.

μα προς τους πολίτες να επιλέξουν 
«λοιμό ή λιμό», ενώ την ίδια ώρα 
φέρνουν εν μέσω πανδημίας τα πιο 
αντικοινωνικά και ακραία νεοφιλε
λεύθερα νομοθετήματα, όπως την 
κατάργηση προστασίας της πρώ
της κατοικίας και τον νέο εργασιακό 
Μεσαίωνα που ετοιμάζει ο κ. Βρού- 
τσης με καθιέρωση δεκάωρης εργα
σίας και απλήρωτων υπερωριών.

Ο ΣΥΡΙΖΑ θα συνεχίσει να πιέ
ζει για την προστασία της κοινωνίας 
και της ανθρώπινης ζωής με προτά
σεις και άμεσα μέτρα (δες απόφα
ση Πολιτικού Συμβουλίου για 13 
παρεμβάσεις), στηλιτεύοντας και 
αναδεικνύοντας παράλληλα όλες τις 
πρωτοφανείς αντιφάσεις και παλι
νωδίες της κυβέρνησης Μητσοτά
κη που μας οδηγούν στο υγειονο
μικό και οικονομικό χάος.

Τι είπε ο fleiaas
«Στην Απική βλέπουμε επίσης μια 
αύξηση κρουσμάτων, η οποία δεν 
είναι εκθετική, όπως ήταν στη Θεσ
σαλονίκη και σπς Σέρρες» είπε συγκε
κριμένα ο κυβερνητικός εκπρόσωπος, 
Στέλιος Πέτσας, μιλώντας στο Open, 
ενώ, ερωτηθείς εάν το Λεκανοπέδιο 
βρίσκεται κοντά σε lockdown, απά
ντησε «όχι». «Αυτό που πρέπει να 
δούμε, είναι πώς θα αποδώσουν τα 
μέτρα. Οι πολίτες να τηρούν τα μέτρα, 
για να αποφύγουμε τα χειρότερα. Εάν 
χρειαστεί, ένα από τα μέτρα που θα 
πάρουμε να είναι η απαγόρευση δια- 
περιφερειακών μετακινήσεων, δεν θα 
διστάσουμε να το κάνουμε, αν οι ειδι
κοί μας το εισηγηθούν» είπε χαρακτη
ριστικά. «Τα μέτρα που έχουμε πάρει 
και από την προηγούμενη βδομάδα 
που ανακοίνωσε ο πρωθυπουργός

και τα μέτρα του τοπικού lockdown 
σε Θεσσαλονίκη και Σέρρες παίρνο- 
νται ακριβώς για να μπορέσουμε τον 
Νοέμβριο να ηθασεύουμε το δεύτερο 
μεγάλο κύμα του κορωνοϊού, ώστε να 
είναι πιο αισιόδοξος ο Δεκέμβριος, 
δεδομένου όπ θέλουμε να κινηθεί και 
η αγορά, προκειμένου να μην έχουμε 
μία καθίζηση οικονομική» είπε μεταξύ 
άλλων, για να καταλήξει: «Αυιή είναι 
η μάχη που θα δώσουμε την επόμε
νη εβδομάδα».

Bmonourtos: 15 ημέρεδ 
το lockdown, αν γίνει
Στην ανάγκη να ληφθούν γρήγορα 
αποφάσεις για ενδεχόμενο lockdown 
αναφέρθηκε χθες ο καθηγητής Μικρο
βιολογίας Αλκιβιάδης Βατόπουλος.

Όπως είπε ο κ. Βατόπουλος κρι
τήριο για μια τέτοια απόφαση δεν

«Βουλιάζουν 
οιΜΕθσια 
νοσοκομεία 
της χώρας

ΣΥΜΦΩΝΑ με πληροφορίες από το υπουργείο 
Υγείαε, σε όλη τη χώρα λειτουργούν σήμε
ρα συνολικά 1.013 κλίνεε ΜΕΘ. Από αυτέε, 
698 είναι κατειλημμένεε και 315 κενέε (ποσο
στό 31%).

Οι ΜΕΘ γενικήε χρήσηε (non COVID) είναι 
σήμερα 665, οι 478 είναι κατειλημμένεε και οι 
187 κενέε (ποσοστό 28%).

Στην Αττική λειτουργούν 323 ΜΕΘ-ηοη 
COVID. Από αυτέε, 258 είναι κατειλημμένεε 
και 65 κενέε (ποσοστό 20%).

Στη Θεσσαλονίκη λειτουργούν 81 ΜΕΘ-ηοη 
COVID. Από αυτέε, 41 είναι κατειλημμένεε και 
40 κενέε (ποσοστό 50%).

Οι ΜΕΘ αποκλειστικά για κορωνοΐό είναι 
σήμερα 348. Από αυτέε. 220 είναι κατειλημμέ- 
νεε και 128 κενέε (ποσοστό 37%).

Οι ΜΕΘ-COVID που εξυπηρετούν τιε ανάγκεε 
τηε θεσσαλονίκηε είναι σήμερα 102.

Από αυτέε, 71 είναι κατειλημμένεε και 31 
κενέε (ποσοστό 30%).

Στα Νοσοκομεία τηε Αττικήε, οι ΜΕΘ-COVID 
είναι σήμερα 144.

Από αυτέε. 104 είναι κατειλημμένεε και 40 
κενέε (ποσοστό 28%).

Οι συνολικέε κλίνεε που διατίθενται σε 
όλη τη χώρα για τη νοσηλεία επιβεβαιωμένων 
κρουσμάτων COVID-19 είναι 3.972. Οι ασθε-

νείεμε C0VID-19 που νοσηλεύονται σήμερα 
είναι 1.503 (συνολικά ΜΕΘ, ΜΑΦ. ΜΕΛ, θάλα
μοι αρνητικήε πίεσηε και απλέε κλίνεε) 

ΑΝΑΛΥΤΙΚΑ ΑΝΑ ΥΓΕΙΟΝΟΜΙΚΗ ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ
• ΙηΥΠΕ (Αττικήε): 425
• 2η ΥΠΕ (Πειραιώε και Αιγαίου): 152
• 3η ΥΠΕ (Μακεδονίαε): 270
• 4η ΥΠΕ (Μακεδονίαε και θράκηε): 345
• 5η ΥΠΕ (θεσσαλίαε $ Στερεάε Ελλάδαε): 122
• 6η ΥΠΕ (Πελοποννήσου, Ιονίων Νήσων, Ηπεί
ρου και Δυτικήε Ελλάδαε): 129
• 7η ΥΠΕ (Κρήτηε): 13
• Στρατιωτικά Νοσοκομεία: 47.

Ωστόσο, η εξέλιξη που είχε η επι
δημία στη Θεσσαλονίκη, η οποία 
την 1η Οκτωβρίου μετρούσε 7 κρού
σματα και έναν μήνα αργότερα κατέ
γραψε πάνω από 800 κρούσματα και 
μπήκε σε ολική καραντίνα, λειτουρ
γεί ως πυξίδα για τους άδικούς, με 
σκοπό να αποτραπεί με κάθε τρόπο 
ένα τέτοιο αρνητικό ενδεχόμενο για 
την Απική.

Είναι ενδεικτικό όπ ο κ. Μαγιορ- 
κίνης ανέφερε ότι το λεκανοπέδιο 
παρουσιάζει αύξηση κατά 30% 
συγκριτικά με την προηγούμενη 
εβδομάδα στις ημερήσιες διαγνώ
σεις κορωνοϊού, αλλά επισήμανε 
ότι το ποσοστό αυτό δεν είναι μεγά
λο, λέγοντας μάλιστα χαρακτηριστι
κά πως «εάν συνεχίσει έτσι, θα είμα
στε καλά».

Αν η Αττική δεν συνεχίσει έτσι 
αλλά αντιθέτως μετράει περισσό
τερα κρούσματα την άλλη εβδομά
δα, οι επιστημονικές εισηγήσεις θα 
περιέχουν προτάσεις για νέα μέτρα, 
περιοριστικά που θα παραπέμπουν 
σε lockdown. Μπορεί στο πλαίσιο 
αυτό να ενεργοποιηθούν περιορι
σμοί μετακίνησής από και προς την 
Απική, παρά μόνον αν συντρέχουν 
συγκεκριμένοι και σοβαροί λόγοι.Ή 
ακόμη και να απαγορευθεί νωρίτε
ρα από τις 12 που ισχύει σήμερα η 
βραδινή κυκλοφορία.

2.646 κρούσματα
Σοκ προκαΜ η νέα εκρηκτική αύξη
ση των κρουσμάτων στη χώρα μας 
καθώς χθες ανακοινώθηκαν 2.646 
νέα, σύμφωνα με τα στοιχεία του 
ΕΟΔΥ. Επίσης, οι ασθενείς σε ΜΕΘ 
ανέρχονται σε 179, ενώ οι θάνα
τοι που καταγράφηκαν το τελευταίο 
24ωρο ανέρχονται σε 18, αριθμός 
ρεκόρ από την έναρξη της πανδη
μίας. Την Τρίτη είχε καταγράφει 
νέο αρνητικό ρεκόρ κρουσμάτων 
με 2.166.
Διαβάστε τις ανακοινώσεις του 
ΕΟΔΥ: Σήμερα ανακοινώνουμε 
2646 νέα κρούσματα του νέου ιού 
στη χώρα, εκ των οποίων 42 εντοπί
στηκαν κατόπιν ελέγχων στις πύλες 
εισόδου της χώρας.

Ο συνολικός αριθμός των κρου
σμάτων είναι 46892, εκ των οποί- 
ωντο 54.6%άνδρες. 4271 (9.1%) 
θεωρούνται σχετιζόμενα με ταξί
δι από το εξωτερικό και 14427 
(30.8%) είναι σχετιζόμενα με ήδη 
γνωστό κρούσμα. 179 συμπολίτες 
μας νοσηλεύονται διασωληνωμέ- 
νοι. Η διάμεση ηλικία τους είναι 
67 ετών. 42 (23.5%) είναι γυναί
κες και οι υπόλοιποι άνδρες. Το 
88.8%, των διασωληνωμένων, έχει 
υποκείμενο νόσημα ή είναι ηλικιω
μένοι 70 ετών και άνω. 305 ασθε
νείς έχουν εξέλθει από τις ΜΕΘ.

Τέλος, έχουμε 18 ακόμα κατα- 
γεγραμμένους θανάτους και 673 
θανάτους συνολικά στη χώρα. 259 
(38.5%) γυναίκες και οι υπόλοιποι 
άνδρες. Η διάμεση ηλικία των θανό- 
ντων συμπολιτών μας ήταν τα 79 
έτη και το 96.4% είχε κάποιο υπο
κείμενο νόσημα ή/και ηλικία 70 
ετών και άνω.
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Επιφάνεια: 1234.21 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6725

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΟΜΟΛΟΓΙΑ
ΠΑΤΑΓΩΔΟΥΣ
ΚΥΒΕΡΝΗΤΙΚΗΣ
ΑΠΟΤΥΧΙΑΣ

Στην Ελλάδα
εγκλεισμός

ΓΕΝΙΚΗ 
ΚΑΡΑΝΤΙΝΑ 
σε όλη τη χώρα 
ανακοινώνει 
σήμερα ο Κυριάκος 
Μητσοτάκης, αφού 
την προανήγγειλε 
χθες ο Βασίλης 
Κικίλιας

ΤΙ ΕΙΣΗΓΕΙΤΑΙ για τα 
σχολεία η Επιτροπή 
Εμπειρογνωμόνων, 
που περιμένει 
εκθετική αύξηση 
κρουσμάτων τις 
επόμενες μέρες
ΣΕΛ.19



21;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Στην Ελλάδα εγκλεισμός
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 1,19 Ημερομηνία

έκδοσης:
05-11-2020

iaaaasaiaalii
iramirnR
unnaaiw

Σε κατάσταση πανικού το Μαξίμου αναγκάζεται να ανακοινώσει τρεις διαφορετικές δέσμες μέτρων 
σε μόλις τέσσερις μέρες, καθώς έχασε τον έλεγχο της πανδημίας προτάσσοντας την οικονομία μετά 
την άνοιξη, αντί να εμπιστευτεί τους επιστήμονες

► Των ΝΤΑΝΙΒΕΡΓΟΥ,
ΓΙΑΝΝΗ ΜΠΑΖΚΑΚΗ

κύβος ερρίφθη: η χώρα μπαίνει 
σε lockdown για έναν μήνα. Η 
Επιτροπή Εμπειρογνωμόνων του 
υπουργείου Υγείας εισηγήθηκε, ο 
πρωθυπουργός αποδέχθηκε, ο 
υπουργός Υγείας το ανακοίνωσε 
χθες από τηλεοράσεως (ΑΝΤΙ). 
Μένει να εξειδικεύσει σήμερα 
στις 12 το μεσημέρι ο Κυριάκος 
Μητσοτάκης τα μέτρα. Και να αι
τιολογήσει τι μεσολάβησε και σε 
τέσσερις μέρες η κυβέρνησή του 
έχει ανακοινώσει τρεις διαφορε
τικές δέσμες μέτρων.

Πρώτος ο πρωθυπουργός το 
περασμένο Σάββατο ανακοίνωνε 
νέα επίπεδα -«κόκκινο» και «κί
τρινο»- και μαζί νέα μέτρα που 
παρουσίασε αναλυτικά το ίδιο 
απόγευμα η πολιτική ηγεσία του 
υπουργείου Προστασίας του Πο
λίτη. Δύο μέρες αργότερα ο καθ' 
ύλην αρμόδιος υπουργός Υγείας 
σε μια σπάνια επανεμφάνισή του 
από τη Θεσσαλονίκη ανακοίνω
σε ότι θα εισηγηθεί στον πρωθυ
πουργό νέα αυστηρότερα μέτρα

για τη συμπρωτεύουσα.
Λίγες ώρες αργότερα ο κυβερ

νητικός εκπρόσωπος επιβεβαίωνε 
την επικοινωνία Κικίλια - Μητσο- 
τάκη και ανακοίνωνε τη δημι
ουργία νέου χρώματος -γκρι- και 
μέτρα -μίνι lockdown- για Θεσ
σαλονίκη και Σέρρες. Και χθες 
ο υπουργός Υγείας ανακοίνωσε 
την εισήγηση της Επιτροπής για 
καθολικό λοκντάουν στη χώρα 
λίγες ώρες πριν από τις προαναγ- 
γελθείσες ανακοινώσεις του πρω
θυπουργού μαζί με τον καθηγητή 
Σωτήρη Τσιόδρα.

Παλινωδίες
Μέχρι χθες το πρωί, η κυβέρ

νηση δεν προσανατολιζόταν σε 
άμεσο lockdown, όπως προκύπτει 
από τις δηλώσεις του κυβερνητι
κού εκπροσώπου Στέλιου Πέτσα, 
που είχε απαντήσει (Open) ότι 
δεν είμαστε κοντά σε lockdown 
στην Αττική (σενάριο που επίσης 
εξεταζόταν). Μεσολάβησε η εισή
γηση της Επιτροπής Εμπειρογνω
μόνων του υπουργείου Υγείας για 
lockdown σε τηλεδιάσκεψη με τον 
Κυριάκο Μητσοτάκη. Μετά τη

σχετική απόφαση, κυβερνητικές 
πηγές ανέφεραν ότι «τις τελευταί
ες μέρες, παρά τα μέτρα, παρατη- 
ρείται εκθετική αύξηση κρουσμά
των σε όλη τη χώρα», κάνοντας με 
αυτόν τον τρόπο σαφές ότι είχε 
προκριθεί το σενάριο επιβολής 
γενικού lockdown και όχι μόνο 
στην Αττική.

Οι ίδιες πηγές πρόσθετον πως 
«αυτό είναι ένα σήμα συναγερμού 
γιατί θα ασκηθεί μεγαλύτερη πίε
ση στο σύστημα υγείας. Γι' αυτό 
όπως και στην προηγούμενη 
φάση πρέπει να ληφθούν όποια 
μέτρα χρειάζονται για να ανακο
πεί η πανδημία. Δεν μπορούμε 
να περιμένουμε όταν βλέπουμε 
το πρόβλημα να έρχεται. Τα μέτρα 
μελετιόνται και θα ανακοινωθούν 
από τον πρωθυπουργό ύστερα 
από τις εισηγήσεις των ειδικών».

Είναι εμφανές ότι η κυβέρ
νηση έχει χάσει κάθε έλεγχο της 
πανδημίας. Μία σπασμωδική κί
νηση μετά την άλλη, μέτρα πάνω 
στα μέτρα και πάλι από την αρχή 
- η χθεσινοβραδινή ανακοίνωση 
διά στόματος του υπουργού Υγεί
ας συνιστά την απόλυτη απόδειξη

αποτυχίας διαχείρισης της υγει
ονομικής κρίσης αλλά και της 
προστασίας της δημόσιας υγείας.

Μετά την άρση του πρώτου 
lockdown ο Κυριάκος Μητσοτά
κης έβαλε στην άκρη το ανώτατο 
επιστημονικό όργανο της χώρας 
για τον έλεγχο της πανδημίας και 
κινήθηκε με κριτήριο την αγορά. 
Ανοιξε τα πάντα άρον άρον και 
όπως όπως και ιδού τα αποτελέ- 
σματα.Ενδεικτική ήταν η απο
χώρηση του Σωτήρη Τσιόδρα 
από τις ενημερώσεις, αλλά και η 
πρόσφατη συγκρότηση ομάδας 
επιδημιολόγων υπό την Πολιτική 
Προστασία, η Επιτροπή του Επι- 
δημιολογικού Χάρτη όπως την 
έχει ονομάσει ο υφυπουργός Πο
λιτικής Προστασίας, που αποφα
σίζει μαζί με τον υφυπουργό για 
τα χρώματα και τα μέτρα. Ηταν ο 
ίδιος ο Νίκος Χαρδαλιάς άλλωστε 
που επέμενε να ανοίξουν τα γή
πεδα στους φιλάθλους με τη μισή 
χώρα στο «κόκκινο», πιέζοντας 
την Επιτροπή Εμπειρογνωμόνων, 
απόφαση που στο τέλος αναίρεσε 
ο πρωθυπουργός.

Με τις ημερήσιες γνωστές

διαγνώσεις σχεδόν να έχουν 
επταπλασιαστεί από το πρώτο 
δεκαήμερο του Οκτωβρίου (13 
Οκτωβρίου 408 κρούσματα, 2.646 
χθες) και με το ΕΣΥ να παραμένει 
αβοήθητο, οι κορυφαίοι επιστή
μονες της χώρας δεν μπορούσαν 
να καθίσουν άλλο με σταυρωμένα 
τα χέρια. Οι αριθμοί είναι αμείλι
κτοι: από τις 2.646 διαγνώσεις 
χθες, 588 εντοπίστηκαν στην Ατ
τική, 823 στη Θεσσαλονίκη, 111 
στη Λάρισα, 85 στη Δράμα, 83 
στη Ροδόπη, 72 στις Σέρρες, 61 
στον Εβρο και η λίστα συνεχίζεται 
καλύπτοντας ολόκληρη τη χώρα.

Εκθετική αύξηση
Δεν είναι όμως μόνο αυτοί οι 

αριθμοί που λαμβάνει υπόψη της 
η Επιτροπή: «Τα 2.000 κρούσμα
τα μπορεί εύκολα να γίνουν 4.000 
κοκ. Πού θα οδηγήσει η εκθετική 
αυτή αύξηση; Δεν θα αντέξει το σύ
στημα υγείας, πρέπει να πορθούν 
άμεσα αποφάσεις για lockdown», 
επισήμαιναν χθες μέλη της στην 
«Εφ.Συν.». Εξι στα δέκα (63%) κρε
βάτια ΜΕΘ στη χώρα είναι κατει
λημμένα (220 σε σύνολο 348), επτά 
στα δέκα (72%) στην Αττική είναι 

~ καλυμμένα και τα μισά της Θεσσα- 
g λονίκης, με το ένα νοσοκομείο να 
ο γεμίζει μετά το άλλο.
3 Οι δυνατότητες του ΕΣΥ δεν 

είναι ανεξάντλητες, όπως έχει 
επαναλάβει στις τελευταίες ενη
μερώσεις ο υφυπουργός Υγείας 
Βασίλης Κοντοζαμάνης. Προκλη
τική δήλωση από στέλεχος μιας 
κυβέρνησης που δεν έκανε τίποτα 
για να τις βελτιώσει. Δεν χρησι
μοποίησε, όπως διαφήμισε, το 
διάστημα του πρώτου lockdown 
για να στηρίξει το ΕΣΥ με προσλή
ψεις, υποδομές, κρεβάτια ΜΕΘ, 
και ας ισχυρίζεται το αντίθετο. Οι 
επιστήμονες έχουν γνώση των 
δυνατοτήτων του ΕΣΥ καθώς και 
του αγώνα που δίνουν οι νοσο
κομειακοί γιατροί και νοσηλευτές 
καθημερινά. Επομένως «η πρότα
ση του lockdown ήταν μονόδρο
μος», μας λένε.

To lockdown αναμένεται να 
είναι λίγο διαφορετικό από εκεί
νο της περασμένης άνοιξης, κα
θώς η Επιτροπή έχει προτείνει 
τα μικρά παιδιά -μέχρι την έκτη 
Δημοτικού- να συνεχίσουν να πη
γαίνουν στο σχολείο, ενώ τα μεγα
λύτερα (Γυμνασίου και Λυκείου) 
να συνεχίσουν με τηλεκπαίδευση, 
αφού οι μελέτες έχουν δείξει ότι 
μεταδίδουν ως ενήλικες. Κατά τα 
άλλα, επιστρέφουν τα sms για τις 
περιορισμένες μετακινήσεις στο 
θρυλικό 13033 ως είχαν: Κωδικός 
μετακίνησης ΚΕΝΟ ονοματεπώ
νυμο ΚΕΝΟ διεύθυνση και ανα
μονή για την απάντηση από την 
Πολιτική Προστασία.
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Ολικό lockdown για έναν μήνα
Επιστροφή στον... Μάρτιο για την αντιμετώπιση του κορωνοϊού

Σε ολικό lockdown στην Αττική και σε όλη την επικράτεια οδηγούμαστε, αφού τα επιδημιολογικά δεδομένα 
και τα κρούσματα του κορωνοϊού καλπάζουν, καθώς χθεςϊετάρτη καταγράφηκαν 2.646 νέα κρούσματα. Αυτή 
ήταν η εισήγηση των ειδικών της επιτροπής των λοιμωξιολόγων προς τον πρωθυπουργό Κυριάκο Μητσοτάκη 
στη χθεσινή τηλεδιάσκεψη, ενώ οι πληροφορίες κάνουν λόγο ότι εισηγήθηκαν μάλιστα και την άμεση εφαρ
μογή του μέτρου.

Ο
ι τελικές αποφάσεις που θα 
σημάνουν και την επιστροφή 
στον... Μάρτιο, με ό,τι αυτό συ
νεπάγεται αλλά και σηματοδοτεί 
για τους χειρισμούς της κυβέρνησης, βρίσκο
νται στα χέρια του πρωθυπουργού. Όπως έγι

νε γνωστό, ο πρωθυπουργός θα προχωρήσει 
σε ανακοινώσεις για την αντιμετώπιση της 
πανδημίας σήμερα Πέμπτη, στις 12 το μεση
μέρι, στο Μέγαρο Μαξίμου.

Δεν περνάει απαρατήρητο πάντως το γε
γονός ότι, σύμφωνα με την ενημέρωση του 
πρωθυπουργικού γραφείου, στο πλευρό του 
Μητσοτάκη θα βρίσκεται ο καθηγητής Σωτή
ρης Τσιόδρας, ενώ έγινε γνωστό ότι ο πρωθυ
πουργός θα απαντήσει και σε ερωτήσεις δη
μοσιογράφων.

«Τις τελευταίες μέρες, παρά τα μέτρα, πα- 
ρατηρείται εκθετική αύξηση κρουσμάτων σε 
ολόκληρη τη χώρα. Αυτό είναι ένα σήμα συ
ναγερμού, γιατί θα ασκηθεί μεγαλύτερη 
πίεση στο Σύστημα Υγείας. Για 
αυτό, όπως και στην προη

Ο καλπασμός 
των κρουσμάτων 
και η πίεση στο 
Εθνικό Σύστημα 
Υγείας οδηγούν 

σε νέο «κλείδωμα»

γούμενη φάση, πρέπει να ληφθούν όποια μέ
τρα χρειάζονται για να ανακοπεί η πανδημία» 
σημείωναν χαρακτηριστικά το απόγευμα της 
Τετάρτης κυβερνητικές πηγές.

«Δεν μπορούμε να περιμένουμε όταν βλέ
πουμε το πρόβλημα να έρχεται. Η κατάσταση 
εκτιμάται καθημερινά. Τα μέτρα μελετώνται 
και θα ανακοινωθούν από τον πρωθυπουργό 
ύστερα από τις εισηγήσεις των ειδικών» πρό
σθετον οι ίδιες πηγές. Μια γεύση για το τι έρχε
ται έδωσε ο υπουργός Υγείας Βασίλης Κικίλιας 
σε συνέντευξη που παραχώρησε στο κεντρικό 
δελτίο ειδήσεων του ΑΝΤΙ και τον Νίκο Χατζη- 
νικολάου. «Η επιτροπή των λοιμωξιολόγων και 
επιδημιολόγων εισηγήθηκε στην κυβέρνηση 
lockdown σε όλη τη χώρα για τον επόμενο έ
ναν μήνα» είπε ο αρμόδιος υπουργός και παρέ- 
πεμψε στις σημερινές ανακοινώσεις του πρω
θυπουργού.

Σε κάθε περίπτωση, ο καλπασμός των κρου
σμάτων στην Αττική άλλα και σε άλλα μεγάλα 

αστικά κέντρα της χώρας, μετά και το χθε
σινό νέο αρνητικό ρεκόρ, άλλα και 

η πίεση που δέχεται το Εθνικό 
Σύστημα Υγείας - χα

ρακτηριστικό είναι το γεγονός του ποσοστού 
κάλυψης των κλινών εντατικής Covid-19 των 
νοσοκομείων του λεκανοπεδίου, καθώς τη 
Δευτέρα το βράδυ έφτασε στο 70% -, σημα
τοδοτούν την κρισιμότητα της κατάστασης 
και αποτελούν τους βασικούς λόγους για την 
επιστροφή ενός ολικού lockdown.

Χάθηκε η μπάλα
Παρά τις προσπάθειες της κυβέρνησης για 

αλλαγή γηπέδου, η πανδημία και η διαχείρισή 
της συνεχίζουν να αποτελούν το κρίσιμο ζήτη
μα για τις πολιτικές - και όχι μόνο - εξελίξεις, 
καθώς οι κινήσεις της κυβέρνησης έχουν τε
ράστιο αντίκτυπο στην οικονομία και την κοι
νωνία. Τα πράγματα με τον κορωνοϊό μοιάζουν 
ιδιαιτέρως δύσκολα και φαντάζουν ακόμα δυ
σκολότερα λόγω των ενδείξεων ότι κάπου έχει 
χαθεί η μπάλα.

Τα στοιχεία για τις ΜΕΘ δεν είναι σαφή εδώ 
και καιρό, από το τελευταίο τηλεοπτικό μήνυ
μα Μητσοτάκη απούσιαζε κάθε αναφορά στο 
Εθνικό Σύστημα Υγείας (παρά μόνο είχε πρώτο 
ενικό, κούνημα δαχτύλου στους πολίτες και α
ναφορά σε... ψεκασμένους), το lockdown στη 
Θεσσαλονίκη και στις Σέρρες το πρωί άφηνε 
ανοιχτά τα σχολεία (όπως δήλωσε ο Στέλιος 
Πέτσας) και το απόγευμα έκλεισε τα Λύκεια 
(όπως είπε ο Νίκος Χαρδαλιάς), η εμφάνιση 
Χρυσοχοίδη στην εξειδίκευση των μέτρων ή
ταν μόνο για να ανακοινώσει ότι «όποιος δεν 
τηρεί μέτρα σκάβει τάφους» και όλα αυτά με 
μια κοινωνία στα όρια, πολλαύς επαγγελμα
τικούς κλάδους που πλήττονται σε απόγνωση 
και με θυμό, και ορίζοντα τα... Χριστούγεννα.

Το γεγονός μάλιστα ότι ο Στέλιος Πέτσας, 
μιλώντας στον ΣΚΑΪ, δεν απέκλεισε το ενδε
χόμενο ενός νέου ολικού lockdown δείχνει ότι 
η κυβέρνηση αισθάνεται ιδιαίτερα πιεσμένη 
και ότι οι βεβαιότητες του καλοκαιριού μοιά
ζουν να χάνονται ύστερα από κάθε ημερήσια 
ενημέρωση για την πορεία της πανδημίας στη 
χώρα.

Βέβαια ο κυβερνητικός εκπρόσωπος επιχεί
ρησε να διασκεδάσει τις εντυπώσεις λέγοντας 
την επόμενη μέρα πως απέχουμε ακόμα από 
ένα lockdown, ενώ λίγο αργότερα έγινε γνω
στό ότι ο πρωθυπουργός θα προχωρήσει σε 
νέες ανακοινώσεις σήμερα Πέμπτη για την α
νάσχεση της εξάπλωσης του ιού.

Ωστόσο είναι προφανές ότι η κυβέρνηση 
προβληματίζεται για τους τρόπους αντιμετώ
πισης της πανδημίας. Ταυτόχρονα δεχόταν πι
έσεις ακόμα και από δικούς της βουλευτές, 
για να μην γίνει λόγος για τους εκπροσώπους 
των κλάδων που πλήττονται περισσότερο, για 
τα νέα μέτρα που λαμβάνει.

Στο πλαίσιο αυτό, ο Μητσοτάκης στη δι
άρκεια της τηλεδιάσκεψης με την Κοινοβου
λευτική Ομάδα της Ν.Δ. ουσιαστικά «έδειξε»



24;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Ολικό lockdown για έναν μήνα
Πηγή: ΠΟΝΤΙΚΙ Σελ.: 1,8-9 Ημερομηνία

έκδοσης:
05-11-2020

/AtM6 nst ^

ΤΛ TlAte To kaaa
0091 w «e w

ANiiMttewzH **
^ KoP?Kjo‘°H i

floioi
m>\b°w TeTo,<

την επιτροπή των λοιμωξιολόγων για τα μέτρα 
που λαμβάνονται. «Ακόυσα με ενδιαφέρον και 
προβληματισμό τις επισημάνσεις πολλών συ
ναδέλφων, ειδικά για τον κλάδο της εστίασης. 
Και θα πρέπει να ξέρετε ότι όταν παίρνουμε 
μέτρα δημόσιας πολιτικής δεν στοχοποιού- 
με ποτέ κανέναν κλάδο. Ο λόγος για τον οποίο 
αναγκαστήκαμε να κάνουμε παρεμβάσεις 
στην εστίαση, στη διασκέδαση, στον πολιτι
σμό, έχει να κάνει με το γεγονός ότι αυτό μας 
συμβούλευσαν οι ειδικοί να κάνουμε» είπε 
χαρακτηριστικά ο Μητσοτάκης στους «γαλά
ζιους» βουλευτές.

Δεν μπορεί πάντως να περάσει απαρατήρη
το και το γεγονός ότι προχθές ο Μητσοτάκης 
στην τηλεδιάσκεψη της «γαλάζιας» Κοινοβου
λευτικής Ομάδας, παρά το γεγονός ότι ανα
γνώρισε πως υπάρχει ένα δύσκολο διάστημα 
μπροστά, ανέφερε ότι «τα μέτρα τα οποία έ
χουμε πάρει και τα οποία τα πήραμε πάλι νω
ρίτερα σε σχέση με άλλες ευρωπαϊκές χώρες 
- με μικρότερο, δηλαδή, αριθμό κρουσμάτων 
ανά 100.000 πολίτες - θα χρειαστούν 10 με 15 
ημέρες για να αποδώσουν. Θα έχουμε μια πίε
ση στο Εθνικό Σύστημα Υγείας, η οποία θεωρώ 
ότι είναι διαχειρίσιμη και απολύτως αντιμετω- 
πίσιμη».

«Έσφιξαν τα γάλατα»
«Αν δεν μπορείς να τους πείσεις, μπέρδεψέ 

τους»... Φαίνεται ότι μάλλον κάποιοι στην κυ
βέρνηση έχουν θυμηθεί αυτόν τον παλιό αφο- 
ρισμό, καθώς κατά το κοινώς λεγόμενο «έχουν 
σφίξει τα γάλατα» σε πολλαύς τομείς και απο
καλύπτονται σημαντικές αδυναμίες και πα
ραλείψεις, οι οποίες προκαλούν προβλήματα 
και δυσφορία στους πολίτες.

Με κορωνίδα τη διαχείριση της πανδημίας, 
όπου από το «νικήσαμε τον ιό» του Ιουνίου 
περάσαμε στα απευκταία σενάρια του νέου ο
λικού lockdown. Και από την οικονομία που 
παραπαίει μέχρι τα εθνικά θέματα που βρί
σκονται σε εξαιρετικά κρίσιμη φάση, άλλα και 
δεκάδες μεγάλα και μικρά ζητήματα τα οποία 
αναφύονται καθημερινά, η κυβέρνηση δείχνει 
να μην έχει απαντήσεις. Σε ορισμένες μάλιστα

περιπτώσεις η «γαλάζια» κυβέρνηση δείχνει 
ακόμα και να μην ακούει την κοινωνία και 
τους φορείς, οι οποίοι προτείνουν λύσεις.

Στο πλαίσιο αυτό, η κυβέρνηση διά στόμα
τος Κυριάκου Μητσοτάκη μοιάζει να επιχειρεί 
να αλλαξει την ατζέντα επαναφέροντας, με ε
ξαιρετικά άκομψο και ακραίο τρόπο, τη θεω
ρία των δύο άκρων, μια θεωρία και ρητορική 
που εκτός από ανιστόρητη έχει πολλές φορές 
καταρριφθεί στο παρελθόν. Στην πραγματικό
τητα, η κυβέρνηση επιχειρεί να μεταφέρει την 
πολιτική αντιπαράθεση σε ένα πεδίο στο ο
ποίο θεωρεί ότι έχει προνομιακό ακροατήριο 
σε σχέση με τον ΣΥΡΙΖΑ.

Η εικόνα του πρύτανη του Οικονομικού Πα
νεπιστημίου Αθηνών με την ταμπέλα κρεμα
σμένη στον λαιμό προκάλεσε αποτροπιασμό, 
όπως ήταν φυσιολογικό, για τον επιπλέον λόγο 
ότι διέρρευσε από τους εισβολείς στο γραφείο 
του, οι οποίοι έκαναν επίδειξη δύναμης υπέρ 
των καταλήψεων στον απόηχο της δικαστικής 
απόφασης για τη Χρυσή Αυγή.

Όπως επίσης ήταν φυσιολογικό, ενεργο
ποιήθηκαν άμεσα τα δεξιά αντανακλαστικά 
της κυβέρνησης που αποτυπώθηκαν στα περί 
«κόκκινου φασισμού» του Άδωνι Γεωργιάδη 
και στα περί «φασισμού με αριστερό προσω
πεία», όπως είπε ο πρωθυπουργός στην τηλε
διάσκεψη με τους πρυτάνεις, κατά τη διάρκεια 
της οποίας ανακοίνωσε και τη δημιουργία ε
νός τύπου αστυνομικού σώματος μέσα στα 
πανεπιστήμια.

Ταυτόχρονα, ο Μιχάλης Χρυσοχόίδης επι
κήρυξε τους δράστες με 100.000 ευρώ, ζητώ
ντας πληροφορίες. Ωστόσο, υπενθυμίζεται ό
τι ο καταδικασμένοςΧρήστος Παππάς εξακο
λουθεί να παραμένει άφαντος, χωρίς να υπάρ
χει κάποια επικήρυξη για εκείνον.

Χρειάζεται μια «επιτυχία»
Η πολιτική της ασφάλειας, που λόγω της 

πανδημίας «ξέφυγε» από τις εκκενώσεις κτη
ρίων που τελούσαν υπό κατάληψη και από 
το σπάσιμο του άβατου των Εξαρχείων, επι
στρέφει δυναμικά στην κυβερνητική ατζέντα, 
η οποία χρειάζεται μια «επιτυχία» που να α

φορά την καθημερινότητα των πολιτών όσο 
ο κορωνοϊός μοιάζει ασταμάτητος, το δεύ
τερο κύμα της πανδημίας παίρνει διαστάσεις 
τσουνάμι, το Εθνικό Σύστημα Υγείας συμπιέ
ζεται και η οικονομία τρέμει ένα ακόμα γενι- 
κευμένο κλείσιμο.

Αν και κανείς δεν αρνείται ότι οι επιθέσεις 
κατά των πανεπιστημιακών, οι ξυλοδαρ
μοί και η διαπόμπευσή τους, οι επιθέσεις σε 
φοιτητικές παρατάξεις, οι καταλήψεις δημό
σιων χώρων μέσα στα πανεπιστήμια, οι βαν
δαλισμοί και άλλα παρόμοια φαινόμενα δεν 
έχουν καμία σχέση με την ελεύθερη διακί
νηση ιδεών, εν τούτοις - όπως «έδειξε» εμμέ
σως ο Μητσοτάκης στους πρυτάνεις - η ρίζα 
του προβλήματος είναι και στη χαλαρότητα 
των πρυτανικών Αρχών.

Έτσι, αντί η συζήτηση να στρέφεται στο για
τί το δημόσιο πανεπιστήμιο, το φοιτητικό κί
νημα και το πανεπιστημιακό άσυλο έχουν α
παξιωθεί στα μάτια της κοινωνίας, η λύση έρ
χεται με περισσότερη αστυνόμευση και αυ- 
στηροποίηση της ποινικής νομοθεσίας. Στις 
προτάσεις περιλαμβάνονται ακόμα ο έλεγχος 
εισόδου και εξόδου (που θα έπρεπε να είχε ή
δη εφαρμοστεί) αλλά και η παρακολούθηση 
χώρων με κάμερες κλειστού κυκλώματος.

Κανείς, ωστόσο, δεν κατάλαβε για ποιον λό
γο εξαγγέλθηκε αυστηροποίηση των νόμων ό

ταν το υφιστάμενο πλαίσιο είναι... φρέσκο και 
πού θα ωφελήσει ένα αστυνομικό μοντέλο, το 
οποίο έχει ήδη αποτύχει σε άλλες περιπτώ
σεις, όπως στην αντιμετώπιση του εγκλήματος 
σε υποβαθμισμένες περιοχές.

Όπως επίσης δεν είναι λίγοι αυτοί που πα
ρατηρούν ότι στην ουσία οι ανακοινώσεις Μη
τσοτάκη έρχονται σε πλήρη αντίφαση με τη 
σπουδή της κυβέρνησης να καταργήσει το πα
νεπιστημιακό άσυλο. Και αυτό γιατί μοιάζουν 
με ομολογία ότι ο εμβληματικός χαρακτήρας 
που επιχειρήθηκε να δοθεί στην κατάργηση 
του ασύλου (παρά το γεγονός ότι ακόμα και 
πανεπιστημιακοί προσκείμενοι στην κυβέρ
νηση αλλά και νομικοί είχαν επισημάνει ότι 
ο προηγούμενος νόμος ήταν επαρκής και το 
πρόβλημα ήταν η εφαρμογή του) αποτελούσε 
απλώς ένα ημίμετρο για το ζήτημα της κατα
πολέμησης φαινομένων ανομίας στα ανώτατα 
εκπαιδευτικά ιδρύματα.

Πάντως, η στροφή σε μια διχαστική ατζέ
ντα (Δεξιά - Αριστερά) καθόλου δεν... χαλά
ει την κυβέρνηση, όχι μόνο διότι είναι γνωστό 
πως η κυβερνώσα παράταξη «αγαπάει» το σε
νάριο των ιδιωτικών πανεπιστημίων, αλλά και 
γιατί χρειάζεται περισσότερες ειδήσεις που δεν 
θα έχουν να κάνουν με την πανδημία και με το 
«Ορούτς Ρέις», που συνεχίζει ανενόχλητο τις 
βόλτες στην ανατολική Μεσόγειο.
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1  ΚΑΤΑΣΤΑΣΗ ΑΠΕΛΠΙΣΙΑΣ ΣΤΙΣ ΜΕΘ
Πηγή: ONTIME Σελ.: 1,4 Ημερομηνία

έκδοσης:
05-11-2020

Επιφάνεια: 1029.28 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Γύρω pas, δίπλα pas,
ΚΑΤΑΣΤΑΣΗ ΑΠΕΛΠΙΣΙΑΣ ΣΤΙΣ ΜΕΘ

... JSSSSSS·»παντού KOpblVOIOS ^^ϋητοοτόΗη-ΤοιόδΡΟ4
2.646 ΚΡΟΥΣΜΑΤΑ ΧΘΕΣ, 179 ΔΙΑΣΩΛΗΝΩΜΕΝΟΙ
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1  ΚΑΤΑΣΤΑΣΗ ΑΠΕΛΠΙΣΙΑΣ ΣΤΙΣ ΜΕΘ
Πηγή: ONTIME Σελ.: 1,4 Ημερομηνία

έκδοσης:
05-11-2020

Στις 12 σήμερα το με
σημέρι ο πρωθυπουρ
γός ανακοινώνει τα νέα, 
σκληρότερα μέτρα για την 
αναχαίτιση της πανδη
μίας του κορωνοϊού, με 
τις πληροφορίες να θέ
λουν όχι μόνο την Αττι
κή, αλλά και ολόκληρη τη 
χώρα σε γενικό lockdown.

Ο
ι αριθμοί που ανακοινώνει 
καθημερινά ο ΕΟΔΥ έφε
ραν όλο και πιο κοντά το 
σενάριο που ήθελε πάση 
θυσία να αποφύγει η κυβέρνηση, 
αφού θα αποτελέσει μεγάλο πλήγ

μα για την οικονομία της χώρας. 
Ωστόσο, η επέλαση του κορωνο- 
ϊού που κοντεύει να «γονατίσει» 
το Εθνικό Σύστημα Υγείας, οι ολο
ένα και περισσότεροι συνάνθρω
ποί μας που χρειάζεται να νοση
λευτούν ή και να διασωληνωθούν 
μέσα στις Μονάδες Εντατικής Θε
ραπείας καθώς και ο αριθμός των 
νεκρών που αυξάνεται δραματικά 
οδηγούν τον Κυριάκο Μητσοτάκη 
στη λήψη νέων μέτρων. 
ΟΈλληνας πρωθυπουργός σε μα
ραθώνια τηλεδιάσκεψη με την 
Επιτροπή των Λοιμωξιολόγων 
ενημερώθηκε για την εκρηκτική 
αύξηση των κρουσμάτων, αλλά 
και για τον ανησυχητικό αριθμό 
των διασωληνωμένων. Σύμφωνα 
πληροφορίες, οι λοιμωξιολόγοι 
προτείνουν, εκτός από αυστηρό 
περιορισμό για την Περιφέρεια Ατ
τικής, ακόμα και γενικό lockdown 
στη χώρα.
Ο πρωθυπουργός θα ανακοινώ
σει την τελική απόφαση, σήμερα, 
παρουσία του καθηγητή Σωτήρη 
Τσιόδρα, ενώ θα απαντήσει σε 
ερωτήσεις δημοσιογράφων.
Την πιθανότητα ολικού lockdown 
επιβεβαίωσε χθες στον ΑΝΤΙ ο 
υπουργός Υγείας Βασίλης Κικί- 
λιας.Όπως είπε, το lockdown θα 
διαρκέσει ένα μήνα, ενώ διευκρί
νισε ότι η εισήγηση των λοιμωξιο- 
λόγων είναι να κλείσουν γυμνάσια 
και λύκεια σε όλη τη χώρα και να 
μείνουν ανοιχτά μόνο τα δημοτικά.

1500

Εικόνες σαν 
κι αυτές από 

^την έρημη 
Θεσσαλονίκη θα 
βλέπουμε από 
το Σάββατο το 
πρωί σε όλη την 
Ελλάδα.

500

10 0 0

Σοκάρει 
ο αριθμός 
νεκρών και 
διασωληνωμένων
ΧΘΕΣ ΜΟΝΟ, ανακοινώθηκε από 
τον ΕΟΔΥ ότι 18 συνάνθρωποί μας 
έχασαν τη μάχη για τη ζωή εξαι- 
τίας επιπλοκών του Covid-19 την 
ώρα που ο αριθμός των διασωλη- 
νωμένων έφτασε πια τους 179. 
Τα νέα κρούσματα που καταγρά- 
φηκαν το τελευταίο 24ωρο ήταν 
2.646 και ο συνολικός αριθμός εί
ναι 46.892. Επιθετικός εμφανί
ζεται ο ιός για άλλη μια μέρα στη 
Θεσσαλονίκη που κατέγραψε 823 
νέα κρούσματα, την ώρα που στην 
Αθήνα διαπιστώθηκαν 588. Μεγά
λο επιδημιολογικό φορτίο παρατη- 
ρείται και σε Λάρισα με 111 κρού
σματα, Δράμα με 85, Περιφέρεια 
Έβρου (61), Καβάλα (57), Κιλκίς 
(51), Ξάνθη (55), Πέλλα (54), Ρο
δόπη (83) και Σέρρες (72). 
Σύμφωνα με πηγές του υπουρ
γείου Υγείας, σε όλη τη χώρα λει
τουργούν σήμερα συνολικά 1.013 
κλίνες ΜΕΘ. Από αυτές, 698 είναι 
γεμάτες και 315 κενές. Οι ΜΕΘ- 
non Covid είναι σήμερα 665, οι 
478 έχουν καλυφθεί και οι 187 
είναι κενές. Στην Αττική λει
τουργούν 323 ΜΕΘ-non Covid. 
Από αυτές, κενές είναι οι 65 ενώ 
στη Θεσσαλονίκη με 81 ΜΕΘ-ηοη 
Covid συνολικά οι 40 είναι κενές.

ΕΝΟΧΗ Η ΚΑΘΗΓΗΤΡΙΑ ΤΟΥ ΥΜΗΤΤΟΥ ΠΟΥ ΔΕΝ ΦΟΡΟΥΣΕ ΜΑΣΚΑ

Επικαλέστηκε... ωτίτιδα
ΦΥΛΑΚΙΣΗ 12 μηνών με τριετή 
αναστολή επέβαλε χθες το Τρι
μελές Πλημμελειοδικείο Αθηνών 
στη φιλόλογο του ΕΠΑΛ Υμητ
τού η οποία δεν φορούσε μάσκα 
την ώρα της διδασκαλίας. Η κα- 
θηγήτρια είχε συλληφθεί στις 23 
Οκτωβρίου μετά από βίντεο που 
αναρτήθηκαν στο διαδίκτυο, όπου 
εμφανιζόταν στην τάξη χωρίς μά
σκα, με τους μαθητές να της φω
νάζουν ότι πρέπει να τη χρησι
μοποιήσει. Από την πλευρά της, 
η κατηγορούμενη είπε στο δικα
στήριο ότι είχε ενημερώσει τόσο 
το διευθυντή του σχολείου όσο και 
τους μαθητές ότι λόγω μιας... ωτί
τιδας που την ταλαιπωρούσε τον

τελευταίο καιρό θα έκανε εκτε
ταμένη χρήση του «διαλείμματος 
μάσκας», ενώ όπως είπε «δεν θα 
έβαζα ποτέ σε κίνδυνο τους μαθη
τές και τους συναδέλφους μου». 
Το δικαστήριο την έκρινε ένοχη 
για τα αδικήματα της παραβίασης 
των μέτρων κατά της εξάπλωσης 
του κορωνοϊού και της διατάραξης 
λειτουργίας υπηρεσίας, αλλά της 
αναγνώρισε το ελαφρυντικό του 
προτέρου σύννομου βίου.
«Το ζήτημα δεν είναι η μάσκα, 
αλλά ο σεβασμός στο νόμο. Η 
κατηγορουμένη λέει συνεχώς 
«έκρινα, αποφάσισα, η γνώμη 
μου είναι», δηλαδή λέει ότι απο
φάσισε να φοράει μάσκα όποτε

θέλει αυτή» τόνισε ο εισαγγελι- 
κός λειτουργός. «ίΟπως προέκυ- 
ψε από την ακροαματική διαδικα
σία, τηρούσε τα άλλα μέτρα, αλλά 
έκρινε, νόμισε, αποφάσισε να μη 
φορά μάσκα, αναβίβασε τον εαυ
τό της σε λοιμωξιολόγο. Αναρω
τιέμαι εάν έχει καταλάβει ακόμα 
τον κίνδυνο που υπάρχει».
Σε «τοξικό κλίμα» που υπήρχε στο 
σχολείο λόγω προσωπικών διενέ
ξεων της φιλολόγου με άλλον κα
θηγητή αναφέρθηκε συμβολαιο
γράφος, φίλη της καθηγήτριας, η 
οποία κατέθεσε στο δικαστήριο. 
Σε 6,τι αφορά στο περιστατικό που 
κατήγγειλε μητέρα μαθητή ότι ο 
γιος της αποβλήθηκε από το μά

θημα επειδή ζήτησε από την κα- 
θηγήτρια να βάλει μάσκα, η φι
λόλογος είπε: «Ο συγκεκριμένος 
μαθητής την ημέρα που του υπέ
δειξα να βγει μαζί με άλλους συμ
μαθητές του ήταν πολύ ανήσυχος 
και μαζί με τους άλλους χυδαιο

λογούσαν και έβριζαν. Το τμήμα 
ήταν μια μικρή ζούγκλα. Είχα χρέ
ος να τα επαναφέρω στην τάξη. 
Φυσικά δεν τα τιμώρησα, ούτε τα 
έβαλα ποινολόγιο. Ποτέ δεν τους 
υπέδειξα να φεύγουν και να παίρ
νουν απουσία», υποστήριξε.
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1  Συλλαλητήριο για την ενίσχυση του Νοσοκομείου με
προσλήψεις

Πηγή: ΤΑΧΥΔΡΟΜΟΣ ΤΗΣ
ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ

Σελ.: 12 Ημερομηνία
έκδοσης:

05-11-2020

Επιφάνεια: 361.7 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Συλλαλητήριο για την ενίσχυση 
του Νοσοκομείου με προσλήψεις
Μεθαύριο Σάββατο, στις 11:30 το πρωί, στην παραλία Βόλου

Από τη χθεσινή συνέντευξη Τύπου, ενόψει του μεθαυριανού συλλαλητηρίου για την υγεία

Τ
ην ενίσχυση του Εθνι
κού Συστήματος Υγεί
ας και ειδικότερα του 
Νοσοκομείου Βόλου με επι

πλέον νιατρούς και νοσηλευ
τές ζήτησαν χθες, κατά τη 
διάρκεια συνέντευξης Τύπου, 
οι εκπρόσωποι φορέων που 
διορνανώνουν μεθαύριο Σάβ
βατο, στις 11:30 π.μ., συλλα
λητήριο για την υνεία στην πα
ραλία του Βόλου, μπροστά από 
την Τράπεζα Ελλάδος.

0 εκπρόσωπος των εργαζομέ
νων του Νοσοκομείου Κ. Μην- 
δρινός έκανε ειδική αναφορά 
στους υπηρετούντες εργαζόμε
νους - νοσηλευτές που βρίσκον
ται στις κλινικές C0VID-19 τονί
ζοντας ότι είναι μόνο 16. «Χρει
αζόμαστε -είπε- ενίσχυση σε 
προσωπικό.

Ευχαριστούμε την κοινωνία 
που στηρίζει το Νοσοκομείο με 
δωρεές. Φοβόμαστε μήπως βγει

θετικός κάποιος γιατρός ή νοση
λευτής».

Κάλεσμα για συμμετοχή στο 
συλλαλητήριο απεύθυνε η ειδική 
γραμματέας του Συλλόγου Πολι
τικών Συνταξιούχων Δημοσίου 
Μαγνησίας Κρυσταλία Τζαλαζί- 
δου, αναφέροντας ότι οφείλουν 
όλοι να πάρουν μέρος μαζικά και 
μαχητικά στην συγκέντρωση δια
μαρτυρίας το Σάββατο, τηρών
τας όλα τα μέτρα προστασίας, «για 
να αντισταθούμε στη δραματική 
κατάσταση που επικρατεί στο 
Εθνικό Σύστημα Υγείας».

0 πρόεδρος Συνταξιούχων ΙΚΑ 
νομού Μαγνησίας Γιώργος Ρούσ- 
σας τόνισε μεταξύ άλλων: «Αντί η 
κυβέρνηση να ενισχύσει το δημό
σιο σύστημα Υγείας με προσωπι
κό και υποδομές, αντίνα επιτάξει 
τον ιδιωτικό τομέα και να τον θέ
σει σε ενιαίο κρατικό σχεδίασμά 
για την αντιμετώπιση της πανδη
μίας, επιβάλλει «λοκ ντάουν» στα 
χειρουργεία και συνολικά στη λει

τουργία των νοσοκομείων για 
ασθένειες εκτός του κορονοϊ- 
ού».

Σύμφωνα με την πρόεδρο του 
Δημοκρατικού Συλλόγου Γυναι
κών Ρίτσα Κωτή, «η κυβέρνηση 
καταδικάζει χιλιάδες ασθενείς 
που χρειάζονται μόνιμη ή επεί
γουσα βοήθεια και θεραπεία και 
δεν αντέχει η τσέπη τους να πλη
ρώσουν στον ιδιωτικό τομέα».

Τέλος το μέλος της Ενωσης Νο
σοκομειακών Γιατρών Νίκος 
Χαυτούρας, στη διάρκεια της 
ίδιας συνέντευξης Τύπου, έκανε 
λόγο για «γύμνια» του δημόσιου 
συστήματος υγείας που δεν έχει 
προηγούμενο. «Οι ανάγκες στην 
Παθολογική Κλινική, οτην κλινι
κή covid και στη ΜΕΘ με ασθε
νείς με κορονοίο καλύπτονται 
από έξι γιατρούς. Όλες οι κλινι
κές είναι υποστελεχωμένες, ενώ 
γίνονται μετακινήσεις γιατρών 
για εφημερίδες στην κλινική co
vid», ανέφερε ο κ. Χαυτούρας.
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1  Κάποιοι έχουν εγκληματικές ευθύνες για την
κατάσταση στα νοσοκομεία

Πηγή: ΛΟΓΟΣ Σελ.: 1,3 Ημερομηνία
έκδοσης:

05-11-2020

Επιφάνεια: 329.08 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 60

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΤΣΙΠΡΑΣ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΠΑΠΑΝΙΚΟΛΑΟΥ

Κάποιοι έχουν 
εγκληματικές ευθύνες 

για την κατάσταση 
στα νοσοκομεία

Σελ. 3

ΣΥΝΑΣΝΤΗΣΗ ΤΣΙΠΡΑ ΜΕ ΤΗ ΔΙΟΙΚΗΣΗ 
ΚΑΙ ΕΡΓΑΖΟΜΕΝΟΥΣ ΣΤΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΠΑΠΑΝΙΚΟΛΑΟΥ

Κάποιοι έχουν εγκληματικές ευθύνες 
για την κατάσταση στα νοσοκομεία
Η κατάσταση που επικρατεί στα 

δημόσια νοσοκομεία της Βόρεια 
Ελλάδας συνολικά, είναι δραματική 
και κάποιοι έχουν εγκληματικές ευ
θύνες για αυτή την ολιγωρία, την 
αδράνεια, σε σχέση με τη Βόρεια 
Ελλάδα και ειδικά τη Θεσσαλονί
κη", δήλωσε ο πρόεδρος του ΣΥΡΙ- 
ΖΑ-Προοδευτική Συμμαχία, Αλέξης 
Τσίπρας μετά τις συναντήσεις που 
είχε χθες με τη διοίκηση και εργα
ζόμενους στο νοσοκομείο "Γεώρ- 
γιος Παπανικολάου".

"Ο φόβος που έχουμε -καθώς 
έχει κρασάρει ήδη το σύστημα στη 
Βόρεια Ελλάδα, είναι γεμάτες όλες 
οι εντατικές-, ο φόβος και η αγωνία 
είναι να μην αντιμετωπίσουμε κατα
στάσεις Μπέργκαμο, δηλαδή να μη 
βρεθούμε στη δύσκολη στιγμή 
όπου θα γίνεται επιλογή ασθενών 
που θα τους παρασχεθεί η βοήθεια 
στη ΜΕΘ", είπε ο κ. Τσίπρας. Επι- 
σήμανε ότι τώρα που βρισκόμαστε 
σε οριακό σημείο, "η προσπάθεια 
είναι να σώσουμε ό,τι μπορεί να 
σωθεί" και προς την κατεύθυνση 
αυτή πρότεινε να γίνει επίταξη ιδιω
τικών νοσηλευτικών μονάδων, το 
άνοιγμα του 424 Στρατιωτικού Νο
σοκομείου Θεσσαλονίκης ώστε να 
δέχεται κι αυτό περιστατικά, καθώς 
και την ενίσχυση του δημόσιου συ
στήματος Υγείας με υποδομές και 
έμψυχο δυναμικό. Ο πρόεδρος του 
ΣΥΡΙΖΑ είπε ότι υπάρχουν ευθύνες 
και θα καταλογιστούν και παρατή
ρησε πως "ο πρωθυπουργός Κυ
ριάκος Μητσοτάκης ήρθε στη Θεσ
σαλονίκη και ανακοίνωσε 15.000 
προσλήψεις στο Στρατό αλλά όχι 
στη δημόσια Υγεία", ενώ πρόσθεσε

πως "ο κυβερνητικός εκπρόσωπος 
Στέλιος Πέτσας χαρακτήριζε "πετα
μένα λεφτά" τις προτάσεις του ΣΥ- 
ΡΙΖΑ για τη δημιουργία νέων μονά
δων ΜΕΘ".

Είπε ακόμα ότι δεν υπάρχουν 
περιθώρια για μικροκομμστικές συ
μπεριφορές και όλοι μαζί πρέπει να 
δώσουμε τη μάχη ενάντια στον κο- 
ρωνοϊό για την προστασία της αν
θρώπινης ζωής.

Γιατροί κι άλλοι εργαζόμενοι 
στο νοσοκομείο μίλησαν για έλλει
ψη σχεδιασμού, έλλειψη προσωπι
κού και είπαν ότι ήδη γίνεται επιλο
γή ασθενών όχι στις περιπτώσεις 
Covid-19 αλλά στις άλλες ειδικότη
τες καθώς η εντολή είναι να κάνουν 
μόνο το 20% των χειρουργείων που 
γίνονταν την προηγούμενη περίο
δο.

Ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ- Προο
δευτική Συμμαχία συναντήθηκε με 
τη διοικήτριατου νοσοκομείου Μα
ρία Γιογκατζή και ενημερώθηκε 
αναλυτικά για την κατάσταση που 
επικρατεί στο νοσηλευτικό ίδρυμα.

Η πρόεδρος του σωματείου των 
εργαζομένων στο νοσοκομείο "Πα- 
πανικολάου" Ελένη Σιώτου τονίζει 
ότι έχουν γεμίσει και οι 25 κλίνες 
ΜΕΘ και οι 82 κλίνες Covid-19 που 
διαθέτει το νοσοκομείο. Είπε ότι 
επισήμως σήμερα είναι 71 τα θετι
κά κρούσματα κορωνοϊού μεταξύ 
των γιατρών του νοσηλευτικού και 
λοιπού προσωπικού του νοσοκο
μείου. Ακόμη, ανέφερε ότι το προ
σωπικό του νοσοκομείου ενισχύθη- 
κε με 100 μη μόνιμους, οι οποίοι 
μπορούν να προσφέρουν επικουρι
κό έργο.
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1  Συνθήκες «πολέμου» στο Νοσοκομείο Βόλου
Πηγή: ΘΕΣΣΑΛΙΑ Σελ.: 11 Ημερομηνία

έκδοσης:
05-11-2020

Επιφάνεια: 492.33 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

• ΣΕ ΑΣΦΥΚΤΙΚΗ ΠΙΕΣΗ ΓΙΑΤΡΟΙ ΚΑΙ ΝΟΣΗΛΕΥΤΙΚΟ ΠΡΟΣΩΠΙΚΟ

Συνθήκες «πολέμου» 
στο Νοσοκομείο Βόλου
Με το «φιλότιμο» των γιατρών και 
του νοσηλευτικού προσωπικού 
λειτουργεί κάτω από καθεστώς 
απόλυτης πίεσης το Νοσοκομείο του 
Βόλου, καθώς οι νοσηλευόμενοι από 
κορωνοϊό καθημερινά αυξάνονται.
Το Πανεπιστημιακό δεν μπορεί να 
δεχτεί ασθενείς καθώς η κατάσταση 
είναι ασφυκτική και η εντολή είναι 
να κρατούνται τα κρούσματα που 
χρειάζονται νοσηλεία στο Νοσοκομείο.

Τ
ο Νοσοκομείο λειτουργεί με 8 κρεβάτια στη 
Μονάδα Εντατικής θεραπείας και η πρόταση του 
επιστημονικού συμβουλίου είναι να δημιουργηθεί 
μια ακόμη μονάδα ΜΕΘ μόνο για ασθενείς με κορωνοϊό, 

σε διπλανό χώρο, με τέσσερις κλίνες και δόθηκε 
το «πράσινο φως» από τη διοίκηση να προχωρήσει 
το επιστημονικό συμβούλιο και η ιατρική υπηρεσία 
στους σχεδιασμούς τους. Επίσης πρόταση είναι να 
δημιουργηθεί νέο Τμήμα Επειγόντων μόνο για covid, 
δηλαδή ένα Τμήμα που θα χωριστεί και θα εξετάζονται 
σε έναν χώρο επιβεβαιωμένα και σε έναν χώρο ύποπτα 
περιστατικά. Μια κλινική covid άρχισε ήδη να λειτουργεί 
εκ των ενόντων λόγω των συνθηκών, αλλά επιβάλλεται 
να ενισχυθεί με γιατρούς και προσωπικό που δεν 
υπάρχει. Το νοσοκομείο για νοσηλεία περιστατικών 
covid διαθέτει 25 κλίνες και οι 20 έχουν καλυφθεί.Όλες οι 
προτάσειςγια την αναδιάταξη των μονάδων κατατέθηκαν 
σε πολύωρη σύσκεψη, με τους γιατρούς να εκφράζουν 
την απογοήτευσή τους. «Έχουμε πάρει ξεκάθαρα το 
μήνυμα ότι δεν πρέπει να περιμένουμε συναδέλφους 
από πουθενά και ότι πρέπει να τα βγάλουμε πέρα 
μόνοι μας», και κατηγορήθηκε σε όλους τους τόνους 
το υπουργείο Υγείας και η 5η ΥΠΕ. Την ίδια ώρα σε 
συναγερμό βρίσκεται και η νοσηλευτική υπηρεσία όπου 
όλοι οι εργαζόμενοι σε τμήματα και κλινικές «περνάνε» 
σεμινάρια νοσηλείας ασθενών με covid. Το Νοσοκομείο 
του Βόλου δεν βρίσκεται μακριά από το σενάριο 
«επιστράτευσης» όλων των γιατρών από όλα τα τμήματα

και τις κλινικές που μπορούν να προσφέρουν υπηρεσίες 
στον παθολογικό τομέα για να καλυφθούν οι εφημερίες. 
Δηλαδή χειρουργοί, νεφρολόγοι, ογκολόγοι και πολλές 
ακόμα ειδικότητες θα επιστρατευθούνγιατιςεφημερίες 
με ότι αυτό συνεπάγεται για τη λειτουργία κλινικών 
και τμημάτων. «Είναι ένα σενάριο, αλλά δεν είμαστε 
μακριά από αυτό. Δεν ξέρω βέβαια τι θα αποφασιστεί», 
εκτίμησε ο πρόεδρος των Νοσοκομειακών Γιατρών κ. 
Μαλινδρέτος.

Δεν υπάρχει βοήθεια από τα Κέντρα Υγείας
«Είμαστε αβοήθητοι χωρίς συναδέλφους για να αντι
μετωπίσουμε τον πόλεμο» δηλώνουν οι γιατροί ενώ 
«μάχη» έχει ξεσπάσει με τα Κέντρα Υγείας που αρ- 
νούνται να κάνουν rapid test σε πολίτες. Συνεχίζουν 
τα Κέντρα Υγείας να κάνουν... συνταγογράφηση. Τα 
τεστ στα Κέντρα Υγείας μένουν στα συρτάρια , όλοι 
κατευθύνονται στο Νοσοκομείο και δεν δίνεται καμία 
εντολή από την 5ΥΠΕ για ενίσχυση του Αχιλλοπούλειου 
με γιατρούς από τα Κέντρα Υγείας. «Δεν μπορώ να 
δώσω εγώ εντολή να μετακινηθούν οι γιατροί. Πρέπει 
να δώσει εντολή 5Η Υγειονομική Περιφέρεια», ήταν η 
απάντηση του διοικητή του Νοσοκομείου Γ. Ντόκου

όταν ρωτήθηκε από βουλευτή του Νομού, ενώ στο 
νοσοκομείο του Βόλου εκπονήθηκε «σχέδιο πολέμου» 
και θα ενισχυθούν οι κλινικές covid με χειρουργούς. 
«Το πρόβλημα δεν θα το έχουμε σε ένα μήνα αλλά 
σε τέσσερις ημέρες» ειπώθηκε χαρακτηριστικά στη 
σύσκεψη όλων των διευθυντών, του επιστημονικού 
συμβουλίου, της ιατρικής και νοσηλευτικής υπηρεσί
ας». Κάθε μέρα που περνά γίνεται και δυσκολότερη και 
οι συσκέψεις είναι καθημερινές για επανασχεδιασμό 
των κλινών φιλοξενίας ασθενών με covid. Οι κλίνες 
αυξάνονται κάθε μέρα και εφευρίσκονται πατέντες 
αύξησης των κρεβατιών στην παλιά β’ παθολογική, 
ενώ γιατροί και νοσηλευτές δεν επαρκούν για να κα- 
λύψουν τις ανάγκες. Τρεις παθολόγοι που έπρεπε να 
παραδώσουν τις ποδιές τους και να βγουν στη σύντα
ξη, καθυστερούν την κατάθεση των χαρτιών τους για 
να βοηθήσουν την κατάσταση.
Το Νοσοκομείο του Βόλου δεν ενισχύθηκε με γιατρούς 
παρά τις διαβεβαιώσεις, αλλά με το «σταγονόμετρο» δί
νονται και τα μέσα ατομικής προστασίας από την 5ΥΠΕ 
που δεν εγκρίνει κονδύλια σύμφωνα με τις καταγγελίες 
του Συλλόγου Εργαζομένων.

ΚΑΤ. ΤΔΣΣΟ Π ΟΥΛΟΥ
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1  Θωράκιση του «Αχιλλοπούλειου» στην πανδημία
Πηγή: ΘΕΣΣΑΛΙΑ Σελ.: 11 Ημερομηνία

έκδοσης:
05-11-2020

Επιφάνεια: 257.8 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΣΥΓΚΕΝΤΡΩΣΗ ΔΙΑΜΑΡΤΥΡΙΑΣ ΣΥΛΛΟΓΩΝ ΚΑΙ ΦΟΡΕΩΝ ΤΟ ΣΑΒΒΑΤΟ

Θωράκιση ίου «Αχιλλοπούλειου» στην πανδημία

Από τη χθεσινή συνέντευξη Τύπου στο Εργατικό Κέντρο Βόλου

Τ
ις αντιδράσεις τους για τπ 
θωράκιση του Νοσοκομείου 
Βόλου απέναντι στον κορωνοϊό, 
τις ελλείψεις σε γιατρούς και νοσηλευτές 

και την ανάγκη στελέχωσης και 
χρηματοδότησής του, ανέλυσαν χθες οι 
φορείς που οργανώνουν συγκέντρωση 
διαμαρτυρίας το Σάββατο 7 Νοεμβρίου, 
στις 11:30 το πρωί στην παραλία, για 
την ενίσχυση του εθνικού συστήματος 
Υγείας.
Σε συνέντευξη Τύπου που παραχώρη
σαν στο Εργατικό Κέντρο Βόλου η ειδική 
γραμματέας του Συλλόγου Συνταξιού
χων Δημοσίου Κρυσταλία Τζαλαζίδου 
απηύθυνε κάλεσμα σε όλα τα σωματεία 
και συλλόγους να πάρουν απόφαση 
συστράτευσης στη μάχη ενάντια στην 
πανδημία.
Ο πρόεδρος του Συλλόγου Συνταξιού
χων ΙΚΑ Μαγνησίας Γιώργος Ρούσσας 
επισήμανε ότι η μείωση των προγραμ

ματισμένων χειρουργείων δείχνει ότι η 
θωράκιση των νοσοκομείων απέναντι 
στην πανδημία είναι «παραμύθια για μι
κρά παιδιά».
Από την πλευρά του ο πρόεδρος των 
εργαζομένων στο Νοσοκομείο Βόλου 
Κώστας Μηνδρινός δήλωσε ότι η 5η 
ΥΠΕ κρύβεται και πως κάνει δημόσιες

σχέσεις. «Τα ύποπτα περιστατικά αντι
μετωπίζονται στα ΤΕΠ. Υπάρχουν 16 νο
σηλευτές, χρειαζόμαστε ενίσχυση όπως 
επίσης και ενίσχυση στην καθαριότητα. 
Ευχαριστούμε την κοινωνία που στηρίζει 
το Νοσοκομείο με δωρεές. Φοβόμαστε 
μήπως βγει θετικός κάποιος γιατρός ή 
νοσηλευτής» δήλωσε και πρόσθεσε πως

ακόμη οι εργαζόμενοι έχουν στα αυτιά 
τουςτις υποσχέσεις της κυβέρνησης για 
μονιμοποίηση των επικουρικών.
Στο ίδιο μήκος κλίματος και ο γιατρός 
του Νοσοκομείου Νίκος Χαυτούρας 
που τόνισε ότι η «γύμνια» του δημόσιου 
συστήματος υγείας δεν έχει προηγού
μενο. «Είναι θράσος της κυβέρνησης να 
κάνει κριτική στους πολίτες για τα μέτρα» 
είπε και πρόσθεσε ότι οι ανάγκες στην 
Παθολογική Κλινική, στην κλινική covid 
και στη ΜΕΘ με ασθενείς με κορωνοϊό 
καλύπτονται από έξι γιατρούς.
«Όλες οι κλινικές είναι υποστελεχωμένες 
ενώ γίνονται μετακινήσεις γιατρών για 
εφημερίδες στην κλινική covid» δήλωσε. 
Τέλος, η πρόεδρος του Δημοκρατικού 
Συλλόγου Γυναικών Ρίτσα Κωττή υπο
γράμμισε ότι πάγιο αίτημα του γυναικείου 
κινήματος είναι η ενίσχυση του δημόσιου 
συστήματος υγείας.

HP. ΚΑ
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1  Αλ. Μεϊκόπουλος: Χωρίς υγειονομική επάρκεια η
λειτουργία Κέντρου κορωνοϊού στο Κέντρο Υγείας
Βόλου

Πηγή: ΘΕΣΣΑΛΙΑ Σελ.: 15 Ημερομηνία
έκδοσης:

05-11-2020

Επιφάνεια: 277.32 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Αλ. Μεϊκόπουλος: Χωρίς υγειονομική επάρκεια η λειτουργία 
Κέντρου κορωνοϊού στο Κέντρο Υγείας Βόλου

Τ
ην αδυναμία της κυβέρνησης να 
διαχειριστεί με σοβαρότητα και 
υπευθυνότητα την έξαρση της παν
δημίας του κορωνοϊού και τη συμμετοχή 

των πρωτοβάθμιων δομών υγείας στην 
αντιμετώπισή της, ανέδειξε για ακόμα μία 
φορά με ερώτησή του προς τον υπουρ
γό Υγείας ο βουλευτής Μαγνησίας του 
ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ Αλέξανδρος Μεϊκόπουλος, 
ο οποίος επεσήμανε ότι το Κέντρο Ελέγ
χου εμπύρετων νοσημάτων για κορωνο- 
ϊό του Κέντρου Υγείας (Κ.Υ.) Βόλου, δεν 
λειτουργεί με υγειονομική επάρκεια. 
Όπως ανέφερε ο βουλευτής, «για την κά
λυψη του ωραρίου (7.00-21.00) του Κέ
ντρου Ελέγχου εμπύρετων νοσημάτων 
για κορωνοϊότου Κ.Υ. Βόλου, χρειάζεται

να επιστρατεύονται οι γενικοί γιατροί από 
τα περιφερειακά ΚΥ του Νομού, παρά το 
γεγονός ότι η πλειονότητα αυτών αντι
μετωπίζουν ήδη σοβαρό πρόβλημα υπο- 
στελέχωσης σε ιατρικό προσωπικό». Τον 
μήνα Οκτώβριο, για να πραγματοποιηθεί

το εβδομαδιαίο πρόγραμμα λειτουργίας 
του ιατρείου κορονοϊού στον Βόλο, υπο- 
γράφηκε η μετακίνηση γενικών γιατρών 
από το Κέντρο Υγείας Αργαλαστής, το 
Κέντρο Υγείας Βελεστίνου και το Κέντρο 
Υγείας Αλμυρού.
Ο Αλέξανδρος Μεϊκόπουλος δεν παρέ- 
λειψε να στηλιτεύσει και την τραγελα
φική κατάσταση που έχει δημιουργήσει 
η οδηγία της 5ης Υγειονομικής Περιφέ
ρειας προς το ΚΥ Βόλου, σύμφωνα με 
την οποία ο αριθμός των εξετάσεων για 
κορωνοϊό (εξέταση με ρινοφαρυγγικό 
επίχρισμα και αποτελέσματα μέσω του 
μοριακού αναλυτή) θα πρέπει να φτάνει 
μόνο μέχρι τις 1 □ ημερησίως και να πραγ
ματοποιούνται μόνο κατόπιν ραντεβού.

Συνάντηση
με τον Στ. Στεφάνου
Συνάντηση πραγματοποίησε ο βουλευτής 
Μαγνησίας του ΣΥ.ΡΙΖ.Α. - Προοδευτική 
Συμμαχία Αλέξανδρος Μεϊκόπουλος με 
τον πρόεδρο του Συλλόγου Καταστημα
ταρχών Εστίασης Μαγνησίας κ. Στέφανο 
Στεφάνου, λίγο πριν τεθεί η Μαγνησία 
στη ζώνη αυξημένου κινδύνου και ανα
σταλεί η λειτουργία όλων των χώρων 
εστίασης της περιοχής. Συζητώντας για 
τις επιχειρήσεις εστίασης στον Βόλο το
νίστηκε ότι το 10%-15% δεν κατάφερε 
να ανοίξει ξανά μετά την άρση των πε
ριοριστικών μέτρων, ενώ οι επιχειρή
σεις που επαναλειτούργησαν είδαν τον 
τζίρο τους να πέφτει κατακόρυφα. Ο κ.

Στεφάνου μίλησε για «αγώνα επιβίω
σης» των επιχειρήσεων εστίασης υπο
γραμμίζοντας την ανάγκη ουσιαστικής 
στήριξης από την πολιτεία με παροχή 
μη επιστρεπτέας ενίσχυσης και κάλυψη 
των ενοικίων, πάγια αιτήματα του κλάδου 
από την πρώτη φάση της πανδημίας. Ο 
κ. Μεϊκόπουλος έκανε λόγο για «ώρα 
μηδέν» στην εστίαση, τόσο πανελλαδικά 
όσο και στη Μαγνησία και σημείο καμπής 
για τη μικρομεσαία επιχειρηματικότητα 
και τις δεκάδες χιλιάδες θέσεις εργασί
ας. Επεσήμανε πως αν η πολιτεία δε λει
τουργήσει άμεσα, θα βρεθούμε σύντομα 
σε αδιέξοδο, γεγονός που σημαίνει πως 
πρέπει να στηριχθούν ουσιαστικά τόσο 
οι επιχειρήσεις, όσο και οι εργαζόμενοι.
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1  Εκρηκτική έξαρση της πανδημίας και «ασφυξία»
στις ΜΕΘ ενώ παραμένει απροστάτευτος ο λαός

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 1,7 Ημερομηνία
έκδοσης:

05-11-2020

Επιφάνεια: 1156.37 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ ΓΙΑ ΠΑΝΑΗΜΙΑ

Σχεδιάζει νέο ήοκντάουν 
ενώ απορρίπτει τις 
διεκδικήσεις για ενίσχυση 
του συστήματος Υγείας

• Στο 70% η πληρότη
τα στις ΜΕΘ, πληθαί
νουν οι ενδείξεις για δι
αλογή ασθενών | Ανα
κοινώσεις σήμερα από 
τον πρωθυπουργό *

• Α. Κουτσουμπας:
Θα πρωτοστατήσουμε 
στον αγώνα για μέτρα 
προστασίας στα σχο
λεία | Ερώτηση του 
ΚΚΕ: Αμεσα μέτρα στή
ριξης για τους επαγγελ- 
ματίες της Εστίασης

ΣΕΛ.7 · 10
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1  Εκρηκτική έξαρση της πανδημίας και «ασφυξία» στις ΜΕΘ ενώ
παραμένει απροστάτευτος ο λαός

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 1,7 Ημερομηνία
έκδοσης:

05-11-2020

Εκρηκτική έξαρση της πανδημίας και «ασφυξία» 
στις ΜΕΘ ενώ παραμένει απροστάτευτος ο λαός
Σε νέο lockdown προσανατολίζεται η κυβέρνηση,
ενώ απορρίπτει τις διεκδικήσεις για άμεση ενίσχυση του συστήματος Υγείας

Ν
έα εκτόξευση σε κρούσματα κορονοϊού, 
θανάτους και διασωληνωμένους καταγρά- 
φηκε χτες στη χώρα, με την «ασφυξία» στις 
ΜΕΘ και συνολικά στα υποστελεχωμένα δη
μόσια νοσοκομεία να αυξάνεται συνεχώς.

Οι εξελίξεις αναδεικνύουν με τραγικό τρόπο τις 
τεράστιες ευθύνες της κυβέρνησης, που άφησε 
τους εργαζόμενους και το λαό εκτεθειμένους, χω
ρίς πραγματική θωράκιση του δημόσιου συστήμα
τος Υγείας, χωρίς επίταξη των μεγάλων ιδιωτικών 
μονάδων Υγείας, χωρίς ουσιαστικά μέτρα για την 
προστασία του λαού και της νεολαίας στους χώ
ρους δουλειάς, στα Μέσα Μαζικής Μεταφοράς, στα 
σχολεία κ.ο.κ., συνεχίζοντας και μέσα στη πανδη
μία την εγκληματική πολιτική όλων των κυβερνή
σεων του κεφαλαίου, με «πυξίδα» τη λογική «κό
στους - οφέλους» για τους επιχειρηματικούς ομί
λους και τα κέρδη τους.

Σε ένα τέτοιο φόντο και χωρίς να σκοπεύει να 
προχωρήσει σε τίποτα από τα παραπάνω, ακόμα 
και με την τωρινή μεγάλη έξαρση της πανδημίας, 
ο πρωθυπουργός Κυρ. Μητσοτάκης θα προχω
ρήσει σήμερα στις 12 μ. σε ανακοινώσεις για νέα 
εκτεταμένα περιοριστικά μέτρα, με το καθολικό 
lockdown σε όλη τη χώρα να προβάλλει ως το πιο 
πιθανό, μετά και τα όσα ανέφερε σε χτεσινοβρα- 
δινή του συνέντευξη ο υπουργός Υγείας. Στην κυ
βερνητική ενημέρωση θα συμμετάσχει και ο εκ
πρόσωπος του υπουργείου Υγείας για τον κορο- 
νοϊό, Σ. Τσιόδρας.

Νέα επιδείνωση με 2.646 
κρούσματα, 18 νεκρούς 
και 179 διασωληνωμένους

Νέα αρνητικά ρεκόρ καταγράφηκαν και χτες σε 
όλους τους βασικούς δείκτες για την πανδημία.

Τα νέα επιβεβαιωμένα κρούσματα είναι 2.646 
(ημερήσια μεταβολή +6%) και το σύνολο των κρου

σμάτων έφτασε τα 46.892. Μέσα σε μια βδομάδα 
καταγράφηκαν 12.683 κρούσματα, δηλαδή πάνω α
πό το 1/4 των συνόλου από την εμφάνιση της παν
δημίας στη χώρα πριν από 8 μήνες. Σύμφωνα με 
τον ΕΟΔΥ, μάλιστα, από το σύνολο των κρουσμά
των, μόλις για το 39,9% αναφέρεται ότι έχει σα
φή πηγή έκθεσης.

Ακόμα 18 άνθρωποι έχασαν τη ζωή τους μέ
σα σε μια μέρα, ανεβάζοντας το σύνολο των θα- 
νόντων στους 673.

Διασωληνωμένοι νοσηλεύονται 179 ασθενείς.
Από τα χτεσινά κρούσματα 823 καταγράφο

νται στη Θεσσαλονίκη, 588 στην Αττική και 111 
στη Λάρισα.

Διψήφιος αριθμός κρουσμάτων καταγράφεται 
σε 23 Περιφερειακές Ενότητες: 85 στη Δράμα, 
83 στη Ροδόπη, 72 στις_Σέρρες, 61 στον Εβρο, 57 
στην Καβάλα, 55 στην -άνθη, 54 στην Πέλλα, 51 
στο Κιλκίς, 45 στην Ημαθία, 42 στα Τρίκαλα, 37 στη 
Χαλκιδική, 34 στην Κορινθία, από 31 σε Μεσσηνία 
και Πιερία, 26 στη Μαγνησία, 25 στα Γιάννενα, 24 
στην Καρδίτσα, 22 στην Αχαΐα, 17 στο Ηράκλειο, 
από 16 σε Αρκαδία και Λέσβο, 14 στη Βοιωτία, α
πό 10 σε Ηλεία και Χανιά. 78 κρούσματα βρίσκο
νται υπό διερεύνηση.

Στο 70% η πληρότητα 
στις ΜΕΘ · Ακόμα 
πιο υψηλή στην Αττική

Με τους διασωληνωμένους να αυξάνονται καθη
μερινά - και ενώ βέβαια οι άλλες σοβαρές ασθένει
ες δεν σταματούν - η πληρότητα στις ΜΕΘ ανεβαί
νει επικίνδυνα, ενώ ήδη στις περιοχές που βρίσκο
νται στο «κόκκινο» η κατάσταση είναι ασφυκτική.

Τα σχετικά στοιχεία που δημοσιοποίησε χτες το 
υπουργείο Υγείας αποκαλύπτουν την εγκληματι
κή ολιγωρία της κυβέρνησης εδώ και 8 μήνες να 
ανοίξει όσα νέα κρεβάτια ΜΕΘ χρειάζονται και να

προσλάβει όλο το αναγκαίο εξειδικευμένο προσω
πικό, όπως και τις ευθύνες της για τη μη επίταξη 
του ιδιωτικού τομέα.

Σύμφωνα με τα στοιχεία του υπουργείου, σε ό
λη τη χώρα λειτουργούν σήμερα συνολικά μόνο 
1.013 κλίνες ΜΕΘ, ενώ και πριν από την πανδημία 
απαιτούνταν 3.500.

Από το σύνολο των κλινών ΜΕΘ, το 69% είναι 
κατειλημμένες (698 κατειλημμένες - 315 κενές).

Από τις ΜΕΘ Covid, κατειλημμένο είναι το 63% 
(220 κατειλημμένες -128 κενές κλίνες), ενώ από 
τις ΜΕΘ για όλες τις άλλες ασθένειες κατειλημ
μένο είναι το 72% (478 κατειλημμένες -187 κενές).

Ακόμα χειρότερη είναι η κατάσταση στην Αττι
κή, καθώς στις ΜΕΘ Covid κατειλημμένο είναι το 
72%, ενώ στις ΜΕΘ για τις άλλες ασθένειες η 
πληρότητα είναι στο 80%.

Στη Θεσσαλονίκη, οι πληρότητες αυτές είναι 
στο 72% και στο 50% αντίστοιχα.

Συνολικά οι ασθενείς που νοσηλεύονται με κο- 
ρονοϊό (σε ΜΕΘ, ΜΑΦ, ΜΕΛ, θαλάμους αρνητικής 
πίεσης και απλές κλίνες) είναι 1.503, με την κυβέρ
νηση να κάνει λόγο για 3.972 κλίνες που διατίθε
νται για νοσηλεία κρουσμάτων (αριθμός που προ
κύπτει όχι από ανάπτυξη κλινών, αλλά από μετα
τροπές, ανακυκλώσεις κ.ο.κ., σε βάρος της αντι
μετώπισης άλλων ασθενειών).

Προς νέο lockdown χωρίς 
καμία πραγματική ενίσχυση 
στα νοσοκομεία

Σ’ αυτό το φόντο, ο Κυρ. Μητσοτάκης θα προ
χωρήσει σήμερα στις 12 το μεσημέρι σε νέα ανα
κοίνωση περιοριστικών μέτρων. Οπως προανήγγει
λε ο υπουργός Υγείας Β. Κικίλιας μιλώντας σε τη
λεοπτικό σταθμό, επικαλούμενος εισήγηση της Ε
πιτροπής Εμπειρογνωμόνων, τα μέτρα θα αφορούν 
νέο lockdown σε όλη τη χώρα για όλο το μήνα.

Σύμφωνα με πληροφορίες που «διαρρέει» η κυ
βέρνηση, το lockdown θα έχει τη μορφή που ισχύ
ει ήδη στη Θεσσαλονίκη (SMS για μετακινήσεις, 
κλείσιμο λιανεμπορίου πλην σούπερ μάρκετ, α
παγόρευση κυκλοφορίας από τις 9 μ.μ. έως τις 5 
π.μ. κ.ά.), ενώ εξετάζεται εκτός από τα Λύκεια να 
κλείσουν και τα Γυμνάσια και να λειτουργούν με 
τηλεκπαίδευση.

Μιλώντας χτες σε εκδήλωση του Συμβουλίου 
της Ευρώπης, ο Κυρ. Μητσοτάκης επικαλέστηκε 
ως άφεση αμαρτιών το ότι «αυτό που αντιμετωπί
ζουμε είναι ένας θανατηφόρος ιός. Αν αφεθεί ε
κτός ελέγχου, μπορεί να υπερβεί τις δυνατότη
τες του συστήματος Υγείας ακόμα και των πλέον 
προηγμένων χωρών». Αποσιωπά βέβαια ότι οι «δυ
νατότητες» αυτές, στην Ελλάδα και στις πιο ανε
πτυγμένες καπιταλιστικές χώρες, προκύπτουν α
πό την εγκληματική πολιτική της εμπορευματοποί- 
ησης, της υποχρηματοδότησης και της υποστελέ- 
χωσης, που ακολουθούν όλες οι κυβερνήσεις σε 
όλα τα κράτη της ΕΕ.

Οι παραπάνω ισχυρισμοί επιβεβαιώνουν ότι και 
σήμερα, μέσα στην έξαρση του δεύτερου κύμα
τος, η κυβέρνηση με «πυξίδα» τα συμφέροντα του 
κεφαλαίου απορρίπτει σταθερά οποιοδήποτε μέ
τρο ουσιαστικής και άμεσης ενίσχυσης του δη
μόσιου συστήματος Υγείας για την αντιμετώπιση 
της πανδημίας.

Γι’ αυτό και είναι «εκτός κάδρου» η ανάγκη για 
άμεσες μαζικές προσλήψεις προσωπικού ώστε να 
λειτουργήσει το σύνολο των κλινών ΜΕΘ, να ανοί
ξουν νέα κρεβάτια (ΜΕΘ και απλές κλίνες), να ε- 
νισχυθούν όλα τα τμήματα και οι κλινικές για όλες 
τις νόσους. Γι’ αυτό επίσης δεν προχωρά σε άμε
ση και πραγματική επίταξη στο σύνολο των κλι
νών ΜΕΘ του ιδιωτικού τομέα και σε ένταξή τους 
σε σχέδιο για την αντιμετώπιση της πανδημίας. Γι’ 
αυτό μιλάει για στόχο 1.200 ΜΕΘ, αντί να διαμορ
φωθεί και να υλοποιηθεί σχέδιο για την ανάπτυξη 
των 3.500 κλινών ΜΕΘ που έχει ανάγκη η χώρα.

«Φρακάρουν» τα νοσοκομεία στη Θεσσαλονίκη

Σ
τα όριά τους παραμέ
νουν τα νοσοκομεία της 
Θεσσαλονίκης, με ελά
χιστες κλίνες ΜΕΘ Covid και 

τα κρεβάτια νοσηλείας στις 
κλινικές Covid να λιγοστεύ
ουν μέρα με τη μέρα. Στα
θερά αυξάνονται και τα θε
τικά κρούσματα σε υγειονο
μικούς, ενώ όλο και περισσό
τερο οι γιατροί φοβούνται ό
τι θα κληθούν να σκέφτονται 
ποιον θα σώσουν και ποιον 
θα αφήσουν να πεθάνει, α
φού το κατά την κυβέρνη
ση «θωρακισμένο» σύστη
μα κοντεύει να «φρακάρει».

Χτες στο «Παπαγεωργί- 
ου» 40 εργαζόμενοι διαγνώ- 
στηκαν θετικοί και τέθηκαν σε καραντίνα. Τρεις κλινικές μετατράπη
καν σε νοσηλείας Covid και ήδη είναι γεμάτα τα 70 από τα 95 κρε
βάτια. Εκτιμάται ότι μέχρι την επόμενη εφημερία (Σάββατο) θα έχουν 
γεμίσει. Οι ΜΕΘ Covid αυξήθηκαν από 6 σε 8 και είναι όλες γεμάτες.

Στο ΑΧΕΠΑ, διαγνώστηκαν νέα κρούσματα σε Ακτινολογικό και Ο- 
φθαλμολογική. Στο «Αγιος Δημήτριος», κατήργησαν 2 από τα 4 χει
ρουργεία, για να τα μετατρέψουν σε ΜΕΘ Covid, χωρίς καμία παράλ
ληλη πρόβλεψη για προσωπικό. Στο «Θεαγένειο» βρέθηκαν άλλοι 4 
εργαζόμενοι θετικοί στον κορονοϊό και τέθηκαν σε καραντίνα. Στο με
ταξύ, ανησυχία επικρατεί στο προσωπικό, καθώς μόνο ένας μικρός α
ριθμός εργαζομένων έχει κάνει τεστ.

Σε παρέμβασή του το Σωματείο απαίτησε από τη διοίκηση να αυξη
θούν τα τεστ και να επεκταθούν και στις οικογένειες των εργαζομέ
νων. Σύμφωνα με πληροφορίες, η διοίκηση επικαλέστηκε ότι δεν υ
πάρχουν χρήματα για περισσότερα τεστ, καθώς στέλνει τα δείγματα σε 
ιδιωτικό εργαστήριο. Και πρότεινε στους εργαζόμενους να το κάνουν

ιδιωτικά, να καλύψουν μόνοι 
τους το κόστος και να μεσο
λαβήσει το νοσοκομείο για 
καλύτερη τιμή (!).

Οι εργαζόμενοι καταγγέλ
λουν ακόμα ότι οι επικουρικοί 
γιατροί δεν έχουν πληρωθεί 
τις εφημερίες τους από τον 
Απρίλη και συνεχίζουν και τις 
κάνουν απλήρωτοι.

Να επιταχθεί 
άμεσα 
ο ιδιωτικός 
τομέας Υγείας!

Παρέμβαση στην πύλη του 
Νοσοκομείου ΑΧΕΠΑ στη Θεσσαλονίκη πραγματοποίησε χθες ο Σύλ
λογος Φοιτητών Ιατρικής του ΑΠΘ, όπου πέταξε τρικάκια και ανάρ- 
τησε πανό με σύνθημα «Δεν σωπαίνουμε στο έγκλημα! Πόρτε τώρα 
μέτρα πριν να είναι αργά! Αμεση επίταξη του ιδιωτικού τομέα Υγείας».

Ο Γιώργος Μεταξάς, μέλος του ΔΣ του Συλλόγου, δήλωσε ότι οι 
φοιτητές δείχνουν αλληλεγγύη στους αγωνιζόμενους υγειονομικούς 
και στο λαό της πόλης σε αυτές τις δύσκολες συνθήκες. «Οι εργαζό
μενοι στο ΑΧΕΠΑ εξέφρασαν χτες σήμα κινδύνου για την εκρηκτική 
κατάσταση που έχει διαμορφωθεί, με τις κλίνες ΜΕΘ να έχουν σχε
δόν γεμίσει και πλέον να φαντάζει μονόδρομος η διασωλήνωση ασθε
νών σε κανονικούς θαλάμους», ανέφερε μεταξύ άλλων και πρόσθε- 
σε πως ο ΣΦ Ιατρικής διεκδικεί την επίταξη του ιδιωτικού τομέα, μα
ζικές προσλήψεις μόνιμου προσωπικού στην Υγεία και τήρηση των α
ναγκαίων μέτρων προστασίας στα ΜΜΜ, στα σχολεία και στους ερ
γασιακούς χώρους.

Οι μεγάλες ελλείψεις 
στα νοσοκομεία φέρνουν 
ήδη «διαλογή» ασθενών
Κατέληξε σε νοσοκομείο χωρίς 
ΜΕΘ ηλικιωμένος από το ιδιωτικό 
γηροκομείο στα Γιάννενα

Κατέληξε χτες το πρωί 92χρονος άνδρας που είχε νοσήσει 
από Covid-19 στο ιδιωτικό γηροκομείο των Ιωαννίνων με τα δε
κάδες κρούσματα.

Ο 92χρονος, που αντιμετώπιζε σοβαρά υποκείμενα νοσήμα
τα, είχε διακομισθεί στο Νοσοκομείο Φιλιατών λόγω έλλει
ψης κρεβατιών Covid-19 στα δύο νοσοκομεία των Ιωαννίνων.

Το Νοσοκομείο Φιλιατών ωστόσο δεν διαθέτει μονάδα Λοι
μωδών, ούτε ΜΕΘ-Covid, με ό,τι αυτό συνεπάγεται σε περίπτω
ση που η κατάσταση του ασθενούς επιδεινωθεί περαιτέρω, όπως 
και έγινε. Το ιατρονοσηλευτικό προσωπικό κλήθηκε για πρώτη 
φορά να αντιμετωπίσει ασθενείς με Covid-19 και σοβαρά υπο
κείμενα νοσήματα, χωρίς να του έχει δοθεί αντίστοιχη εκπαίδευ
ση για αντιμετώπιση ανάλογων περιστατικών.

Στην πραγματικότητα, δηλαδή, επιβεβαιώνεται ότι οι τεράστιες 
ελλείψεις στα δημόσια νοσοκομεία οδηγούν ήδη στην πράξη σε 
«διαλογή» ασθενών, με ηλικιωμένους να μεταφέρονται σε νοσο
κομεία που δεν έχουν ΜΕΘ και τα μέσα να τους περιθάλψουν.

Εξίσου χαρακτηριστικό είναι ότι παραμένει αδιευκρίνιστος 
ο αριθμός των ηλικιωμένων ασθενών που εξακολουθούν να 
μένουν στο συγκεκριμένο γηροκομείο παρότι η ανάγκη με
ταφοράς τους σε νοσοκομείο είναι επιβεβλημένη... αλλά δεν 
υπάρχουν κλίνες!

Τις τραγικές αυτές εξελίξεις και τις επικίνδυνες συνέπειες αυ
τής της διαχείρισης έχει ήδη καταγγείλει η Ενωση Νοσοκομει
ακών Ιατρών Ηπείρου.
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1  Τέρμα οι αιματολογικές εξετάσεις, με επίκληση της
πανδημίας!

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 8 Ημερομηνία
έκδοσης:

05-11-2020

Επιφάνεια: 156.67 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΚΕΝΤΡΟ ΥΓΕΙΑΣ ΑΙΓΑΛΕΩ

Τέρμα οι αιματολογικές εξετάσεις, 
με επίκληση της πανδημίας!

Με την επίκληση του δεύτερου κύματος της πανδημίας και της δια
χείρισής του, η κυβέρνηση μετατρέπει τα δημόσια νοσοκομεία σε «μίας 
νόσου» και ταυτόχρονα προχωρά ακάθεκτη στην παραπέρα υποβάθμιση 
των δημόσιων δομών Πρωτοβάθμιας Φροντίδας Υγείας, συνεχίζοντας το 
έργο όλων των προηγούμενων κυβερνήσεων.

Χαρακτηριστικό παράδειγμα αποτελεί ο «κόφτης» ατην αιμοληψία για 
σοβαρές διαγνωστικές εξετάσεις που πραγματοποιούνταν στο δημό
σιο Κέντρο Υγείας Αιγάλεω, μετά από απόφαση της αντίστοιχης Υγειο
νομικής Περιφέρειας, που επικαλείται τις κατευθύνσεις της κυβέρνη
σης και του υπουργείου Υγείας. Πρόκειται για 32 (!) διαγνωστικές εξε
τάσεις που αφορούν τον έλεγχο σε εγκύους, σε καρκινοπαθείς, σε δια
βητικούς, αλλά και σε παθήσεις του θυρεοειδούς, του προστάτη κ,λπ.

Μέχρι πρόσφατα, τα δείγματα γι’ αυτές τις εξετάσεις, που λαμβάνο- 
νταν από το ΚΥ Αιγάλεω, στέλνονταν στο δημόσιο διαγνωστικό εργαστή
ριο του «Λοιμωδών». Μετά το άνοιγμα κλινών Covid-19 στο πρώην νοσο
κομείο, τα δείγματα στέλνονταν στο αντίστοιχο εργαστήριο του «Οίκου 
Ναύτου». Πλέον, όμως, οι υγειονομικοί του Κέντρου Υγείας δεν μπορούν 
να κάνουν αιμοληψίες για τις συγκεκριμένες διαγνωστικές - προληπτικές 
εξετάσεις και χιλιάδες ασθενείς εξαναγκάζονται να (ξανα)πληρώνουν έ
ναν σκασμό λεφτά στα ιδιωτικά διαγνωστικά κέντρα.

Με άλλα λόγια, σε συνθήκες σταθερής έξαρσης των κρουσμάτων η 
κυβέρνηση όχι μόνο δεν προχωρώ στην επίταξη των μεγάλων μονάδων 
του ιδιωτικού τομέα Υγείας, χωρίς αποζημίωση των επιχειρηματιών, ώ
στε να ενταχθούν στην ευθύνη και το σχεδίασμά του κράτους, ενισχύ- 
οντας έτσι και τον αριθμό των διαγνωστικών εργαστηρίων, αλλά με την 
πολιτική της αυξάνει την πελατεία στους επιχειρηματικούς κολοσσούς 
της Υγείας. Δεν προχωρά καν στην κατάργηση της συμμετοχής των α
σθενών στις διαγνωστικές εξετάσεις που πραγματοποιούνται στα ιδιω
τικά διαγνωστικά κέντρα!

Αυτό είναι το αποτέλεσμα της πολιτικής υποχρηματοδότησης, εμπο
ρευματοποίησες και ιδιωτικοποίησης του συστήματος Υγείας, που λο
γαριάζει τις ανάγκες των εργαζομένων, του λαού και των παιδιών τους 
με λογικές «κόστους» για το κράτος και «οφέλους» για τους επιχειρη
ματικούς ομίλους.
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1  Εκρηκτική η κατάσταση στα νοσοκομεία
Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 8 Ημερομηνία

έκδοσης:
05-11-2020

Επιφάνεια: 205.28 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΔΥΤΙΚΗ ΜΑΚΕΔΟΝΙΑ

Εκρηκτική η κατάσταση στα νοσοκομεία
Σχόλιο της ΕΠ Λυχικής Μακεδονίας του ΚΚΕ

Σ
ε νοσοκομείο «μίας νόσου» μετα- 
τρέπεται το «Μποδοσάκειο» Γενι
κό Νοσοκομείο Πτολεμαΐδας, το 
οποίο αποτελεί και νοσοκομείο αναφο

ράς για περιστατικά Covid-19 της Πε
ριφέρειας Δυτικής Μακεδονίας, καθώς 
διαθέτει το σύνολο των 6 κλινών ΜΕΘ 
ολόκληρης της Περιφέρειας.

Τα εξωτερικά ιατρεία του νοσοκομεί
ου παύουν τη λειτουργία τους, ενώ η 
Ορθοπαιδική κλινική μετατρέπεται σε 
κλινική για ύποπτα κρούσματα κορονο- 
ϊού. Την ίδια ώρα, στην κλινική Covid 
του νοσοκομείου άρχισαν να καταφτά
νουν ασθενείς από νομούς της Κεντρι
κής Μακεδονίας, καθώς την Τρίτη δι
ακομίστηκαν για νοσηλεία στην Πτο- 
λεμαΐδα ένας ασθενής από τα Γιαννι
τσά και άλλος ένας από τις Σέρρες.

Αντίστοιχες κινήσεις γίνονται στο 
Νοσοκομείο Γρεβενών, όπου η Παθο
λογική κλινική μετατρέπεται σε κλινι
κή Covid ώστε να αυξηθούν οι δυνατό
τητες υποδοχής κρουσμάτων από άλ

λες περιοχές, ενώ ήδη το τελευταίο δι
άστημα το συγκεκριμένο νοσοκομείο 
υποδεχόταν από την Κοζάνη ασθενείς 
εκτός κορονοϊού για νοσηλεία.

Παράλληλα, στο «Μαμάτσειο» Γενι
κό Νοσοκομείο Κοζάνης, η πτέρυγα 
της Παθολογικής κλινικής, με 45 κλί
νες (25 από τις οποίες είναι «δανει
κές» από άλλες κλινικές), περιθάλπει 
ασθενείς με κορονοϊό και λειτουργεί 
στο 180%, ενώ για τις ανάγκες νοση
λείας άλλων περιστατικών χρησιμοποι
ούνται κλίνες από τη Χειρουργική, την 
Καρδιολογική και τη Μαιευτική κλινική.

Σε σχόλιό της για τις δηλώσεις περί 
«ετοιμότητας» των νοσοκομείων στην 
περιοχή της Δυτικής Μακεδονίας, η Ε
πιτροπή Περιοχής Δυτ. Μακεδονίας 
του ΚΚΕ αναφέρει:

«Τη στιγμή που η κατάσταση στα νο
σοκομεία της Δυτικής Μακεδονίας εί
ναι εκρηκτική, που η πληρότητα σε κλί
νες στην Παθολογική του ΓΝ Κοζάνης 
αγγίζει το 180%, που τα χειρουργεία

και τα τακτικά ιατρεία έχουν αναστα
λεί κατά 80% και που έχει ανασταλεί 
ουσιαστικά η λειτουργία των τακτικών 
εξωτερικών ιατρείων του "Μποδοσά- 
κειου”, είναι τουλάχιστον προκλητικά 
και επικίνδυνα τα δημοσιεύματα περί 
ετοιμότητας όλων των νοσοκομείων 
της περιοχής μας για υποδοχή ασθε
νών με κορονοϊό που θα προέρχονται 
από τη Θεσσαλονίκη!

Τα βεβαρημένα επιδημιολογικά δε
δομένα ολόκληρης της Δυτικής Μακε
δονίας δεν επιτρέπουν σε καμία πε
ρίπτωση εφησυχασμό και τέτοιου εί
δους επικίνδυνες ενέργειες. ·

Μόνη λύση, η εδώ και τώρα επίτα
ξη των ιδιωτικών υποδομών όλων των 
περιοχών που βρίσκονται στο "κόκκι
νο" και η ένταξή τους σε ένβν συνολι
κό σχεδιασμό αντιμετώπισης του 2ου 
επιδημικού κύματος. Η όποια ολιγωρία 
από δω και στο έξης θα βαραίνει την 
κυβέρνηση και τις αρμόδιες αρχές».
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1  Συσκέψεις και αγωνιστικές πρωτοβουλίες για την
προστασία της υγείας του λαού

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 9 Ημερομηνία
έκδοσης:

05-11-2020

Επιφάνεια: 391.87 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Συσκέψεις και αγωνιστικές πρωτοβουλίες 
για την προστασία της υγείας του λαού

υνεχίζονται οι αγωνιστικές πρωτοβουλίες που οργανώνουν σω
ματεία και φορείς σε όλη τη χώρα, διεκδικώντας εδώ και τώρα 
μέτρα προστασίας της υγείας του λαού.

Στο πλαίσιο αυτό, σύσκεψη για το συντονισμό της δράσης και 
των πρωτοβουλιών τους έκαναν την περασμένη Κυριακή σωματεία 
και φορείς του Κερατσινίου και της Δραπετσώνας. Η σύσκεψη έγι
νε με πρωτοβουλία του παραρτήματος Πειραιά του Συνδικάτου Με
τάλλου και Ναυπηγικής βιομηχανίας Ελλάδας, ενώ σε αυτή συμμε
τείχαν εκπρόσωποι σωματείων εργαζομένων και συνταξιούχων, σύλ
λογοι εκπαιδευτικών και γονέων, σύλλογοι γυναικών της ΟΓΕ. Στη 
συζήτηση τέθηκαν τα επόμενα βήματα για την κλιμάκωση του αγώ
να για μέτρα προστασίας σε χώρους δουλειάς, Μέσα Μαζικής Με
ταφοράς και σχολεία, αλλά και ενάντια στο αντεργατικό τερατούρ
γημα που ετοιμάζεται να νομοθετήσει η κυβέρνηση.

Την επόμενη μέρα, ο Σύλλογος Γυναικών Πειραιά (μέλος της Ο
ΓΕ) με παρέμβαση - εξόρμηση έξω από την 1η ΤΟΜΥ Πειραιά, στα 
Καμίνια, κατήγγειλε τις τεράστιες ελλείψεις σε όλες τις δομές Πρω
τοβάθμιας Υγείας. Μοιράζοντας την ανακοίνωσή τους, τα μέλη του 
Συλλόγου συζήτησαν με νέες μητέρες, που πήγαιναν τα παιδιά τους 
στο παρακείμενο σχολείο, απευθύνοντας κάλεσμα αγώνα για ενί
σχυση του συστήματος Υγείας, των μέτρων προστασίας των μαθη
τών και των οικογενειών τους. Ο Σύλλογος συνεχίζει τη δράση του 
και προγραμματίζει νέες παρεμβάσεις στον Οίκο Ναύτου και σε άλ
λες δομές Υγείας της περιοχής.

Στο μεταξύ, συγκέντρωση στην πλατεία Δημαρχείου στο Πε
ριστέρι πραγματοποίησαν το απόγευμα της Παρασκευής 30/10 
σωματεία και φορείς της πόλης, στέλνοντας μήνυμα πως η προ
στασία της υγείας και των δικαιωμάτων του λαού είναι δική τους 
υπόθεση. Η κατάσταση στα νοσοκομεία και τις δημόσιες δομές 
Υγείας, οι μη ασφαλείς όροι λειτουργίας των σχολείων, το καθη
μερινό «πάστωμα» στα λεωφορεία και το μετρά, μαζί με τις δι
εκδικήσεις και τα αιτήματα βρέθηκαν στο επίκεντρο της πρω
τοβουλίας. Παράλληλα, ενημέρωσαν για τη νέα επίθεση που ε
τοιμάζει η κυβέρνηση σε εργασιακά και συνδικαλιστικά δικαιώ
ματα, προαναγγέλλοντας αγωνιστική απάντηση στο νομοσχέ
διο που βγάζει από το συρτάρι. Στην εκδήλωση μίλησαν: Η Αν- 
θούλα Γιαννακοπούλου, πρόεδρος της Ενωσης Γονέων Περιστε
ριού, η Κατερίνα Καλαβρέζου, από το παράρτημα Περιστεριού 
του Συλλόγου Εμποροϋπαλλήλων Αθήνας, ο Δημήτρης Σωτηρι- 
άδης, πρόεδρος της Ενωσης ΕΒΕ Περιστεριού, και ο Χρήστος 
Ματζώρος, μέλος της Κεντρικής Διοίκησης του Συνδικάτου Οι
κοδόμων Αθήνας.

Κινητοποίηση έξω από το Νοσοκομείο Αμφισσας, καταγγέλλο
ντας την τραγική κατάσταση και απαιτώντας άμεσα μαζικές προ
σλήψεις μόνιμου προσωπικού, πραγματοποίησαν το Εργατικό Κέ
ντρο Φωκίδας και το Σωματείο εργαζομένων του νοσοκομείου. 
Είναι χαρακτηριστικό ότι πριν από λίγες μέρες το νοσοκομείο έ
μεινε χωρίς αναισθησιολόγους, ενώ εξαιτίας νέου κρούσματος 
σε εργαζόμενο έκλεισε και η Παθολογική κλινική που ήδη υπο
λειτουργούσε. Την ίδια στιγμή τα κρούσματα στην περιοχή αυξά
νονται, προκαλώντας έντονη ανησυχία, με τα Σωματεία να απαι

τούν επαναλαμβανόμενα τεστ στους χώρους δουλειάς και προ
σλήψεις στην καθαριότητα των σχολείων.

Κινητοποίηση το Σάββατο στον Βόλο
Στο μεταξύ, με σύνθημα «Δεν δεχόμαστε να θυσιάζεται η υγεία μας 

στο βωμό της κερδοφορίας των επιχειρηματικών ομίλων», εργατικά και 
συνταξιουχικά σωματεία, ο Σύλλογος Δημοκρατικών Γυναικών Μαγνη
σίας και σωματεία από τον κλάδο της Υγείας, συνεχίζοντας τις πολύ
μορφες παρεμβάσεις διεκδίκησης μέτρων για την ενίσχυση των δη
μόσιων νοσοκομείων και την προστασία των εργαζομένων, διοργανώ- 
νουν συγκέντρωση διαμαρτυρίας, το Σάββατο 7 Νοέμβρη, στην πα
ραλία Βόλου, στις 11.30 π.μ., μπροστά στην Τράπεζα της Ελλάδας.

Τα σωματεία και οι μαζικοί φορείς διεκδικούν μεταξύ άλλων: Επίταξη 
του ιδιωτικού τομέα Υγείας και Πρόνοιας. Στελέχωση του δημόσιου συ
στήματος Υγείας με μόνιμο προσωπικό. Αυξημένα μέτρα προστασίας σε 
χώρους δουλειάς, σχολεία και μέσα μεταφοράς. Φάρμακα φθηνά, για 
τις ανάγκες των ασθενών και όχι για τα κέρδη των φαρμακοβιομηχανιών.
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1  Οι 220 από τις 340 MEΘ-C0VID είναι κατειλημμένες!
Πηγή: STAR PRESS Σελ.: 12 Ημερομηνία

έκδοσης:
05-11-2020

Επιφάνεια: 399.77 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 4295

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Η ραγδαία αύξηση ίων 
διασωλωμένων δημιουργεί 
αφόρητη πίεση στα νοσοκομεία τηε 
χώραε pas με τιε διαθέσιμεε κλίνεε 
ΜΕΘ να μειώνονται δραματικά, 
σύμφωνα με τα νέα στοιχεία 
που έδωσε στη δημοσιότητα 
το υπουργείο Υγείαε.

Σ
ε όλη τη χώρα λειτουργούν συνολικά 1,013 
κλίνεε ΜΕΘ. Από αυτέε, 698 είναι κατειλημμέ- 
νεε και 315 κενέε (ποσοστό 31 %).

Οι ΜΕΘ-non COVID είναι σήμερα 665, οι 478 
είναι κατειλημμένεε και οι 187 κενέε (ποσοστό 
28%). Στην Αττική λειτουργούν 323 ΜΕΘ-ηοη 
COVID. Από αυτέε, 258 είναι κατειλημμένεε και 
65 κενέε (ποσοστό 20%). Στη Θεσσαλονίκη λει
τουργούν 81 ΜΕΘ-ηοη COVID. Από αυτέε, 41 εί
ναι κατειλημμένεε και 40 κενέε (ποσοστό 50%).

Οι ΜΕΘ-COVID είναι σήμερα 348. Από αυτέε, 
220 είναι κατειλημμένεε και 128 κενέε (ποσοστό 
37%). Οι ΜΕΘ-COVID που εξυπηρετούν τιε ανάγκεε 
τηε θεσσαλονίκηε είναι σήμερα 102. Από αυτέε, 71

είναι κατειλημμένεε και 31 κενέε (ποσοστό 30%).
Στα νοσοκομεία τηε Απικήε, οι ΜΕΘ-COVID εί

ναι σήμερα 144. Από αυτέε, 104 είναι κατειλημμέ- 
νεε και 40 κενέε (ποσοστό 28%).

Οι συνολικέε κλίνεε που διατίθενται σε όλη τη 
χώρα για τη νοσηλεία επιβεβαιωμένων κρουσμάτων 
COVID-19 είναι 3.972.

Οι ασθενείε με κορονοϊό που νοσηλεύονται σή
μερα είναι 1.503 (συνολικά ΜΕΘ, ΜΑΦ, ΜΕΛ, θάλα
μοι αρνητικήε πίεσηε και απλέε κλίνεε).

Αναλυτικά ανά Υγειονομική Περιφέρεια 
1 η ΥΠΕ (Απικήε): 425 
2ηΥΠΕ(Πειραιώε και Αιγαίου): 152 
3η ΥΠΕ (Μακεδονίαε): 270 
4η ΥΠΕ (Μακεδονίαε και θράκηε): 345 
5η ΥΠΕ (θεσσαλίαε & Στερεάε Ελλάδαε): 122 
6η ΥΠΕ (Πελοποννήσου, Ιονίων Νήσων, Ηπεί

ρου και Δυτικήε Ελλάδαε): 129 
7ηΥΠΕ(Κρήτηε): 13 
Στρατιωτικά Νοσοκομεία: 47

^ Σήμα κίνδυνου από to σύστημα Υγεία$

Οι 220 από τις 340 ME0-C0VID
είναι κατειλημμένες!
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1  Τα εξιτήρια αποφορτίζουν το ΠΓΝΙ
Πηγή: ΗΠΕΙΡΩΤΙΚΟΣ ΑΓΩΝ Σελ.: 3 Ημερομηνία

έκδοσης:
05-11-2020

Επιφάνεια: 226.25 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΤΟ ΠΡΑΣΙΝΟ ΦΩΣ ΓΙΑ ΤΗΝ ΕΠΙΣΤΡΟΦΗ ΗΛΙΚΙΩΜΕΝΩΝ ΣΤΟ ΓΗΡΟΚΟΜΕΙΟ ΖΩΣΙΜΑΔΩΝ ΑΝΑΨΕ Ο Σ. ΤΣΙΟΔΡΑΣ

Τα εξιτήρια αποφορτίζουν το ΓΊΓΝΙ
ΤΟ «πράσινο φως» για ίο εξιτήριο 
των πρώτων ηλικιωμένων ασθενών 
με covid-19, που προέρχονται 
από το Γηροκομείο Ζωσιμαδών, 
έδωσε ο πρόεδρος της Επιτροπής 
Εμπειρογνωμόνων του υπουργείου 
Υγείας για τον νέο κορωνοίο Σωτήρης 
Τσιόδρας, με δεδομένο πως πλέον 
δεν είναι θετικοί, ενώ εξ αρχής ήταν 
ασυμπτωματικοί.

ΡΕΠΟΡΤΑΖ
ΓΕΩΡΓΙΑ ΧΑΛΑΤΣΗ

Ο
 χρόνος επιστροφής στο Γηροκομείο 
των ηλικιωμένων, που παραμένουν 
στο Πανεπιστημιακό Νοσοκομείο 
χωρίς να είναι πλέον θετικοί στον κορωνοϊό, 

ήταν ένα ιδιαίτερα ευαίσθητο ζήτημα τόσο για 
τη δική τους ασφάλεια, όσο και για την ασφά
λεια των υπολοίπων φιλοξενούμενων. Για τον 
λόγο αυτό, μέχρι και την υπογραφή της από
φασης από τον κ. Τσιόδρα, ακολουθούνταν οι 
οδηγίες που είχαν δοθεί και οι ηλικιωμένοι 
παρέμεναν στο νοσοκομείο αναφοράς, χωρίς 
επί της ουσίας να υπάρχει λόγος νοσηλείας.

Βέβαια, μια άλλη παράμετρος του ζητήματος 
είναι ότι δεσμεύονται κλίνες covid στο νοσοκο
μείο, οι οποίες είναι ζωτικής σημασίας, ιδιαί
τερα μετά τα κρούσματα που ακολούθησαν σε 
ιδιωτικό οίκο ευγηρίας της πόλης.

«Εάν επιστρέφει κάποιος χωρίς να πληρού- 
νται τα κριτήρια, είναι προβληματικό. Οι οδη
γίες είναι αυστηρές», τόνισε ο δήμαρχος Ιω- 
αννίνων Μωυσής Ελισάφ, σε δηλώσεις του, 
κάνοντας γνωστό ότι τελικά, μετά από έγγρα
φό του στον ΕΟΔΥ, υπογράφηκε απόφαση από 
τον κ. Τσιόδρα, ώστε όσοι συμπληρώνουν εί
κοσι ημέρες παραμονής στο νοσοκομείο και εί

ναι ασυμπτωματικοί, να μπορούν να γυρίσουν 
στο Γηροκομείο. «Γεγονός που θα αποφορτίσει 
το νοσοκομείο», υπογράμμισε ο δήμαρχος.

Τόσο ο δήμαρχος, όσο και ο περιφερειάρχης 
Αλ. Καχριμάνης σημείωσαν ότι η εκδήλωση 
των πολλών κρουσμάτων στον ιδιωτικό οίκο 
ευγηρίας είναι εκείνη που ανέτρεψε την κατά
σταση στα νοσοκομεία της Ηπείρου, προσθέ
τοντας ότι γίνονται προσπάθειες για αναζήτη
ση κατάλληλων κτιριακών εγκαταστάσεων που 
θα μπορούν να φιλοξενούν ασυμπτωμαπκούς 
ασθενείς.

Όπως είπε ο περιφερειάρχης, ήδη έχει εξε
ταστεί το κτίριο του Περιφερειακού Εργαστηρί
ου Δημόσιας Υγείας (ΠΕΔΥ), το οποίο δεν έχει 
λειτουργήσει από την ημέρα κατασκευής του 
και στο οποίο όμως απαιτούνται συμπληρωμα
τικές παρεμβάσεις για να γίνει λειτουργικό.

ΔΕΝ ΕΦΤΑΝΕ ΤΟ ΕΝΑ 
ΚΑΘΟΛΙΚΟ ΤΕΣΤ ΤΟΝ ΜΗΝΑ

Αμφότεροι κλήθηκαν να απαντήσουν σε 
ερωτήσεις για την κατάσταση που έχει διαμορ
φωθεί στην πόλη και αναφέρθηκαν στη συνερ
γασία που υπάρχει για να εξευρεθούν λύσεις.

Ειδικά για τον ιδιωτικό οίκο ευγηρίας, ο πε
ριφερειάρχης ανέφερε ότι είχαν γίνει δύο κα
θολικά τεστ από τον ΕΟΔΥ στις 9 Σεπτεμβρί
ου και στις 16 Οκτωβρίου, χωρίς να εντοπιστεί 
κανένα θετικό κρούσμα. Η μονάδα είχε ελεγ
χθεί ως προς την τήρηση των πρωτοκόλλων 
από το αρμόδιο υπουργείο Ανάπτυξης τον πε
ρασμένο Σεπτέμβριο, ενώ όταν ειδοποιήθηκαν 
οι υπηρεσίες για την εκδήλωση θετικού κρού
σματος σε εργαζόμενη το Σάββατο 24 Οκτω
βρίου, ακολουθήθηκαν οι προβλεπόμενες δι

αδικασίες. Μετά την ενημέρωση από τον ιατρό 
εργασίας του Οίκου Ευγηρίας για τα ύποπτα 
συμπτώματα που είχαν εμφανιστεί σε φιλοξε
νούμενους στις 29 Οκτωβρίου, ακολούθησε 
νέος καθολικός έλεγχος από τον ΕΟΔΥ.

Ο κ. Καχριμάνης στάθηκε ιδιαίτερα στο ρό
λο που καλούνται να διαδραματίσουν για την 
αντιμετώπιση της πανδημίας οι γιατροί εργασί
ας, τους οποίους είναι υποχρεωμένοι να έχουν 
σε μόνιμη βάση τα Γηροκομεία, τα εργοστάσια 
και γενικά οι επιχειρήσεις με μεγάλο αριθμό 
εργαζομένων. «Το βάρος εκτέλεσης των εντο
λών που δίνονται, πέφτει στους γιατρούς εργα
σίας», εξήγησε.

Στις μεγάλες δυσκολίες που υπάρχουν για 
την τήρηση των μέτρων σε οίκους ευγηρίας και 
σε κλειστές γενικά δομές, επισημαίνοντας την 
ανάγκη να αξιοποιηθούν όλα τα νοσοκομεία 
για τη νοσηλεία ασθενών με κορωνοϊό, ανα
φέρθηκε ο δήμαρχος.

«Φαίνεται ότι η κατάσταση στην κοινωνία 
είναι καλύτερη. Έχουμε λιγότερα διάσπαρτα 
κρούσματα και αυτό επισημάνθηκε και από τον 
υφυπουργό Πολιτικής Προστασίας Ν. Χαρδα- 
λιά και αυτό είναι το θετικό της όλης της διαδι
κασίας. Είχαμε όμως την ατυχία να έχουμε μαζι
κά κρούσματα σε ένα οίκο ευγηρίας. Υπάρχουν 
αρμόδιες υπηρεσίες για την τήρηση μέτρων σε 
οίκους ευγηρίας, σε ιδρύματα, προσφυγικούς 
καταυλισμούς, όπου υπάρχουν ευάλωτες ομά
δες. Επομένως θα κριθεί το πώς και το γιατί. 
Υπενθυμίζω ότι είχαμε και 20 κρούσματα και 
στο Γηροκομείο Ιωαννίνων, στο οποίο γινόταν 
έλεγχοι σε προσωπικό και ηλικιωμένους 2 με 3 
φορές την εβδομάδα. Παρ' όλα αυτά εάν ο ιός 
τρυπώσει σε ένα τέτοιο ίδρυμα, τότε είναι πολύ

δύσκολο έως αδύνατο να ελεγχθεί», σημείωσε.
Αναφερόμενος ειδικότερα στα μαζικά κρού

σματα του ιδιωτικού οίκου ευγηρίας, σημείω
σε πως η ανάγκη μετακίνησης 50- 60 ατόμων 
είναι εξαιρετικά δύσκολη. «Αυτό υπερβαίνει 
τις αντοχές οποιουδήποτε συστήματος υγείας. 
Η πόλη έχει εξαντλήσει τις δυνατότητες με το 
προσωπικό που διαθέτει. Όταν υπάρχουν 50 
άτομα - τα περισσότερα είναι ασυμπτωματικά- 
χρειάζεται να συμμετάσχουν όλα τα νοσοκο
μεία της 6ης ΥΠΕ και να τεθούν σε επιφυλακή. 
Αυτό πρέπει να γίνεται προοδευτικά, γιατί δεν 
είναι εύκολο, χρειάζεται και το προσωπικό να 
αποκτήσει μια εξοικείωση. Σήμερα όλη η αν
θρωπότητα είμαστε ένα πράγμα. Ο ένας πρέπει 
να βοηθήσει τον άλλο. Επομένως όπου υπάρ
χουν διαθέσιμες κλίνες θα πρέπει να μεταφερ
θούν ασθενείς», τόνισε.

ΛΥΝΟΝΤΑΙ ΤΑ ΧΕΡΙΑ 
ΤΩΝ ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΡΧΩΝ

Τέλος, ο περιφερειάρχης αναφέρθηκε στην 
τηλεδιάσκεψη με τον υπουργό Εσωτερικών Π. 
θεοδωρικάκο και τον υφυπουργό Εσωτερικών 
θ. Λιβάνιο, από την οποία προέκυψε ότι με νο
μοσχέδιο που προωθείται, θα δοθεί η δυνατό
τητα στους φορείς της Τοπικής Αυτοδιοίκησης 
να προχωρούν σε προμήθειες για τα νοσοκο
μεία.

Έτσι η περιφέρεια θα αναλάβει την τοποθέ
τηση προκάτ κατασκευών και αρνητικών πιέ
σεων στο Πανεπιστημιακό Νοσοκομείο και στο 
Νοσοκομείο «Χατζηκώστα». «Και είμαστε ανοι
κτοί σε οτιδήποτε ζητηθεί στο μέλλον για να 
αντιμετωπιστεί η πανδημία από όλα τα νοσο
κομεία», τόνισε.
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1  Συνταγογράφηση για το τεστ C0VID-19 ζητούν οι
ασθενείς

Πηγή: ΡΟΔΙΑΚΗ Σελ.: 27 Ημερομηνία
έκδοσης:

05-11-2020

Επιφάνεια: 125.14 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Συνταγογράφηση για το τεστ 
C0VID-19 ζητούν οι ασθενείς
Την ανάγκη θέσπισης της συνταγογράφησης για το μο
ριακό έλεγχο του νέου κορωνοϊού επισημαίνει για μία 
ακόμα φορά η εθνική συνομοσπονδία των συλλόγων 
ασθενών καθώς όπως λέει, η επιδημιολογική εικόνα 
των ημερών δείχνει ότι είναι πλέον αναγκαίο μέτρο που 
η κυβέρνηση όφειλε ήδη να έχει εφαρμόσει.

Σύμφωνα με την Ένωση Ασθενών, η Ελλάδα παρα
μένει μία από τις τελευταίες χώρες στην Ευρωπαϊκή 
Ένωση όπου η εξέταση για τη νόσο C0VID-19 δεν συν- 
ταγογραφείται και δεν αποζημιώνεται από τον κεντρικό 
ασφαλιστικό φορέα, με το πρόσχημα ότι το τεστ διε- 
νεργείται δωρεάν στις δομές του δημόσιου συστήματος 
υγείας. Ωστόσο στην πράξη, χιλιάδες πολίτες υποχρε
ώνονται να επιβαρυνθούν με το κόστος και όχι μόνο 
μία φορά, καθώς είτε δεν διαθέτουν το χρόνο για την 
απαραίτητη αναμονή, είτε δικαιολογημένα φοβούνται 
να επισκεφθούν ένα νοσοκομείο ή κέντρο υγείας προ- 
κειμένου να μην εκτεθούν εκεί στη νόσο.

Όμως η σφοδρότητα με την οποία εμφανίστηκε το 2ο 
κύμα της πανδημίας επιτάσσει τη συνταγογράφηση του 
τεστ ως ένα αυτονόητο μέτρο για την προστασία της 
υγείας των πολιτών και της δημόσιας υγείας. Το Ε.Σ.Υ. 
βρίσκεται ήδη στα όρια του με τη διαχείριση των περι
στατικών C0VID-19 και δεν μπορεί να ανταπεξέλθει έγ
καιρα στις ολοένα πιο αυξημένες ανάγκες μοριακού 
ελέγχου για τη νόσο.

Από την άλλη πλευρά, οι πολίτες λαμβάνουν διφο
ρούμενα μηνύματα για το ρόλο τους στην αναχαίτιση 
της πανδημίας και καλούνται να επιδείξουν ατομική ευ
θύνη. να αυτοπεριοριστούν και να κάνουν θυσίες σε οι
κονομικό και κοινωνικό επίπεδο από ένα κρατικό μη
χανισμό που δεν είναι σε θέση να διασφαλίσει το αυ
τονόητο, μία δωρεάν διαγνωστική εξέταση τη στιγμή 
της εμφάνισης ύποπτων συμπτωμάτων, χωρίς συνωστι
σμό, χωρίς ταλαιπωρία, χωρίς αναμονή και καθυστε
ρήσεις.



40;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Σε αναζήτηση εγκαταστάσεων για ασυμπτωματικούς
ασθενείς να συμμετάσχουν όλα τα νοσοκομεία της 6ης
...

Πηγή: ΑΝΕΞΑΡΤΗΤΟΣ ΤΗΣ
ΗΠΕΙΡΟΥ

Σελ.: 5 Ημερομηνία
έκδοσης:

05-11-2020

Επιφάνεια: 678.68 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΚΟΡΩΝΟΙΟΣ

Σε αναζήτηση εγκαταστάσεων 
για ασυμπτωματικούς ασθενείς
Αναλυτική ενημέρωση για τις εξελίξεις με την εξάπλωση του ιού 
στον ιδιωτικό Οίκο Ευγηρίας, έγινε χθες από Αλ. Καχριμάνη και Μ. Ελισάφ

θούν σε επιφυλακή. Αυτό πρέπει να γίνεται προοδευτικά, γιατί δεν 
είναι εύκολο, χρειάζεται και το προσωπικό να αποκτήσει μια εξοι
κείωση. Σήμερα όλη η ανθρωπότητα είμαστε ένα πράγμα. Ο ένας 
πρέπει να βοηθήσει τον άλλο. Επομένως όπου υπάρχουν διαθέσι
μες κλίνες θα πρέπει να μεταφερθούν ασθενείς».

Ο κ. Ελισάφ, στις δηλώσεις του, αναφέρθηκε επίσης και στο ζή
τημα που έχει προκύψει με το χρόνο επιστροφής στο Γηροκομείο 
ηλικιωμένων που παραμένουν στο Πανεπιστημιακό Νοσοκομείο χω
ρίς να είναι πλέον θετικοί στον κορωνοϊό.

«Εάν επιστρέφει κάποιος χωρίς να πληρούνται τα κριτήρια, είναι 
προβληματικό. Οι οδηγίες είναι αυστηρές», τόνισε για να προσθέ
σει ότι τελικά μετά από έγγραφό του στον ΕΟΔΥ, υπογράφηκε από
φαση από τον Σ. Τσιόδρα, ώστε όσοι συμπληρώνουν είκοσι ημέρες 
παραμονής στο Νοσοκομείο και είναι ασυμπτωματικοί θα μπορούν 
να γυρίσουν στο Γηροκομείο.

«Πρόκειται για ένα γεγονός που θα αποφορτίσει το Νοσοκομείο», 
υπογράμμισε χαρακτηριστικά ο Δήμαρχος Ιωαννίνων.

Απεβίωσε ένας 92χρονος
Εξάλλου, ένας άνδρας ηλικίας 92 ετών, που είχε διακομιστεί στο 

νοσοκομείο Φιλιατών από την ιδιωτική δομή φροντίδας ηλικιωμέ
νων στα Ιωάννινα, ως ένα εκ των επιβεβαιωμένων κρουσμάτων 
covid, έχασε τη ζωή του.

Στην πτέρυγα που έχει διαμορφωθεί στο νοσοκομείο Φιλιατών 
για τη νοσηλεία κρουσμάτων κορωνοϊού νοσηλεύονταν μέχρι χθες 
το απόγευμα, πέντε ακόμη άτομα από την ίδια δομή, δύο γυναίκες 
και τρεις άνδρες, ενώ συνεχίστηκαν οι διακομιδές από το ΕΚΑΒ για 
να μεταφερθεί το σύνολο των ηλικιωμένων σε νοσοκομεία.

Μέχρι χθες το μεσημέρι, το ΕΚΑΒ είχε πραγματοποιήσει συνο
λικά 36 διακομιδές ασθενών από την δομή στα Ιωάννινα, στην οποία 
παρέμεναν ακόμη επτά θετικοί στον κορωνοϊό, που και αυτοί θα 
διακομιστούν το συντομότερο. Οι διακομιδές της Τετάρτης έγιναν 
τόσο προς το ΠΓΝΙ και την 4η ΜΕΛ, όσο και προς το νοσοκομείο Χα
τζηκώστα, που αναπτύσσει σταδιακά το σύνολο των 24 κλινών για 
ασθενείς covid.

Εκτός από τα νοσοκομεία της Ηπείρου, διακομιδές ασθενών από 
τα Ιωάννινα έχουν γίνει και προς το νοσοκομείο της Κέρκυρας.

Η 4η Μονάδα Ειδικών Λοιμώξεων στο ΠΓΝΙ έχει τεθεί σχεδόν σε 
πλήρη λειτουργία, αφού υπολείπεται η ολοκλήρωση των εργασιών 
για την αρνητική πίεση, που αναμένεται να ολοκληρωθεί εντός της 
εβδομάδας, ενώ στη ΜΕΘ νοσηλεύονται ήδη πέντε διασωληνωμέ- 
νοι ασθενείς. Είναι έτοιμη ωστόσο να τεθεί σε λειτουργία και η νέα 
ΜΕΘ στην 4η πτέρυγα, με δυναμικότητα οκτώ κλινών.

Επιμέλεια: Βασίλης Λούπας

Στην κατάσταση που έχει διαμορφωθεί στα Ιωάννινα μετά την 
επιβεβαίωση των πολλαπλών κρουσμάτων κορωνοϊού σε Οίκο 
Ευγηρίας αναφέρθηκαν ο Περιφερειάρχης Ηπείρου, Αλέξανδρος 
Καχριμάνης και ο Δήμαρχος Ιωαννίνων, Μωϋσής Ελισάφ απα
ντώντας χθες σε ερωτήσεις δημοσιογράφων, λίγη ώρα μετά την 
υπογραφή της προγραμματικής σύμβασης για την ενεργειακή 
αναβάθμιση του οδοφωτισμού.

Ο Περιφερειάρχης αναφέρθηκε αρχικά στην προχθεσινή τηλε
διάσκεψη με τον υπουργό Εσωτερικών Π. Θεοδωρικάκο και τον 
υφυπουργό Εσωτερικών Θ. Λιβάνιο, από την οποία προέκυψε ότι 
με νομοσχέδιο που προωθείται θα δοθεί η δυνατότητα στους φο
ρείς της Τοπικής Αυτοδιοίκησης να προχωρούν σε προμήθειες για 
τα νοσοκομεία.

«Εμείς αναλαμβάνουμε με προγραμματική σύμβαση την τοπο
θέτηση προκάτ κατασκευών, αρνητικών πιέσεων στο Πανεπιστη
μιακό Νοσοκομείο και στο Νοσοκομείο «Χατζηκώστα» και είμαστε 
ανοικτοί σε οτιδήποτε ζητηθεί στο μέλλον για να αντιμετωπιστεί η 
πανδημία από όλα τα νοσοκομεία», είπε χαρακτηριστικά ο κ. Κα
χριμάνης.

Στη συνέχεια τόσο ο Περιφερειάρχης όσο και ο Δήμαρχος ση
μείωσαν ότι η εκδήλωση των πολλών κρουσμάτων στον ιδιωτικό 
Οίκο Ευγηρίας είναι εκείνη που ανέτρεψε την κατάσταση στα νο
σοκομεία της Ηπείρου, προσθέτοντας ότι γίνονται προσπάθειες για 
αναζήτηση κατάλληλων κτιριακών εγκαταστάσεων που θα μπορούν 
να φιλοξενούν ασυμπτωματικούς ασθενείς.

Όπως είπε ο κ. Καχριμάνης ήδη έχει εξεταστεί το κτίριο του Πε
ριφερειακού Εργαστηρίου Δημόσιας Υγείας (ΠΕΔΥ) που δεν έχει 
λειτουργήσει από την ημέρα κατασκευής του, στο οποίο όμως 
απαιτούνται συμπληρωματικές παρεμβάσεις για να γίνει λειτουρ
γικό.

Ειδικά για τον ιδιωτικό Οίκο Ευγηρίας ο Περιφερειάρχης ανέ
φερε ότι έχουν γίνει δύο καθολικά τεστ από τον ΕΟΔΥ στις 9 Σε
πτεμβρίου και στις 16 Οκτωβρίου 2020, χωρίς να εντοπιστεί κανένα 
θετικό κρούσμα. Η μονάδα έχει ελεγχθεί ως προς την τήρηση των 
πρωτοκόλλων από το αρμόδιο Υπουργείο Ανάπτυξης τον περα
σμένο Σεπτέμβριο, ενώ όταν ειδοποιήθηκαν οι υπηρεσίες για την 
εκδήλωση θετικού κρούσματος σε εργαζόμενη το Σάββατο 24 
Οκτωβρίου ακολουθήθηκαν οι προβλεπόμενες διαδικασίες. Μετά 
την ενημέρωση από τον ιατρό εργασίας του Οίκου Ευγηρίας για τα 
ύποπτα συμπτώματα που είχαν εμφανιστεί σε φιλοξενούμενους 
στις 29 Οκτωβρίου, ακολούθησε νέος καθολικός έλεγχος από τον 
ΕΟΔΥ.

Ο Περιφερειάρχης στάθηκε ιδιαίτερα στο ρόλο που καλούνται 
να διαδραματίσουν για την αντιμετώπιση της πανδημίας οι ιατροί

εργασίας, τους οποίους είναι υποχρεωμένοι να έχουν σε μόνιμη 
βάση τα Γηροκομεία, τα Εργοστάσια και γενικά οι επιχειρήσεις με 
μεγάλο αριθμό εργαζομένων.

«Το βάρος εκτέλεσης των εντολών που δίνονται, πέφτει στους 
γιατρούς εργασίας», δήλωσε χαρακτηριστικά.

Ο Δήμαρχος
Αμέσως μετά ο Δήμαρχος Ιωαννίνων, Μωυσής Ελισάφ, αναφέρ

θηκε στις μεγάλες δυσκολίες που υπάρχουν για την τήρηση των 
μέτρων σε οίκους ευγηρίας και σε κλειστές γενικά δομές, επιση- 
μαίνοντας την ανάγκη να αξιοποιηθούν όλα τα νοσοκομεία για την 
νοσηλεία ασθενών με κορωνοϊό.

Συγκεκριμένα μεταξύ άλλων τόνισε: «Φαίνεται ότι η κατάσταση 
στην κοινωνία είναι καλύτερη. Έχουμε λιγότερα διάσπαρτα κρού
σματα, και αυτό επισημάνθηκε και από τον υφυπουργό Πολιτικής 
Προστασίας Ν. Χαρδαλιάς και αυτό είναι το θετικό της όλης της 
διαδικασίας. Είχαμε όμως την ατυχία να έχουμε μαζικά κρούσματα 
σε ένα οίκο ευγηρίας. Υπάρχουν αρμόδιες υπηρεσίες για την τή
ρηση μέτρων σε οίκους ευγηρίας, σε ιδρύματα, προσφυγικούς κα
ταυλισμούς, όπου υπάρχουν ευάλωτες ομάδες. Επομένως θα κρι- 
θεί το πώς και το γιατί. Υπενθυμίζω ότι είχαμε και 20 κρούσματα 
και στο Γ ηροκομείο Ιωαννίνων, στο οποίο γινόταν έλεγχοι σε προ
σωπικό και ηλικιωμένους 2 με 3 φορές την εβδομάδα. Παρ’ όλα 
αυτά εάν ο ιός τρυπώσει σε ένα τέτοιο ίδρυμα, τότε είναι πολύ δύ
σκολο έως αδύνατο να ελεγχθεί».

Αναφερόμενος ειδικότερα στα μαζικά κρούσματα του ιδιωτικού 
Οίκου Ευγηρίας, μεταξύ άλλων, ο κ. Ελισάφ σημείωσε: «Τώρα τέ
θηκε ξαφνικά το ζήτημα να μετακινηθούν 50-60 άτομα. Αυτό υπερ
βαίνει τις αντοχές οποιουδήποτε συστήματος Υγείας. Η πόλη έχει 
εξαντλήσει τις δυνατότητες με το προσωπικό που διαθέτει. Όταν 
υπάρχουν 50 άτομα - τα περισσότερα είναι ασυμπτωματικά - χρει
άζεται να συμμετάσχουν όλα τα νοσοκομεία της 6ης ΥΠΕ και να τε
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1  Στο 72% η πληρότητα στις κλίνες Covid σε ΜΕΘ
Πηγή: ΑΝΕΞΑΡΤΗΤΟΣ ΤΗΣ

ΗΠΕΙΡΟΥ
Σελ.: 11 Ημερομηνία

έκδοσης:
05-11-2020
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Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΥΠΟΥΡΓΕΙΟ ΥΓΕΙΑΣ

Στο 72% η πληρότητα 
στις κλίνες Covid σε ΜΕΘ
25 νέα κρούσματα χθες στην Π.Ε. Ιωαννίνων, 36 στην Ήπειρο και... 
νέο αρνητικό ρεκόρ σε όλη τη χώρα με 2.646 θετικά δείγματα

Τα νέα στοιχεία για το πώς διαμορφώ
νεται η κατάσταση στις ΜΕΘ της χώρας 
την Τετάρτη, έδωσε στη δημοσιότητα το 
Υπουργείο Υγείας.

Σε όλη τη χώρα λειτουργούν σήμερα συ
νολικά 1.013 κλίνες ΜΕΘ. Από αυτές, 698 
είναι κατειλημμένες και 315 κενές (ποσο
στό 31%).

Οι ΜΕΘ-non COVID είναι 665, οι 478 είναι 
κατειλημμένες και οι 187 κενές (ποσοστό 
28%).

Στην Αττική λειτουργούν 323 ΜΕΘ-non 
COVID. Από αυτές, 258 είναι κατειλημμένες 
και 65 κενές (ποσοστό 20%). Στη Θεσσα
λονίκη λειτουργούν 81 ΜΕΘ-non COVID. 
Από αυτές, 41 είναι κατειλημμένες και 40 
κενές (ποσοστό 50%).

Οι ΜΕΘ-COVID είναι 348. Από αυτές, 
220 είναι κατειλημμένες και 128 κενές (πο
σοστό 37%). Οι ΜΕΘ-COVID που εξυπηρε
τούν τις ανάγκες της Θεσσαλονίκης είναι 
σήμερα 102. Από αυτές, 71 είναι κατειλημ
μένες και 31 κενές (ποσοστό 30%).

Στα Νοσοκομεία της Αττικής, οι ΜΕΘ- 
COVID είναι 144. Από αυτές, 104 είναι κα
τειλημμένες και 40 κενές (ποσοστό 28%).

Οι συνολικές κλίνες που διατίθενται σε 
όλη τη χώρα για τη νοσηλεία επιβεβαιωμέ
νων κρουσμάτων COVID-19 είναι 3.972.

Οι ασθενείς με COVID-19 που νοσηλεύο
νται σήμερα είναι 1.503 (συνολικά ΜΕΘ, 
ΜΑΦ, ΜΕΛ, θάλαμοι αρνητικής πίεσης και 
απλές κλίνες)

Αναλυτικά οι κλίνες ανά Υγειονομική Πε
ριφέρεια

1η ΥΠΕ (Αττικής): 425
2η ΥΠΕ (Πειραιώς και Αιγαίου): 152
3η ΥΠΕ (Μακεδονίας): 270
4η ΥΠΕ (Μακεδονίας και Θράκης): 345
5η ΥΠΕ (Θεσσαλίας & Στερεός Ελλά

δας): 122
6η ΥΠΕ (Π ελοπον νήσου, Ιονίων Νήσων, 

Ηπείρου και Δυτικής Ελλάδας): 129
7η ΥΠΕ (Κρήτης): 13
Στρατιωτικά Νοσοκομεία: 47.

Τα χθεσινά κρούσματα
Το τριπλό αρνητικό ρεκόρ σε κρού

σματα, νεκρούς και διασωληνωμένους από 
επιπλοκές που προκαλεί ο κορωνοϊός φαί
νεται πως οδηγεί την χώρα σε νέα μέτρα 
και το lockdown είναι πιο κοντά από ποτέ, 
με τον πρωθυπουργό Κυριάκο Μητσοτάκη 
να ετοιμάζεται απευθύνει διάγγελμα προς 
τους πολίτες σήμερα.

Τα 2.646 νέα κρούσματα που έχει προ- 
καλέσει ο κορωνοϊός προκαλούν ζάλη και 
είναι διάσπαρτα σχεδόν σε ολόκληρη τη 
χώρα, με την Θεσσαλονίκη να έχει πάνω 
από 800 κρούσματα και την Αττική πάνω 
από 500.

Σε ότι αφορά την Ήπειρο ωστόσο, η κα
τάσταση παραμένει σταθεροποιημένη, με 
36 νέα κρούσματα χθες σε όλη την περιφέ
ρεια.

Από αυτά τα 25 εντοπίστηκαν στην Π.Ε. 
Ιωαννίνων, τα 5 στην Π.Ε. Άρτας και από 
τρία νέα κρούσματα είχαν χθες η Π.Ε. Θε
σπρωτίας και η Π.Ε. Πρέβεζας.

Συγκεκριμένα σύμφωνα με την ανακοί
νωση του ΕΟΔΥ:

- 42 κρούσματα κατά τους ελέγχους που 
διενεργήθηκαν στις πύλες εισόδου της χώ
ρας

- 588 κρούσματα στην Περιφέρεια Αττι
κής

- 823 κρούσματα στην Π.Ε. Θεσσαλονί
κης

• 2 κρούσματα στην Π.Ε. Αιτωλοακαρ
νανίας

• 2 κρούσματα στην Π.Ε. Αργολίδας
• 16 κρούσματα στην Π.Ε. Αρκαδίας
• 5 κρούσματα στην Π.Ε. Άρτας
• 22 κρούσματα στην Π.Ε. Αχάίας
• 14 κρούσματα στην Π.Ε Βοιωτίας
• 1 κρούσμα στην Π.Ε. Γρεβενών
• 85 κρούσματα στην Π.Ε. Δράμας
• 61 κρούσματα στην Π.Ε. 'Εβρου
• 6 κρούσματα στην Π.Ε. Εύβοιας
• 4 κρούσματα στην Π.Ε. Ευρυτανίας
• 10 κρούσματα στην Π.Ε. Ηλείας
• 45 κρούσματα στην Π.Ε. Ημαθίας
• 17 κρούσματα στην Π.Ε. Ηρακλείου
• 3 κρούσματα στην Π.Ε. Θεσπρωτίας
• 4 κρούσματα στην Π.Ε. Θήρας
• 25 κρούσματα από Π.Ε. Ιωαννίνων
• 57 κρούσματα στην Π.Ε. Καβάλας

• 1 κρούσμα στην Π.Ε. Καλύμνου
• 24 κρούσματα στην Π.Ε. Καρδίτσας
• 4 κρούσματα στην Π.Ε. Κέρκυρας
• 51 κρούσματα στην Π.Ε. Κιλκίς
• 6 κρούσματα στην Π.Ε. Κοζάνης
• 34 κρούσματα στην Π.Ε. Κορινθίας
• 6 κρούσματα στην Π.Ε. Λακωνίας
• 111 κρούσματα στην Π.Ε. Λάρισας
• 4 κρούσματα στην Π.Ε. Λασιθίου
• 16 κρούσματα στην Π.Ε. Λέσβου
• 2 κρούσματα στην Π.Ε. Λευκάδας
• 3 κρούσματα στην Π.Ε. Λήμνου
• 26 κρούσματα στην Π.Ε. Μαγνησίας
• 31 κρούσματα στην Π.Ε. Μεσσηνίας
• 2 κρούσματα στην Π.Ε. Νάξου
• 55 κρούσματα στην Π.Ε. Ξάνθης
• 54 κρούσματα στην Π.Ε. Πέλλας
• 31 κρούσματα στην Π.Ε. Πιερίας
• 3 κρούσματα στην Π.Ε. Πρέβεζας
• 4 κρούσματα στην Π.Ε. Ρεθύμνου
• 83 κρούσματα στην Π.Ε. Ροδόπης
• 5 κρούσματα στην Π.Ε. Ρόδου
• 72 κρούσματα στην Π.Ε. Σερρών
• 2 κρούσματα στην Π.Ε. Σύρου
• 42 κρούσματα στην Π.Ε. Τρικάλων
• 4 κρούσματα στην Π.Ε. Φθιώτιδας
• 8 κρούσματα στην Π.Ε. Φλώρινας
• 5 κρούσματα στην Π.Ε. Φωκίδας
• 37 κρούσματα στην Π.Ε. Χαλκιδικής
• 10 κρούσματα στην Π.Ε. Χανίων
78 κρούσματα βρίσκονται υπό διερεύ-

νηση.

Νέες ανακοινώσεις Μητσοτάκη 
σήμερα για την πανδημία

Ανακοινώσεις για την αντιμετώπιση της πανδημίας θα κάνει σήμερα, Πέμπτη, ο Πρω
θυπουργός, Κυριάκος Μητσοτάκης, και θα απαντήσει σε ερωτήσεις δημοσιογράφων, 
στις 12:00 στο Μέγαρο Μαξίμου.

Στην ενημέρωση θα συμμετάσχει και ο καθηγητής Σωτήρης Τσιόδρας.
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1  Νέες κλίνες στη διάθεση των ηλικιωμένων με covid
19

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ ΤΗΣ
ΗΠΕΙΡΟΥ

Σελ.: 3 Ημερομηνία
έκδοσης:

05-11-2020

Επιφάνεια: 946.83 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΕΓΙΝΑΝ ΣΥΝΟΛΙΚΑ 36 ΔΙΑΚΟΜΙΔΕΣ ΑΠΟ ΤΗΝ ΙΔΙΩΤΙΚΗ ΔΟΜΗ

Νέες κλίνες στη διάθεση 
των ηλικιωμένων με covid 19
Ένας άνδρας ηϋικίας 92 ετών, που είχε διακομιστεί στο νοσοκομείο Φιλιατών από την ιδιωτική δομή φροντίδας 
ηλικιωμένων στα Ιωάννινα, ως ένα εκ των επιβεβαιωμένων κρουσμάτων covid, έχασε τη ζωή του

Του ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΥ 
ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΥ

w νας άνδρας ηλικίας 92 ετών, που είχε 
διακομιστεί στο νοσοκομείο Φιλιατών

Ιμ από την ιδιωτική δομή φροντίδας ηλι
κιωμένων στα Ιωάννινα, ως ένα εκ των επι
βεβαιωμένων κρουσμάτων covid, έχασε τη 
ζωή του. Στην πτέρυγα που έχει διαμορφωθεί 
στο νοσοκομείο Φιλιατών για τη νοσηλεία 
κρουσμάτων κορωνοίού νοσηλεύονταν μέχρι 
χθες το απόγευμα, πέντε ακόμη άτομα από 
την ίδια δομή, δύο γυναίκες και τρεις άνδρες, 
ενώ συνεχίστηκαν οι διακομιδές από το ΕΚΑΒ 
για να μεταφερθεί το σύνολο των ηλικιωμέ
νων σε νοσοκομεία.

Μέχρι χθες το μεσημέρι, το ΕΚΑΒ είχε πραγ
ματοποιήσει συνολικά 36 διακομιδές ασθενών 
από την δομή στα Ιωάννινα, στην οποία παρέ
μεναν ακόμη επτά θετικοί στον κορωνοϊό, που 
και αυτοί θα διακομιστούν το συντομότερο.

Οι διακομιδές της Τετάρτης έγιναν τόσο προς 
το ΠΓΝΙ και την 4η ΜΕΛ, όσο και προς το νο
σοκομείο Χατζηκώστα, που αναπτύσσει στα
διακά το σύνολο των 24 κλινών για ασθενείς 
covid.

Εκτός από τα νοσοκομεία της Ηπείρου, δια
κομιδές ασθενών από τα Ιωάννινα έχουν γίνει 
και προς το νοσοκομείο της Κέρκυρας.

Πρόκειται για δύο ηλικιωμένες γυναίκες που 
διακομίστηκαν τις προηγούμενες ημέρες και 
νοσηλεύονται στο Τμήμα Ειδικών Λοιμώξεων.

Η 4η Μονάδα Ειδικών Λοιμώξεων στο ΠΓΝΙ 
έχει τεθεί σχεδόν σε πλήρη λειτουργία, αφού 
υπολείπεται η ολοκλήρωση των εργασιών για 
την αρνητική πίεση, που αναμένεται να ολο
κληρωθεί εντός της εβδομάδας, ενώ στη ΜΕΘ 
νοσηλεύονται ήδη πέντε διασωληνωμένοι 
ασθενείς. Είναι έτοιμη ωστόσο να τεθεί σε λει
τουργία και η νέα ΜΕΘ στην 4η πτέρυγα, με 
δυναμικότητα οκτώ κλινών.

Υπάρχουν ευθύνες...
Η πρώτη επίσημη ενημέρωση για το ιστορικό 

των ενεργειών στην ιδιωτική δομή φροντίδας 
ηλικιωμένων στα Ιωάννινα έγινε χθες από τον 
περιφερειάρχη Αλ. Καχριμάνη και τον δήμαρχο 
Μ. Ελισάφ, που απάντησαν σε ερωτήσεις δη
μοσιογράφων στο περιθώριο της υπογραφής 
προγραμματικής της σύμβασης για το έργο του 
οδοφωτισμού.

Ο κ. Καχριμάνης ανέφερε, ότι στις 9 Σεπτεμ
βρίου και στις 16 Οκτωβρίου αντίστοιχα, διε- 
νεργήθηκαν τεστ στο προσωπικό της δομής, 
χωρίς να υπάρξει θετικό κρούσμα, ενώ η μο
νάδα έχει ελεγχθεί για την τήρηση των πρω
τοκόλλων από το αρμόδιο υπ. Ανάπτυξης. Οι 
υπηρεσίες ενημερώθηκαν, είπε ο περιφερει
άρχης, από τη δομή, ότι υπάρχει θετικό κρού
σμα σε εργαζόμενη στις 24 Οκτωβρίου και δό
θηκαν οδηγίες, ενώ δύο ημέρες μετά προέ- 
κυφε και δεύτερο κρούσμα. «Η ενημέρωση που 
είχαμε, ήταν ότι ο γιατρός εργασίας συνέστησε 
στο προσωπικό να χορηγήσει αντιβίωση στους 
ηλικιωμένους που εμφάνιζαν συμπτώματα από 
την Πέμπτη 29 Οκτωβρίου, θεωρώντας, ότι 
πρόκειται για λοιμώξεις της εποχής. Ακολού
θησε καθολικός έλεγχος του ΕΟΔΥ και εντοπί
στηκαν τα κρούσματα στους ηλικιωμένους»,

τόνισε ο κ. Καχριμάνης, που στάθηκε ιδιαίτερα 
στο ρόλο των ιατρών εργασίας σε κάθε τέτοια 
δομή ή επιχείρηση. «Το βάρος εκτέλεσης των 
εντολών που δίνονται, πέφτει στους γιατρούς 
εργασίας», εξήγησε.

Ο δήμαρχος Μ. Ελισάφ από την πλευρά του 
παρέπεμψε στη διαδικασία του ελέγχου για να 
αποδειχθεί αν έγιναν όλα σύμφωνα με το πρω
τόκολλο ή όχι.

«Υπάρχουν αρμόδιες υπηρεσίες για την τή
ρηση μέτρων σε οίκους ευγηρίας, σε ιδρύματα, 
προσφυγικούς καταυλισμούς, όπου υπάρχουν 
ευάλωτες ομάδες. Επομένως, θα κριθείτο πώς 
και το γιατί.

Υπενθυμίζω ότι είχαμε και 20 κρούσματα και 
στο Γηροκομείο Ιωαννίνων, στο οποίο γινόταν 
έλεγχοι σε προσωπικό και ηλικιωμένους δύο 
με τρεις φορές την εβδομάδα. Παρ' όλα αυτά, 
εάν ο ιός τρυπώσει σε ένα τέτοιο ίδρυμα, τότε 
είναι πολύ δύσκολο έως αδύνατο να ελεγ
χθεί», σημείωσε ο κ. Ελισάφ.

Επιστροφές στο 
Γηροκομείο «Ζωσιμάδων»

Αφού χρειάστηκε να γίνουν παρεμβάσεις και 
σε πολιτικό επίπεδο, η Επιτροπή των Λοιμω- 
ξιολόγων, με την υπογραφή του καθηγητή κ. 
Τσιόδρα κατέληξε οριστικά στο πρωτόκολλο 
που θα ισχύσει για την επιστροφή των ηλικιω

μένων από τα νοσοκομεία, εφόσον έχουν ξε- 
περάσει τον ιό, στις δομές στις οποίες διαμέ
νουν.

Το βράδυ της Τρίτης, όπως ενημερώθηκαν οι 
τοπικές αρχές, αποφασίστηκε, ότι μετά από 20 
ημέρες νοσηλείας και χωρίς αρνητικό τεστ, οι 
ηλικιωμένοι θα επιστρέφουν στις δομές, εφό
σον δεν παρουσιάζουν συμπτώματα. Πρακτικά 
αυτό σημαίνει, ότι τουλάχιστον 10 ηλικιωμένοι 
από το Γηροκομείο της Μητρόπολης αναμένε
ται να λάβουν εξιτήριο σήμερα και να επι
στρέφουν στο Γηροκομείο, που έχει ήδη ετοι
μαστεί κατάλληλα για τη φιλοξενία και φρο
ντίδα τους, σε ξεχωριστή πτέρυγα από τους 
άλλους ηλικιωμένους.

Το γεγονός ότι δεν υπήρχε μία σαφής και 
υπεύθυνη τοποθέτηση μέχρι και την Τρίτη, επι
καλέστηκε ο κ. Ελισάφ, για το ότι δεν αποτέ- 
λεσε καν θέμα συζήτησης στο δήμο Ιωαννι- 
τών, το ενδεχόμενο να χρησιμοποιηθεί ο όρο
φος του παραρτήματος στο Ζωγράφειο για 
όσους παίρνουν εξιτήριο από τα νοσοκομεία.

Αναγκαίες
οι μεταφορές ασθενών

Ο κ. Ελισάφ, επισήμανε την ανάγκη να αξιο-

ποιηθούν όλα τα νοσοκομεία για τη νοσηλεία 
ασθενών με κορωνοϊό.

«Φαίνεται ότι η κατάσταση στην κοινωνία εί
ναι καλύτερη. Έχουμε λιγότερα διάσπαρτα 
κρούσματα και αυτό επισημάνθηκε και από τον 
υφυπουργό Πολιτικής Προστασίας κ. Χαρδαλιά 
και αυτό είναι το θετικό της όλης της διαδικα
σίας. Είχαμε όμως την ατυχία να έχουμε μαζικά 
κρούσματα σε ένα οίκο ευγηρίας. Τώρα τέθηκε 
ξαφνικά το ζήτημα να μετακινηθούν 50- 60 
άτομα. Αυτό υπερβαίνει τις αντοχές οποιοσδή
ποτε συστήματος υγείας. Η πόλη έχει εξα
ντλήσει τις δυνατότητες με το προσωπικό που 
διαθέτει. Όταν υπάρχουν 50 άτομα - τα περισ
σότερα είναι ασυμπτωματικά - χρειάζεται να 
συμμετάσχουν όλα τα νοσοκομεία της 6ης ΥΠΕ 
και να τεθούν σε επιφυλακή. Αυτό πρέπει να 
γίνεται προοδευτικά, γιατί δεν είναι εύκολο, 
χρειάζεται και το προσωπικό να αποκτήσει μια 
εξοικείωση. Σήμερα, όλη η ανθρωπότητα είμα
στε ένα πράγμα, ο ένας πρέπει να βοηθήσει 
τον άλλο. Επομένως όπου υπάρχουν διαθέσι
μες κλίνες θα πρέπει να μεταφερθούν ασθε
νείς», ανέφερε ο κ. Ελισάφ.

Στο «παιχνίδι» και το ΠΕΔΥ
Αμφότεροι οι κ.κ Καχριμάνης και Ελισάφ τόνισαν ότι γίνονται προσπάθειες για αναζήτηση 

κατάλληλων κτιριακών εγκαταστάσεων που θα μπορούν να φιλοξενούν ασυμπτωματικούς 
ασθενείς.

Όπως είπε ο περιφερειάρχης ήδη έχει εξεταστεί το κτίριο του Περιφερειακού Εργαστηρίου 
Δημόσιας Υγείας (ΠΕΔΥ) που δεν έχει λειτουργήσει από την ημέρα κατασκευής του, στο 
οποίο όμως απαιτούνται συμπληρωματικές παρεμβάσεις για να γίνει λειτουργικό.

Ο περιφερειάρχης αναφέρθηκε αρχικά στην τη
λεδιάσκεψη με τον υπουργό Εσωτερικών Π. Θεο- 
δωρικάκο και τον υφυπουργό Εσωτερικών Ο. Λι- 
βάνιο, από την οποία προέκυψε ότι με νομοσχέδιο 
που προωθείται θα δοθεί η δυνατότητα στους φο
ρείς της τοπικής αυτοδιοίκησης να προχωρούν σε 
προμήθειες για τα νοσοκομεία. «Εμείς αναλαμβά
νουμε με προγραμματική σύμβαση την τοποθέ
τηση προκάτ κατασκευών, αρνητικών πιέσεων στο 
ΠΓΝΙ και στο «Χατζηκώστα» και είμαστε ανοικτοί 
σε οτιδήποτε ζητηθεί στο μέλλον για να αντιμε
τωπιστεί η πανδημία από όλα τα νοσοκομεία», 
πρόσθεσε ο κ. Καχριμάνης.
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	 Αλ. Μεϊκόπουλος: Χωρίς υγειονομική επάρκεια η λειτουργία Κέντρου κορωνοϊού στο Κέντρο Υγείας Βόλου
	 Εκρηκτική έξαρση της πανδημίας και «ασφυξία» στις ΜΕΘ ενώ παραμένει απροστάτευτος ο λαός
	 Τέρμα οι αιματολογικές εξετάσεις, με επίκληση της πανδημίας!
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